
Ko drīkst un ko 
nedrīkst ārkārtējās 
situācijas laikā?

Gaišreģu laiks 
un vizionārs 
Lembergs

Kravu pārvadāšanā ar prāmjiem 
stingri drošības pasākumi.  
Uztraukumam nav pamata

Kad Ventspilī 
būs iekštelpu 
skeitparks?2. lpp. 3. lpp.
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Acu gaišumam, 
gara stiprumam

 turpinājums 3. lpp.

Valstī noteiktās 
ārkārtējās situāci-
jas pieklusinātajā 
Ventspilī, piemē-
rojoties krīzes aps-
tākļiem, Andreja 
ielā turpina dar-
boties viens no 
Latvijā daudzajiem 
optikas mazum-
tirdzniecības tīkla 
“Vision Express” 
veikaliem. Tajā jau 
gadsimta ceturksni 
strādājošais optiķis 
Āris Anškens, ko pilsētnieki un citi klienti ieras-
ti dēvē par “briļļu meistaru”, uzskata – attāli-
nātā darba vai piespiedu dīkstāves apstākļos 
diskomforts redzes veselībā, biežāk izmantojot 
viedierīces, var būt īpaši nepatīkams, tāpēc cil-
vēkiem jāpalīdz to mazināt. “Izprotot situāci-
ju, “Vision Express” krīzes laikā piedāvā arī ļoti 
labas atlaides,” nelielu reklāmu atļaujas Āris. 

5. lpp.

Valdība ar īpašiem atbalsta mehānismiem cenšas 
palīdzēt kā uzņēmējiem, tā arī darba ņēmējiem 
pārciest grūto “Covid-19” krīzes posmu. Tomēr tai pat 
laikā valsts īpaši neiespringst samilzušās situācijas ri-
sināšanai starp banku sektoru un tiem tranzīta jomas 
uzņēmumiem, kuri grūtībās nonākuši tādēļ vien, ka 
bankas uzņēmumus joprojām saista ar sankcionētā 
Aivara Lemberga vārdu.

Atbalsts uzņēmumiem 
“banku jautājumā”, ir arī 
atbalsts Latvijas ekonomikai

P    
ar šo absur-
do situāciju 
valsts augstā-
kās amatperso-
nas informētas 

ne reizi vien, diemžēl 
rezultātu pagaidām nav. 
Tagad Ventspils pilsētas 
domes opozīcijas deputā-
ti Ģirts Valdis Kristovskis, 
Aivis Landmanis, Ivars 
Landmanis un Dace Korna 
vērsušies ar iesniegumu 
pie Nacionālās drošības 
padomes vadītāja Egila 
Levita, lūdzot visaugstā-
kajā līmenī izvērtēt faktus 
un pierādījumus, kas kom-
petentām amatpersonām 
ļautu ātri novērst cēloņus, 
kuru dēļ sankcijas negatīvi 
ietekmē kā uzņēmējdarbī-
bas vidi Ventspils brīvos-
tā, tā arī Ventspils pilsētas 
pašvaldības reputāciju.

Savā iesniegumā depu-
tāti norāda, ka nav sapro-
tams, kāpēc ASV OFAC 
Aivaram Lembergam pie-
mērotās sankcijas jopro-
jām, vairāk nekā trīs mēne-
šus pēc to piemērošanas, 
tieši vai netieši tiek attie-
cinātas uz virkni Ventspils 
pilsētas un brīvostas uzņē-
mumu. Būtībā to vienīgā 
“vaina” ir tā, ka deviņdes-

mito gadu privatizācijas 
procesa laikā šos uzņēmu-
mus savai ietekmei pakļā-
va toreizējais Ventspils pil-
sētas domes priekšsēdē-
tājs Lembergs un pie viena 
prettiesiski piesavinā-
jās daļu no šo uzņēmumu 
akcijām. Pēc 2007. gada 
Aivara Lemberga iespē-
ja būt par lielākās daļas 
Ventspils brīvostas uzņēmu-
mu patieso labuma guvē-
ju ir pārtraukta, īpašumu 
daļas ir arestētas un nodo-
tas Ģenerālprokuratūras 
ieceltam pārvaldniekam, 
tādēļ ne Lembergs, ne viņa 
ģimenes locekļi šajos uzņē-
mumos vairs nav nekas. 
Šis stāsts Latvijā ir zināms 
ikvienam, taču kā izrā-
dās, kredītiestādēm ar to 
nepietiek.

“Diemžēl finanšu iestā-
des nebeidz apšaubīt acīm-
redzamo, atkal un atkal 
pieprasot Ventspils brīvos-
tas uzņēmumiem pierādī-
jumus, ka tiem, to sadar-
bības partneriem un klien-
tiem nav ne tiešas, ne 
netiešas saiknes ar sank-
cionēto personu. Rezultātā 
finanšu iestādes izvairās  

Kā telpu pārbū-
ves uzraugs 
viņš bijis 
klāt “Vision 
E x p r e s s ” 

ienākšanā Ventspilī 1994. 
gadā, kādu laiku to arī vadī-
jis, bet pēdējos padsmit 
gadus strādā briļļu izgata-
vošanas laboratorijā, prak-
sē realizējot oftalmologu 
un optometristu norādīju-
mus klientu redzes uzlabo-
šanā un saglabāšanā. Pēc 
visai pieticīgām aplēsēm, 
viņš šajā laikā izgatavo-
jis vismaz 75 000 briļļu. Ja 

var ticēt briļļu lēcu ražotāju 
pētījumiem, acenes mūs-
dienās valkā gandrīz divas 
trešdaļas iedzīvotāju, no kā 
var secināt, ka Ventspilī Āris 
šai laikā katru no viņiem 
apkalpojis vidēji gandrīz 
četras reizes. Praksē “Vision 
Express” klientu loks varē-
tu būt nedaudz šaurāks, 
jo brilles pilsētā izgatavo 
vēl arī dažas citas firmas, 
bet tādā gadījumā pastā-
vīgo klientu apmeklējumu 
intensitāte “vīžinā”, kā vei-

“Covid-19” krīze. Ventspils ostā strādājošie 
uzņēmēji nākotnē raugās piesardzīgi

T  
eju visi Ventspils ostā strādājošie uzņēmumi 
šobrīd piedzīvo ieņēmumu kritumu, atzīst bied-
rībā “Baltijas asociācija – Transports un loģistika” 
ietilpstošo uzņēmumu pārstāvji. To ietekmē gan 
pasažieru pārvadājumu pārtraukšana, gan arī citu 

nozaru darbības apjomu sarukums. Tiesa, uzņēmēji atzīst, 
ka uz kopējā ieņēmumu fona šis kritums nebūs dramatisks, 
bet jūtams. Eksporta kravu apjomi pagaidām nemainās, bet 
kāds būs paredzamais ieņēmumu kritums tuvākā nākotnē, 
pagaidām vēl nav nosakāms.

“Covid-19” krīzes dēļ tiek pārcelti dažādi projekti, nenotiek 
plānotās tikšanās ar iespējamiem sadarbības partneriem no 
citām valstīm, iespējams arī kravu plūsmas sarukums. Tas viss 

to strādājošo darba algas kompensāciju 75% apmērā. Tāpat 
uzņēmēji uzskata, ka būtu nepieciešams nozares pilns audits, 
skaidra problēmsituāciju apzināšana un rīcības plāna izstrādā-
šana tranzīta nozarei.

Ventspils ostā strādājošie uzņēmēji norāda, ka bez “Covid-
19” ietekmes uzņēmumu darbību ļoti apgrūtina arī komerc-
banku attieksme, bankas, neiedziļinoties ne attiecīgā uzņē-
muma saimnieciskajā darbībā, ne kopējā situācijā un aizbil-
dinoties ar starptautiskām prasībām,  neargumentēti slēdzt 
uzņēmumu kontus, tādējādi liekot šķēršļus to ikdienas darbī-
bas nodrošināšanai. Uzņēmēji norāda, ka šāda pieeja nākot-
nē var novest pat pie uzņēmuma darbības pārtraukšanas vai 
arī tā pārcelšanas uz citu valsti. 

Lai palīdzētu iedzīvotājiem labāk tikt galā ar krīzes radī-
tajām grūtībām, valdība noteikusi virkni atvieglojumu, 
kuri attiecas kā uz uzņēmējiem, tā iedzīvotājiem.

Krīzes laika atvieglojumi

UZŅĒMĒJIEM
Sākotnēji valdība notei-

ca krīzes skartās noza-
res, kuru uzņēmēji var pie-
teikties atbalstam. Tagad 
atbalsts attiecināts uz visiem. 
Uzņēmēji var pieteikties 
nodokļu samaksas termi-
ņa pagarinājumam. Ja uzņē-
mums atrodas dīkstāvē, valsts 
kompensē darbinieka atlī-
dzību līdz 75%, bet ne vai-
rāk kā 700 eiro apmērā par 
kalendāro mēnesi. Dīkstāves 
pabalsts netiek aplikts ar IIN 
un valsts sociālās apdrošinā-
šanas obligātajām iemak-
sām. Valsts un pašvaldības 
uz laiku varēs krīzes skarto 
nozaru komersantus atbrīvot 
no telpu nomas maksas vai to 
samazināt. Tāpat varēs nepie-
mērot kavējuma procentus un 
līgumsodus samaksas kavēju-
ma gadījumā, izņemot mak-
sājumus par elektroenerģiju, 
siltumenerģiju, ūdensapgādi 
un citiem īpašuma uzturēša-
nas pakalpojumiem.

BEZALGAS 
ATVAĻINĀJUMS

Atvaļinājumu bez darba 
samaksas saglabāšanas darba 
devējs drīkst piešķirt tikai pēc 
darbinieka pieprasījuma. Darba 
devējam nav tiesības piespiest 
darbinieku doties bezalgas 
atvaļinājumā, taču tas neliedz 
pusēm vienoties par šāda 
atvaļinājuma izmantošanu.

NODOKĻU 
ATVIEGLOJUMI

Iedzīvotāju ienākuma 
nodokļa maksātāji par 2020. 

gadu var neveikt noteiktos IIN 
avansa maksājumus. Savukārt 
pārmaksāto PVN summu VID 
atmaksās īsākā termiņā, nekā 
to paredz likums. Tāpat līdz 
31. jūlijam pagarināts termiņš 
gada pārskatu iesniegšanai.

NEKUSTAMĀ ĪPAŠUMA 
NODOKLIS

Pašvaldībām ir tiesības 
noteikt no likuma par NĪN 
atšķirīgus NĪN nomaksas ter-
miņus, tos pārceļot uz vēlā-
ku laiku 2020. gada ietva-
ros. Pašvaldība var pieņemt 
lēmumu gan par visiem NĪN 
maksātājiem, gan noteikt 
noteiktas nodokļa maksātāju 
kategorijas.

ELEKTRĪBU NEATSLĒGS
Līdz ārkārtējās situāci-

jas beigām AS “Latvenergo” 
zīmola “Elektrum” klientiem 
nodrošinās elektroenerģi-
jas piegādi, neveicot elektro-
apgādes atslēgšanu kavētu 
maksājumu dēļ. “Latvenergo” 
turpinās nodrošināt visus 
“Elektrum” pakalpojumus, 
bet klientu apkalpošanā jeb-
kura jautājuma atrisināšana 
notiks ar attālinātiem saziņas 
veidiem.

ŪDENSSKAITĪTĀJU  
VERIFICĒŠANA

Ekonomikas ministrija gata-
vo grozījumus, lai noteiktu, ka 
ūdens patēriņa skaitītāju veri-
ficēšana, apsekošana u.c. dar-
bības nav jāveic valstī noteik-
tās ārkārtējās situācijas laikā, 
t.i. no 13. marta un trīs mēne-
šus pēc tās beigām.

liek nākotnē raudzīties ļoti piesardzīgi.
Tajā pašā laikā pašreizējie investīciju plāni nav mainījušies, jo 

tuvākā laikā plānotās investīcijas ir iepriekšējo periodu lēmu-
mu rezultāts, savukārt jaunas būtiskas investīcijas pirms esošās 
situācijas atrisinājuma patlaban plānotas netiek. Uzņēmēji arī 
uzsver, ka darbinieku skaita samazināšana saistībā ar “Covid-
19” krīzi šobrīd nav plānota, taču, ja turpināsies ostu kravu 
apjoma samazinājums, nodarbinātības jautājumu var nākties 
pārskatīt. Pēc pašreizējām prognozēm krīzes padziļināšanās 
gadījumā darbu varētu zaudēt 9 – 13% strādājošo.

Savukārt no valsts piedāvātajiem atbalsta pasākumiem 
uzņēmēji nepieciešamības gadījumā plāno izmantot nodokļu 
brīvdienas, kā arī iespējamās dīkstāves gadījumā valsts solī-

“Covid-19” pandēmija ieviesusi savas korekcijas neskaitāmu uzņēmumu darbībā visā pasaulē. 
Izņēmums nav arī Ventspils ostā strādājoši uzņēmumi. Kāda ir pašreizējā situācija, un kādu 
atbalstu uzņēmēji sagaida no valdības?

L a i k r a k s t a  n u m u r s  t a p i s  s a d a r b ī b ā  a r  b i e d r ī b u   " B a l t i j a s  a s o c i ā c i j a  -  T r a n s p o r t s  u n  l o ģ i s t i k a "  ( B A T L )

Āris Anškens briļļu izgatavošanas  
laboratorijā. 
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Apciemo bērnudārzu
Labiekārtošanas kombināta darbinieki cie-

mojās bērnudārzā “Bitīte”. Vecāko grupu 
audzēkņi tika iepazīstināti ar atkritumu šķi-
rošanu, ar viņiem pārrunāja jautājumus, kas 
saistīti ar atkritumu apsaimniekošanu.

Sapulces nenotiks
SIA “Ventspils nekustamie īpašumi” atceļ 

iepriekš ieplānotās daudzdzīvokļu māju īpaš-
nieku kopsapulces. Tās atceltas valstī izsludi-
nātās ārkārtas situācijas dēļ.

Ierīkos konteinerus
Šogad tiks ierīkoti vairāki jauni daļēji iebū-

vētie pazemes tipa atkritumu konteineri. Tos 
izvietos starp mājām Lidotāju ielā 13, 15 un 
17.

Piešķir finansējumu
Pilsētas dome piešķirs līdzfinansējumu 

ēkas fasādes apliecinājuma kartes sagatavo-
šanai mājai Pils ielā 59. Pašvaldības atbalsts 
šīs ēkas dzīvokļu īpašniekiem ir 172,56 eiro.

Attālinātais muzejs
Ventspils muzejs krīzes laikā jaunumus un 

interesantus materiālus publicēs savā mājas-
lapā, kā arī sociālajos tīklos. Apmeklētāji 
netiks pieņemti.

Piedāvā izolēties
Vairāki naktsmītņu uzņēmumi piedāvā 

izmitināt cilvēkus, kuriem nepieciešams ievē-
rot pašizolāciju. Tuvākas ziņas var saņemt 
Tūrisma informācijas centrā.

Dežūrdārziņi darbojas
Katrā Ventas krastā dežurē pa vienam bēr-

nudārzam. Tie ir “Eglīte” un “Varavīksne”.

Grāmatas izsniegs
Galvenā bibliotēka un Pārventas bibliotē-

ka atsākušas grāmatu izsniegšanu lasītājiem. 
Tiesa, tās varēs saņemt tikai ar iepriekšēju 
pierakstīšanos un īpaši noteiktā kārtībā.

Pusdienas ar piegādi
Ārkārtas situācijas laikā daudzi pilsētas 

sabiedriskās ēdināšanas uzņēmumi piedāvā 
pārtiku līdzņemšanai vai ar piegādi mājās. 
Ēdinātāju sarakstu apkopojis Tūrisma infor-
mācijas centrs.

Pirmie ziedi
Iestājoties pavasarim, uzsākta pavasara 

puķu stādīšana. Šogad plānots iestādīt 6 557 
pavasara ziedus – dobēs, pie Ziedu pulksteņa 
un puķu podos. Stādīs arī 6 268 sīpolpuķes. 
191 190 sīpolpuķes iestādītas jau pērnruden, 
tās drīzumā izdīgs.

Tuvojas Lieldienas
Gatavojoties pirmajiem pavasara svētkiem, 

pilsētā tiks uzstādītas atbilstošas dekorācijas. 
Tiks izmantoti gan iepriekšējos gados lietotie 
vides objekti, gan no jauna izgatavotie.

Pa vienām durvīm
Ārkārtas situācijas laikā pacienti poliklī-

nikā var iekļūt tikai pa sētas puses durvīm 
un tikai tad, ja ir iepriekš pierakstījušies. 
Lai lieki nedrūzmētos poliklīnikas telpās, 
apmeklētāji tiek aicināti ierasties precīzi 
pieraksta laikā.

Zog divriteņus
Šogad divriteņi tiek zagti vairāk nekā citus 

gadus. Zagļi pievāc arī kāpņu telpās pieslēg-
tus divriteņus. Policija iesaka īpašniekiem 
riteņus atstāt novērošanas kameru tuvumā.

VENTSPILĪ

REDAKCIJAS KOMENTĀRS

Kas būs “pēc tam”?
Jau sen pierādījies, ka cilvēka, cilvēku grupas un visas sabiedrības īsto seju redz krīzes situācijās. Tieši tajās mēs spējas tieši 
un nepastarpināti novērtēt gan plaši lietoto terminu “sabiedrības solidaritāte”, gan personisko un kopējo empātijas spēju, 
gan, protams, arī mūsu pašu gatavību kopīgi pārciest grūtos laikus. Vai, sakot pavisam vienkāršā valodā, uzskatāmi redzam, 
kurā brīdī un kurš mūsu draugs, kolēģis vai tautietis, kas “miera laikā” aicinājis uz vienotību, sapratni un cēliem mērķiem, 
krīzes apstākļos pārvēršas par “tagad katrs par sevi”...

P  
rotams, ārkārtas situācijas apstākļos arī rīcībai gan no 
valsts, gan pilsoņu puses jābūt ārkārtējai. Parastie “dzī-
ves standarti” vairs nestrādā. Un tas ir tikai pareizi. Tāpēc, 
nenoliedzami, visi piesardzības pasākumi, visas mediķu, 
infektologu un citu profesionāļu ieteiktās darbības ir jāizpil-

da, nevar novērtēt par zemu iespēju “saķert” vīrusu pat visikdieniš-
ķākajās situācijās. Un tikpat saprotams, ka nekādi valdības, mediķu, 
policistu vai citu profesionāļu ieteiktie rīcības modeļi nedarbosies, ja 
mēs – “ierindas” pilsoņi – noteikumus neievērosim. Un neviens no 
ārpuses tur nebūs vainīgs, tikai mēs paši. Taču tā ir rīcība krīzes situ-
ācijā... Bet kas būs “pēc tam”?

Krīze kaut kad beigsies. Labāk vai sliktāk, ilgāk vai mazāk ilgi, 
bet pienāks brīdis atgriezties “miera laika” dzīvē. Un šobrīd diem-
žēl nekas neliecina, ka šī atgriešanās būs vienkārša. Gluži kā ieslēgt 
elektrības slēdzi: tikko bija tumšs, bet – klik! – un gaisma ista-
bā iedegās. Un šajā ziņā ir vismaz divas jomas, kurās vairs nekas 
nebūs kā agrāk. Pirmā ir sociāli ekonomiskā dzīve. Otrā – bailes. 
Gan individuālas, gan kolektīvas.

Par pirmo jomu runājot, viss ir pietiekami racionāli. Valdība kaut 
ko mēģina darīt, piedāvājot uzņēmējiem un darbiniekiem kādas 
nebūt atbalsta programmas, dažus mehānismus, kā mīkstināt eko-
nomisko sitienu pa uzņēmumiem. Jo uzņēmumu “mazspēja” neiz-
bēgami rada arī sociālas sekas. Taču palīdzība ir īslaicīga, tikai krī-
zes brīdī. Protams, valsts resursi nav bezgalīgi, tie tāpat beidzas. 
Un nauda kokos neaug. Taču jautājumi paliek, un uz tiem ir jāmek-
lē atbildes. Piemēram, neviens taču pat krīzes brīdī nav atcēlis 
ne mājokļu kredītus, ne līzingus, ne komunālos maksājumus. Jā, 
bankas piedāvā “labdarību” – atsevišķos gadījumos “atlikt pamat-
summas maksājumu”, samaksājot tikai ikmēneša procentus. Bet 
te jāpievērš uzmanība vārdam “atlikt”... Pēc pāris mēnešiem viss 
sāksies no gala. Un salonus pārpludinās lētas nodotās līzinga auto-
mašīnas (un te nav pat runa par kādiem luksusa spēkratiem), 
“atdotie” dzīvokļi vai ūtrupē izliktie mājokļi, kur nav samaksāti 
“komunālie”. Jo veselības krīze beigsies, bet ekonomikas atkopša-
nās nenoritēs tik raiti, tas prasīs gadus, arī bezdarbnieku skaits būs 
pieaudzis ģeometriskā progresijā (vai tiešām domājat, ka atlaistos 
kāds tā uzreiz ņems atpakaļ?), tāpat kā uzņēmumu atgriešanās 
“normālā” tirgū. Jā, arī valdība piedāvā “nodokļu brīvdienas”... Bet 
nebūsim naivi, tā ir “dāvana ar pārsteigumu”. Pēc šīm brīvdienām 
sekos skaudrā atklāsme, ka ir jāsamaksā uzreiz ne tikai kārtējais 
pēcbrīvdienu nodokļu maksājums, bet arī, piemēram, divu gadu 
laiku “sakrātais” – maksājums par 24 mēnešiem. 

Otrā joma ir vēl sarežģītāka. Jo tā nozīmē ne tikai bailes atgriez-
ties, vienkāršoti sakot, uz ielas un sabiedrībā, jo nav zināms, vai 
un kā vīruss uzvedīsies tālāk. Tās ir arī bailes no līdzcilvēkiem (vai 
tik’ viņi nav infekciozi), tās ir bailes no tiem, kas bija saslimuši (bet 
ir izveseļojušies), no viņu ģimenes locekļiem, no visiem, kas biju-
ši ar viņiem kontaktā. Un te nelīdzēs ne “ārsta zīme”, ne mediķu 
apliecinājumi, ka ar šiem cilvēkiem viss kārtībā. Būtībā tā būs tāda 
neredzama “Kaina zīme”, kas iededzināta šo cilvēku pierē, lielas 
sabiedrības daļas stigmatizācija.

Jau šobrīd šīs būtībā neapzinātās bailes parāda attieksme pret 
t.s. repatriantiem – palieciet tur, uz kurieni aizvilkāties, nav, ko 
vazāties apkārt pa pasauli. Jā, mēs varam dažādi attiekties gan pret 
ārzemēs strādājošajiem, kurus pēkšņi “velk uz dzimteni” (patiesī-
bā t.s. mītnes zemēs viņi nevienam nav vajadzīgi, jo tur vispirms 
rūpēsies par savējiem), gan tiem, kuri patiešām vieglprātīgi izdo-
māja doties slēpot, jo “ir taču samaksāts”... Taču viņi ir mūsējie. 
Un te parādās krīzes laika dubultā morāle – “miera laikā” mēs 
visi trakoti metāmies aizstāvēt Kristīni Misāni, kura taču pati savu 
lēmumu (neuzmanības? vieglprātības? rīcības seku nenovērtēša-
nas?) dēļ nokļuva tur, kur nokļuva. Jo ir taču “mūsējā”. Bet tagad, 
kad citi “mūsējie” tiešā veidā var būt bīstami faktiski jebkuram no 
mums? Un tie paši, kas ar putām uz lūpām “stāvēja un krita” par 
Misāni, jau ir citās domās: sēdiet tur, no kurienes gribat atgriez-
ties. Viegli taču ir “solidarizēties” tad, kad tevi tieši tas neskar. Bet 
pavisam cita lieta, ja tas skars tevi tieši un nepastarpināti... Kādi 
tur vairs “mūsējie”.

Un, protams, īstais “katrs par sevi” un sabiedrības kolektīvo 
baiļu lakmusa papīrītis ir prasība par katru cenu uzzināt visu sasli-
mušo vārdus un dzīvesvietas... Jājautā, kāpēc? Vai tāpēc, lai, degot 
lāpām, aizietu un nosvilinātu viņu mājas vai sarīkotu linča tiesu? 
Ja saslimušais ievēro karantīnu, tad konkrētais cilvēks nav bīsta-
māks sabiedrībai kā jebkurš “ikdienas” slimnieks. Pat otrādi. Jo, 
sēžot mājās, viņš nevienu nevar aplipināt. Turklāt viņš, visticamāk 
(ar 98% varbūtību) izveseļosies. Bīstamība ir slimības izplatībā, 
nevis konkrētajā cilvēkā. Bīstamība ir tajā, ka cilvēks neapzināti (jo 
nemaz nezina, ka viņš ir inficēts) vai savas noteikumu neievēroša-
nas dēļ aplipina citus.

Bailes un neziņa par nākotni – gan darba, gan veselības ziņā. Tas 
šobrīd ir svarīgākais. Un te var tikai aicināt: tagad saudzēsim sevi 
un citus, būsim piesardzīgi. Un vienlaikus varbūt vismaz padomā-
sim par kopējo solidaritāti, par to, ko darīsim “pēc tam”. 

Patiesi jūsu “Ventspilnieks.lv”
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Ārkārtas situācijā kravu apgādes nepārtrauktībai ir īpaši būtiska nozīme, tāpēc arī Ventspils ostā, neskatoties uz robežu slēgšanu 
pasažieru satiksmei, turpinās prāmju kustība. Prāmju operators “Stena Line” aicināts pievērst pastiprinātu uzmanību drošības 
pasākumiem, lai novērstu “Covid-19” strauju izplatīšanos.

Kravu pārvadāšanās ar prāmjiem turpinās. 
Noteikti stingri drošības pasākumi

V  
entspils Brīvostas pārvalde 
vērsusies pie prāmju opera-
tora “Stena Line”, aicinot tur-
pināt mērīt temperatūru kra-
vas automašīnu vadītājiem gan 

pirms uzbraukšanas uz kuģa, gan pirms 
nobraukšanas, autovadītāju uz kuģa neuz-
laižot paaugstinātas temperatūras vai citu 
“Covid-19” simptomu gadījumā. Ja kādam 
no autovadītājiem vai apkalpes locekļiem 
konstatēti vīrusam raksturīgie simptomi, 
par to nekavējoties jāinformē Ventspils 
Brīvostas pārvaldes Kuģu satiksmes die-
nests, kas sazināsies ar Neatliekamās medi-
cīniskās palīdzības dienestu.

Ventspils ostā jau kopš ārkārtas stāvokļa 
noteikšanas ieviesti stingri drošības pasā-
kumi inficēšanās risku novēršanai. Ventspils 
Brīvostas pārvalde informē visu ienākošo 
kuģu kapteiņus par izsludināto ārkārtējo 
situāciju Latvijā, aicinot kuģu apkalpes locek-
ļiem nenokāpt no kuģa, kamēr kuģis atrodas 
Ventspils ostā. Arī ostas termināļu aizsardzī-
bas virsnieki aicināti darīt visu iespējamo, lai 

maksimāli samazinātu termināļu darbinie-
ku un apkalpojošo dienestu tiešu saskarsmi 
ar kuģu apkalpi. Savukārt Ventspils brīvos-
tas loči, kuri sava darba specifikas dēļ nevar 
izvairīties no tikšanās ar kuģu apkalpes 
locekļiem, ir apgādāti ar individuālās aizsar-
dzības līdzekļiem – cimdiem un dezinfekcijas 
līdzekļiem. Dezinfekcijas līdzekļi izvietoti arī 
visās Ventspils Brīvostas pārvaldes publis-
kajās ēkās – prāmju pasažieru terminālī un 
Brīvostas pārvaldes administratīvajā ēkā.

Jau ziņojām, ka pagājušajā nedēļā ar 
prāmi no Zviedrijas mājup pārbrauca 59 
pasažieri. Prāmju terminālī bija nodrošināta 
iespēja konsultēties ar mediķiem un vajadzī-
bas gadījumā veikt “Covid-19” testus, taču 
tā kā nevienam no pasažieriem nebija ne 
saslimšanas simptomu, nedz arī slikta paš-
sajūta, testi nevienam netika veikti. Visiem 
pasažieriem tika nodotas stingras instruk-
cijas par nepieciešamību atrasties karantī-
nā. Visi informēti arī par atbildību noteiku-
mu neievērošanas gadījumā. Pēc pašreizējās 
informācijas šobrīd repatriācijas prāmji no 

Zviedrijas Ventspils ostā vairs nav gaidāmi.
Savukārt kravu pārvadātājiem (uz kravu 

pārvadājumiem “Covid-19” izplatīšanas 
mazināšanai noteiktie ierobežojumi neat-
tiecas), kuri ar prāmi iebrauc Ventspils ostā, 
Ventspils Brīvostas pārvalde rekomendē no 
prāmja ar auto doties tieši uz galamērķi, 
neapstājoties pilnīgi nevienā publiskā vietā, 
lai izvairītos no kontaktēšanās ar citiem 
cilvēkiem. Personīgās higiēnas vajadzībām 
nepieciešamības gadījumā autovadītāji visu 
diennakti var izmantot kravas prāmju termi-
nāli Ventspilī, Sarkanmuižas dambī 35c, kur 
pieejamas dušas, tualetes un karstā dzērie-
na automāts.

Stingri rekomendēts degvielas uzpildīša-
nai izmantot tikai pašapkalpošanās bezkon-
takta degvielas uzpildes stacijas vai arī sta-
cijas ārpus Ventspils pilsētas robežām, kur 
vērojams mazāks cilvēku apgrozījums.

Vienlaikus Brīvostas pārvalde aicina vents-
pilniekus neizplatīt viltus ziņas par situāciju 
ostā un ņemt vērā, cik nozīmīgi ir nepalikt 
bez iespējām saņemt un piegādāt kravu. 
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Pārtrauc pieņemšanu 
klātienē 
Novada pašvaldība pārtrauc apmek-
lētāju pieņemšanu klātienē (izņemot 
Dzimtsarakstu nodaļu). Interesanti aici-
nāti izmantot e-pakalpojumus, tālru-
ni, kā arī pastkastīti pie ēkas Skolas 
ielā 4. Kastīti iztukšos divas reizes dienā. 
Savukārt Dzimtsarakstu nodaļa apmeklē-
tājus pieņems tikai apmeklētāju pieņem-
šanas laikos.

Atceļ autobusu reisus
Samazinoties pasažieru skaitam reģio-
nālo maršrutu autobusos, reisu skaits 
tiek samazināts. Pirms plānotā brauciena 
vēlams noskaidrot, vai konkrētais marš-
ruts nav atcelts.

Tikai pēc pieraksta
Iedzīvotāji tiek aicināti nedoties pie ģime-
nes ārsta bez iepriekšējas pierakstīša-
nās. Ja ārsts tālruņa sarunas laikā pie-
ņems lēmumu, ka pacientam nepiecie-
šams ierasties klātienē, tad tiks veikts pie-
raksts uz konkrētu laiku, kas pacientam 
būs jāievēro.

Izolētajiem palīdzēs
Nepieciešamības gadījumā personas, 
kuras nonākušas krīzes situācijā un atro-
das pašizolācijā savā dzīvesvietā un kurām 
nav nekādu citu iespēju nodrošināt sevi ar 
pirmās nepieciešamības precēm un pārti-
ku, Sociālā dienesta darbinieces lūdz sazi-
nāties ar sociālā darba speciālistu savā 
pagasta pārvaldē. Sociālā darba speciālis-
ti izvērtēs katru gadījumu, un, ja tas būs 
nepieciešams, palīdzēs Ventspils novada 
iedzīvotājiem, atvedot pirmās nepiecieša-
mības preces un pārtiku. Tas netiks darīts 
bez maksas, cilvēkam būs jānorēķinās par 
piegādātajām precēm un produktiem, 
tādēļ mājās jābūt skaidrai naudai.

Stārķi jau klāt
Neraugoties uz slēgtajām robežām, 
Ugālē ieradušies pirmie stārķi. Viņiem, kā 
zināms, karantīna nav jāievēro.

Strādās attālināti
Piltenes vidusskolā ārkārtas situācijas 
laikā tiks realizēts attālinātais mācību pro-
cess. Šajā laikā stundu saraksts un stundu 
laiki ir mainīti.

Dāvina spēles
Kokapstrādes uzņēmums “OliRiki” no 
Vārves pagasta dāvina ģimenēm, kurām, 
iespējams, nepietiek līdzekļu rotaļlietu 
iegādei, attīstošu spēli. Pavisam tiks pie-
gādāti piecdesmit spēļu komplekti.

Bērnu drošībai
Ventspils novada pašvaldības Bāriņtiesa 
lūdz pašvaldības izglītības iestādes, ģime-
nes ārstus, kā arī ikvienu novada iedzīvo-
tāju nekavējoties ziņot Bāriņtiesai, ja kāda 
rīcībā ir informācija par bērnu, kurš pali-
cis bez likumiskajiem pārstāvjiem (vecā-
kiem, aizbildņiem) vai aizgādnībā esošu 
personu, kuras aizgādnis atrodas ārpus 
Latvijas.

Atbalsts investīcijām
No 3. jūnija līdz 3. augustam notiks projek-
tu pieņemšana pasākumā “Atbalsts uzņē-
mējdarbības uzsākšanai, attīstot mazās 
lauku saimniecības”. Projektu iesniegumu 
pieņemšana notiek Eiropas Savienības 
Lauksaimniecības fonda lauku attīstībai 
un Lauku attīstības programmas ietvaros.

Meklē aculieciniekus
Policija aicina atsaukties aculieciniekus 
traģiskajam negadījumam 14. martā. 
Todien uz Ventspils – Rīgas šosejas Usmas 
pagastā dzīvību zaudēja cilvēks. Uzsākts 
kriminālprocess un tiek skaidroti negadī-
juma apstākļi.

Juridiskā adrese: 
Dzintaru iela 20A, 
Ventspils, Latvia, 

LV-3602. 
Tālrunis: +371 26545361 

info@batl.lv 
www.batl.lv 

BATL dibināta 2006.gadā un pārstāv Ventspils brīvostā strādājošus 
un Latvijas tranzīta un loģistikas nozarei nozīmīgus uzņēmumus.

Biedrība “Baltijas asociācija – 
Transports un loģistika”

• Veicina kravu 
tranzītu caur Latvijas 
valsti un Ventspils 
ostu.

• Īsteno savu 
biedru intereses 
lokālā, nacionālā un 
starptautiskā mērogā.

• Pārstāv tranzīta 
nozares intereses 
uzņēmējdarbībai 
labvēlīgu apstākļu 
radīšanai.

• Veicina BATL  biedru 
savstarpējo sadarbību 
un attīstību.

• Veicina dialogu 
starp valdību, 
valdības struktūrām 
un tranzīta nozari.

BATL biedri sniedz būtisku ekonomisko ieguldījumu 
Latvijas tautsaimniecībā, ik gadu nodokļos valsts 
budžetā samaksājot vairākus miljonus eiro.
BATL dibināta 2006.gadā un pārstāv Ventspils brīvostā strādājošus 
un Latvijas tranzīta un loģistikas nozarei nozīmīgus uzņēmumus.
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 turpinājums no 1. lpp.

pieņemt minēto uzņēmumu darbībai un ilgt-
spējai būtiskus lēmumus, kavē vai pat aptur 
katru šo Ventspils brīvostas uzņēmumam tik 
svarīgo finanšu transakciju, kas ievērojami 
apgrūtina gan uzņēmumu darbību, gan grauj 
visas Ventspils brīvostas kopēju konkurētspēju 
un novirza kravas uz citām ostām,” iesniegu-
mā norāda Ventspils pilsētas domes opozīci-
jas deputāti.

Pēc deputātu domām arī situācija, ka valsts 
kopš 2007. gada nav spējusi saprātīgos termi-
ņos pabeigt tā saucamās “Lemberga lietas” 
iztiesāšanu, ir uzskatāma par nenormālu. Šī fak-
tora ietekmē daudzi Ventspils brīvostā strādājo-
šie privātie uzņēmumi jau gadiem ilgi ir “Aivara 
Lemberga tiesu procesa, viņa kā Ventspils pil-
sētas domes priekšsēdētāja (līdz 2019. gada 9. 
decembrim arī Ventspils brīvostas valdes priekš-
sēdētāja) ilgstošās patvaļas, prettiesisko intere-
šu un diemžēl, arī ļaunprātību ķīlnieki. Šo uzņē-
mumu reputācija ir smagi iedragāta pret pašu 
uzņēmumu darbinieku gribu.”

Šobrīd izveidojusies absurda situācija: finanšu 
iestādes cenšas nodrošināt ASV OFAC sankciju 
bezierunu izpildi, taču tiek panākts ačgārns, pat 
gaidītajam pretējs rezultāts. Nesalīdzināmi sma-
gāk par pašu Lembergu pašreiz tiek ietekmēti 
un sankcionēti Ventspils brīvostas uzņēmumi. 
Taču tie vēsturiski veido ievērojamu Ventspils 
pilsētas uzņēmējdarbības, ekonomikas un lab-
klājības pamatu un nodrošina vairāk nekā 1000 
darbavietu. Turklāt no šo uzņēmumu darbības 
ir atkarīga arī daudzu citu pastarpināti saistīto 
uzņēmumu pastāvēšana, kas nodarbina vairāk 
nekā 4000 pilsētas un novada ļaudis.

“Valstij un finanšu iestādēm ir neatliekami 
jāatrisina arī Ventspils brīvostas un tranzīta 
uzņēmumu problemātika – ar līdzīgu mērķtie-
cību un ātrumu, kā tas tiek veikts “Covid-19” 
infekcijas izplatības ierobežošanas un uzņē-
mējdarbības atbalsta nolūkā,” teikts opozīci-

Atbalsts uzņēmumiem “banku jautājumā”, 
ir arī atbalsts Latvijas ekonomikai

jas deputātu iesniegumā. Cerēsim, ka valsts 
augstākās amatpersonas sapratīs – atbalsts 
Ventspils ostā strādājošajiem uzņēmumiem to 

“banku krīzes” risināšanai nozīmē arī atbalstu 
Latvijas ekonomikai, kura šobrīd pārdzīvo ne 
tuvu tos labākos laikus. 

Ārkārtas stāvokļa laikā arī Ventspilī ir nepieciešama ātra, efektīva un izmaksu ziņā lēta lēmumu pieņemšanas sistēma. Tādas 
izveidošanai Ventspils pilsētas domes opozīcija aicina sasaukt domes ārkārtas sēdi, kuras dienaskārtībā būtu jautājums par “Co-
vid-19” iznfekcijas izplatīšanās novēršanas pasākumiem pašā domē.

Kopš “Covid-19” vīrusa uznāciena dzīvojam tik tiešām interesantā, pat elpu aizraujo-
šā un satraucošā laikā! Katru dienu mēs uzzinām kaut ko jaunu, tajā skaitā pa kādam 
kuriozam. Pašlaik, pandēmijas un ekonomiskās krīzes sprādziena laikā, mediju topā 
uzrodas arī tie, kas pirms daudziem gadiem spējuši paredzēt, ka lietas notiks tieši tā 
un nekā savādāk...

Nepieciešama ātra, efektīva un lēta 
lēmumu pieņemšanas sistēma

D  
eputāts Aivis Landmanis stās-
ta, ka domes deputāti aicināti 
pieņemt lēmumu, ar kuru tiek 
apturēta Ventspils pilsētas domes 
komisiju un padomju darbību, bet 

to funkcijas nodotas domes komitejām un 
domei, kā tas izriet no likuma par pašval-
dībām būtības.

Iesnieguma parakstītāji ir opozīcijas depu-
tāti Ģirts Valdis Kristovskis, Aivis Landmanis, 
Ivars Landmanis un Dace Korna. Viņi ir pār-
liecināti, ka šāds pasākums ir vitāli nepiecie-
šams, lai samazinātu “Covid-19” izplatīšanās 
riskus, kā arī lēmumu pieņemšanas laiku. 

Turklāt lēmumu pieņemšanā tiktu iesaistīti 
visi Ventspils pilsētas domē ievēlētie depu-
tāti. Noturēt sēdes un pieņemt lēmumus 
varētu arī attālināti, ja būtu iespējams visus 
deputātus nodrošināt ar nepieciešamajiem 
IKT tehniskajiem līdzekļiem.

Tiesa, līdz pat 24. martam – šī numu-
ra nodošanas dienai tipogrāfijā – ārkārtas 
domes sēde par minēto jautājumu sasaukta 
netika, nav arī skaidrības, vai domes vadība 
vēlas vai nevēlas ārkārtas situācijas apstāk-
ļos domes darbu efektivizēt un padarīt lētā-
ku. Pēc “Ventspilnieks.lv” rīcībā esošās infor-
mācijas Ventspils Digitālajam centram dots 

uzdevums nodrošināt komiteju darbu attāli-
nātā režīmā, tomēr Finanšu komitejas darbs 
notiks klātienē. Nav zināms, kāda iemeska 
dēļ attālināta darba iespēja nav nodrošinā-
ta visās jomās.

Deputāts Aivis Landmanis norāda, ka šāda 
veida domes darba efektivizācijas rezultā-
tā ietaupītos līdzekļus varētu novirzīt “Covid-
19” seku novēršanai, tai skaitā medi-
ķu atalgošanai un palīdzībai riska grupām. 
Deputāts arī vērš uzmanību uz to, ka pašlaik 
Digitālajam centram ir citas, daudz svarīgā-
kās funkcijas. Piemēram, skolu darba nodro-
šināšana attālinātās mācīšanās apstākļos. 

Gaišreģu laiks. Arī Lembergs mēģina

 turpinājums 4. lpp.

I  
nteresanti, ka šo tālredzības, spēcīgas 
iztēles vai fantāzijas spēju apveltīto 
pārcilvēku skaitā savas pozīcijas ierasti 
notur arī Ventspils pilsētas neleģitīmais 
mērs Aivars Lembergs. Nevar būt! Tā 

varētu domāt tie, kas zina, ka Lembergs jau 
gadiem ilgi, tiesā sēžot uz smagos noziegu-
mos apsūdzētā sola, tā arī nav spējis atspē-

kot apsūdzības un pieradīt, kā pilsētas paš-
valdības vadītājs var godprātīgi nopelnīt 
vismaz pusmiljardu eiro, kura izcelsme ir 
Ventspils pilsētas un brīvostas uzņēmumi.  
Un tomēr, lika pagaidīt.

Raugi, Lembergs savās iknedēļas preses 
konferencēs martā, kā jau ierasts, ne reizi 
vien ir vērtējis cēloņus pārkrauto kravu apjo-

ma kritumam Latvijas un Ventspils ostās. Ar 
neslēptu lepnumu viņš paziņojis, ka pār-
krauto kravu atpalicība no savulaik plāno-
tā, ir ļoti radikāla, kas uzrāda 2014.-2020. 
gada Nacionālā attīstības plāna utopisku-
mu. Uz to viņa vadītā “Latvijas Tranzīta biz-
nesa asociācija” esot norādījusi jau plāna 
izstrādes laikā. Tātad vēl krietni pirms 2014. 
gada. “Mūs tajā laikā neviens neklausīja. 
Visi teica, ka būs uz “urrrā”!”, tagad atce-
ras Lembergs.
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 turpinājums no 3. lpp.

LATVIJĀ

“LDz” aptur elektrifikācijas 
projektu
Ņemot vērā «Latvijas Dzelzceļa» (LDz) 
darbības rezultātu pasliktināšanos un 
kravu apgrozījuma samazinājumu, LDz 
padome nolēmusi izbeigt 441 mlj. eiro 
vērto dzelzceļa elektrifikācijas projektu. 
Uzņēmums nespēj 2020. gadā nodroši-
nāt finanšu līdzsvaru bez papildu finan-
sējuma no valsts budžeta.

Vitenbergs soli tuvāk amatam
Valdību veidojošo partiju sadarbības 
padomē plāno skatīt jautājumu par 
Saeimas deputāta Jāņa Vitenberga vir-
zīšanu uz ekonomikas ministra amatu. 
Skaidra atbalsta vēl nav: vairums koalī-
cijas viņu atbalsta, tikmēr Jaunā konser-
vatīvā partija atbalstu vēl nesola.

Mirusi viena no kukuļošanas 
lietas atslēgas figūrām
Miris viens no svarīgākajiem apsūdzē-
tajiem “Rīgas satiksmes” kukuļošanas 
lietā– Igors Volkinšteins. Kopējā ar iepir-
kumu krāpniecību saistītā summa ir virs 
62 miljoniem eiro. Paralēli viņš ar dēlu 
un vedeklu apsūdzēti arī par krāpšanos 
ar “Rīgas satiksmes” degvielas kartēm 
milzu apmērā.

Strodu nomaina Kains
VAS “Latvijas Valsts ceļi” (LVC) valdes 
locekļa amatā iecelts līdzšinējais LVC 
Attīstības pārvaldes direktors Gundars 
Kains. Viņš nomainīs Edgaru Strodu, kuru 
iepriekš aizturēja saistībā ar dienesta 
stāvokļa izmantošanu mantkārīgā nolū-
kā un noziedzīgi iegūtas naudas legali-
zēšanu lielā apmērā.

Lukašenko uz Latviju 
nebrauks
Valsts prezidents Egils Levits telefona saru-
nā ar Baltkrievijas prezidentu Aleksandru 
Lukašenko vienojās, ka notiks abu pušu 
tikšanās notiks tad, kad situācija ar koro-
navīrusa izplatību stabilizēsies. Aprīlī pare-
dzētā vizīte pagaidām ir atcelta.

Latvijas bankas nopelna 
118,2 miljonus eiro
Latvijas banku sektors pagājušajā gadā 
nopelnījis 118,2 mlj. eiro, kas gan ir 2,4 
reizes mazāk nekā 2018. gadā. Banku 
sektora kopējais aktīvu apmērs bija 22,5 
mljrd. eiro.
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Lai kā arī nebūtu veicies ar progno-
žu izpildi, šodienas rezultāts ir tāds, ka 
ne tikai brīvostai neklājas viegli. Arī 
Lembergam, jo viņš ir ieguvis ASV OFAC 
sankcionētās personas statusu. Arī viņa 
vadītā “Latvijas Tranzīta biznesa asoci-
ācija” ir pakļauta sankcijām, turklāt tās 
biedri ir ātri pametuši grimstošo, gadu 
desmitiem ilgi Latvijas tranzīta biznesu 
kontrolējušo flagmani.

Un tomēr kuriozā veidā izrādās, ka bez 
Lemberga ir arī citi, kuri iepriekš brīdinā-
juši par problēmām, kas pašreiz pārņem 
visu pasauli. Pašmāju astrologs Kristaps 
Baņķis gluži vai atkārto Lemberga teikto: 
“Es brīdināju, manī neviens neklausījās, 
bet daži pat izsmēja.” Viņš esot paredzē-
jis, ka pasauli 2020. gadā piemeklēs īpaši 
smaga dižkrīze, kas pilnībā izmainīs līdz-
šinējo dzīves kārtību.

Savukārt amerikāņu gaišreģe Silvija 
Brauna jau 2008. gadā esot izdevusi grā-
matu “Pareģojumi. Ko nesīs nākotne”, pre-
cīzi paredzot, ka tieši 2020. gadā pasauli 
skars pneimonijas epidēmija. Viņas grāma-
ta tagad esot kļuvusi par dižpārdokli ASV. Arī 
Latvijā labāk pazīstamais Krievijas astrologs 
Pāvels Globa, lai arī neesot norādījis uz pan-
dēmiju, 2008. gadā esot prognozējis eko-
nomisko krīzi, kas nu jau esot piepildījusies. 
Tagad atklāts, ka par pašreiz notiekošo brīdi-
nājusi bulgāru gaišreģe Vanga, arī amerikā-
ņu rakstnieks Dīns Kūncs pirms 40 gadiem 
novelē “Tumsas acis” esot izklāstījis vīrusa 
izplatīšanos...

Taču atgriezīsimies pie Lemberga prāto-
jumiem par kravu apgrozījumu kritumu, par 
kuru Lembergs savulaik esot brīdinājis. Nav 
zināms, vai viņš to bija spējis ar vai bez kris-
tāla bumbas, taču patiesībā runa kā toreiz, 
tā arī tagad ir par tranzīta un ostu kravu 
pārkraušanas tendencēm, kas ir labi zinā-
mas jau gadus divdesmit, tas ir, sākot no 
gadu tūkstošu mijas. Tolaik, realizējot ģeo-
politiskās intereses, Krievija nepārprotami 
paziņoja, ka pilnībā pārorientēs kravas no 
Baltijas valstu uz savām ostām pāris desmit-
gažu laikā.

Tas laiks tagad ir pienācis. Krievija savas 
ostas Baltijas jūrā ir sabūvējusi un turpina 
tās paplašināt. Pēdējos gados par sasnie-
gumiem, kas ļaus savu preču eksportā 
ap 2020.-2022. gadu pilnībā atsacīties no 
Baltijas ostu izmantošanas, vai ik dienas 
informē Krievijas eksperti un mediji. Tas 
viss jau gadu desmitiem bijis zināms tranzī-
ta jomu pārzinošiem ļaudīm, tāpēc Latvijas 
ostu kravu kritums nevienu tā īpaši nepār-
steidz un, protams, neiepriecina.

Tomēr, līdzīgi kā Lembergam, vietā ir jau-
tājums, kāpēc Latvijas 2014.-2020. gada 

Gaišreģu laiks. Arī Lembergs mēģina

Nacionālā attīstības plāna veidotāji pirms 
desmit gadiem ir plānojuši, ka caur Latvijas 
ostām 2020. gadā pārkraus 116 miljonus 
tonnu kravu? Realitāte no prognozēm atšķi-
ras ievērojami, jo Latvijas ostās, visticamāk, 
šogad pārkraus kravas ne vairāk kā 40 – 50 
miljonus tonnu?! Lembergam pēc izskaidro-
juma nav tālu jāmeklē. Preses konferencē 
pirms dažām dienām viņš skaidro, ka tran-
zīta samazinājums pirmajos divos šī gada 
mēnešos ir 30 %, kā jau tas bija gaidāms. 
Viņš to esot prognozējis. Vienlaikus viņš kon-
kretizē, ka tieši premjera Kariņa un satik-
smes ministra Linkaita valdība tranzītu esot 
novedusi līdz kraham. Šogad cipari būšot vēl 
graujošāki.

Interesanti, ka šī secinājuma kontekstā 
Ventspils domes neleģitīmais priekšsēdis 
ne ar pušplēstu vārdu neatsaucas, kādi bija 
viņa argumenti 2014.-2020. gada Nacionālā 
attīstības plāna laikā. Cik zināms, Krišjāņa 
Kariņa valdību tolaik neviens vēl neprog-
nozēja. Toties jau toreiz bija labi zināms 
par Krievijas eksporta politikas maiņu, 
arvien pieaugošo jauno Krievijas ostu ietek-
mi. Līdzīgi Lembergs ne vārda nevelta glo-
bālās sasilšanas problemātikai, neapskata 
Eiropas tendenci atteikties no fosilā kurinā-
mā, no akmeņogļu izmantošanas, tieši tas 
iepriekš bijis Ventspils brīvostas apgrozījuma 
pamats, turklāt tieši akmeņogles ir mazāk 
pieprasītas siltās ziemas ietekmē. Arī ASV 
OFAC Lembergam piemērotās sankciju ietek-
me netiek vērtēta. Vien tiek uzsvērts, ka 
Ventspils brīvostas kravu kritumam neesot 
nekāda sakara ar “Covid-19”.

Un tomēr ir pagrūti piekrist, ka iepriekš 
minētie aspekti neietekmē Ventspils brīvos-
tas apgrozījumu. Tie visi summējas, un to 

smagumu Ventspils brīvosta īpaši izjūt 
smagi šī gada ziemā un pašreiz martā. 
Lembergs to labi zina un tomēr neatklāj 
problēmu cēloņus. Viņš labi zina, ka tās 
nav samilzušas tikai pāris mēnešu laikā, 
kopš viņam piemēroja ASV OFAC sankci-
jas, kā dēļ nācās atstāt Ventspils brīvos-
tas valdi. Patiesībā, uzdodamies par gaiš-
reģi 2014.-2020. gada Nacionālā attīstī-
bas plāna izpildes prognožu kontekstā, 
Lembergs pats jau uzrāda, ka arī Ventspils 
brīvostas kravu krituma cēloņi ir daudz 
dziļāki. Viņš par tiem šajā reizē ir izvai-
rījies runāt. Tad būtu grūti paša neveiks-
mes brīvostā norakstīt uz tā “tā saucamās 
Kariņa – Bordāna –Linkaita valdības” (gluži 
folklorizējies Lemberga izteiciens) rēķi-
na. Citiem vārdiem sakot, rīdzinieki, tāds 
rezultāts jau bija gaidāms, ar vāji slēptu 
prieku uz “vainīgajiem” norāda Lembergs.

Un tomēr kā ar paša atbildību...?! Uz 
šādiem jautājumiem Lembergs atbildi 
nav radis sniegt. Tad būtu jāatzīst, ka 

Satiksmes ministriju, “Latvijas Dzelzceļu”, tā 
elektrifikācijas procesu visus šos gadus pār-
valdīja Lemberga ietekmes vadītāji Edvīns 
Bērziņš un Aivars Strakšas.  Būtu jāatzīst, 
ka viņi rūpīgi pildīja tieši Lemberga vadītās 
“Latvijas Tranzīta biznesa asociācijas” vad-
līnijas. Būtu jāatzīst, ka vairākus gadus val-
dību vadīja ZZS, kas ilgstoši ir bijusi viena 
no Lemberga kabatas partijām. Un tad būtu 
jāatzīst, ka izstrādājot 2014.-2020. gada 
Nacionālo attīstības plānu, to apzināti falsi-
ficēja. Būtu jāpasaka, ka, visticamāk, ne bez 
Lemberga līdzdalības prognozēja kravu apjo-
mus 2020. gadam, par kuriem jau tolaik bija 
skaidrs, ka tie nekad, ne tuvu netiks sasnieg-
ti! Turklāt tas tika darīts apzināti, lai varētu 
apmuļķot Eiropas Savienības fondu adminis-
tratorus, lai tie noticētu, ka Eiropas nodokļu 
maksātāju nauda aiziet plaukstošas Latvijas 
tranzīta nozares, Ventspils ostas ar īpaši 
spožo nākotni atbalstam!

Šādi fakti nebūt nenozīmē, ka būtu jāatsa-
kās no astrologu, gaišreģu un pareģu uzklau-
sīšanas. Tas noteikti ir interesanti un satrau-
coši. Viņu spējas var apbrīnot, gūt pozitīvas 
emocijas, ja kaut kas labs no viņu pravie-
totā “pozitīvā scenārija” piepildās. Turklāt 
viņiem nevar pārmest patiesības sagrozīša-
nu vai faktu noklusēšanu, ja kaut kas neno-
tiek tā, kā rādījušas kārtis vai kristāla bumba. 
Domājams, ka Lembergu šajā gaišreģu kopā 
tomēr ir neiespējami ieskaitīt. Latvijas 2014.-
2020. gada Nacionālā attīstības plāna rādī-
tāju prognozēšanas vēsture un Ventspils 
ostas pašreizējo kravu krituma cēloņu analī-
ze Lemberga paša gaumē dzēš jebkādas ilū-
zijas par šo blēdīgo vizionāru. 

Ģirts Valdis Kristovskis,
Ventspils domes opozīcijas deputāts

Lai arī ārkārtas situācija saistībā ar “Covid-19” saslimstības ierobežošanu ir spēkā jau kopš 14. marta, ne viens vien joprojām uzdod 
jautājumu: ko īsti drīkst un ko nedrīkst darīt, lai nepārkāptu ārkārtas situācijas prasības?

“Covid-19”. Ārkārtējās situācijas laika prasības

Pašizolēšanās pēc atgriešanās
Ikvienam, kurš atgriezies mājās no citām 

valstīm, 14 dienu ilga mājas karantīna ir obli-
gāta prasība. Ja parādās kādas akūtas elpoša-
nas ceļu infekcijas pazīmes vai paaugstināta 
temperatūra, nekavējoties jāzvana pa tālruni 
113 vai 8303. Karantīnas laikā aizliegts uzņemt 
viesus, doties privātās vizītēs un jebkādā veidā 
veidot tiešus kontaktus ar citiem cilvēkiem. 
Pirmās nepieciešamības preces un pārtika jāie-
gādājas ar piegādi mājoklī vai izmantojot tuvi-
nieku palīdzību, kuri iepirkumus atstāj pie dur-
vīm. Ja nav citu risinājumu, veikals jāapmeklē 
stundās, kad veikalā mazāk cilvēku, lietojot 
sejas masku un ievērojot 2 metru distanci no 
citiem veikalā esošajiem.

Kultūras pasākumi
Līdz 14. aprīlim slēgti visi teātri, koncer-

togranizācijas un muzeji. Naudu par biļetēm 
varēs atprasīt pēc ārkārtas situācijas valstī 
izbeigšanās.

Publiskie pasākumi
Atcelti un aizliegti neatkarīgi no to apmek-

lētāju skaita visi sabiedrībai publiski pieejamie 
svētku, piemiņas, izklaides, kultūras, sporta, 
atpūtas pasākumi (tajā skaitā naktsklubos un 
diskotēkās), sapulces, gājieni un piketi. Nav 
atļauti arī dievkalpojumi.

Neorganizēta pulcēšanās
Ierobežota neorganizēta pulcēšanās kultū-

ras, izklaides, atpūtas, sporta un reliģisko pasā-
kumu norišu vietās vairāk nekā 50 cilvēkiem 
vienlaikus. Kinoteātru darbība ir pārtraukta. 
Kultūras, izklaides, sporta un citu atpūtas vietu 
darba laiks ir ne ilgāks kā līdz pulksten 23.00. 
Informācija uz 27. martu.

Sporta zāles
“Covid-19” izplatības ierobežošanai visas 

sporta zāles tiek slēgtas.

Azartspēles
Saeimas vairākums akceptējis gan azartspē-

ļu zāļu slēgšanu, gan azartspēļu apturēšanu 
interaktīvajā vidē Covid-19 izplatības laikā.

Kāzas un bēres
Ārkārtējās situācijas laikā, ja vien iespējams, 

būtu vēlams atteikties arī no privāti organi-
zētu pasākumu rīkošanas. Ja tas nav iespē-
jams un pasākums vai tā daļa notiek publis-
kās telpās, attiecināms 50 personu pulcēšanās 
ierobežojums.

Bērnu laukumi
Lai arī mediķi iesaka no spēļu laukumiem un 

sporta laukumiem izvairīties, jo tur ievērot būtis-
kos aizsardzības pasākumus ir ļoti grūti, bērnu 
spēļu laukumu slēgšana nav obligāta prasība un 
ir pašvaldības ziņā. Daugavpils dome ieviesusi 
aizliegumu apmeklēt lielus bērnu rotaļu lauku-
mus, slēgti arī Liepājā publiski pieejamie bērnu 
rotaļu laukumi. Savukārt Ventspilī bērnu rotaļu 
laukumi pašlaik netiks slēgt.

Par pārkāpumiem sodīs
Sabiedriskās vietas, kur varētu pulcēties 

cilvēki, uzraudzīs Valsts policija sadarbībā ar 
pašvaldības policiju. Tāpat policija izvērtēs un 
attiecīgi reaģēs, arī saņemot informāciju no 
citiem iedzīvotājiem par ierobežojumu nepildī-
šanu. Par valdības noteiktās ārkārtējās situāci-
jas noteikto ierobežojumu vai aizliegumu pār-
kāpšanu varēs piemērot naudas sodu līdz 350 
eiro. 
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Joprojām turpinās nestandarta situācija, kurai neviens nebija īsti gatavs. Haoss un ne-
ziņa turpinās daudzās jomās, arī Latvijas sportā. Vieniem sezona beigusies agrāk, nekā 
plānots, citiem – līdz galam nepadarīts darbs, bet vēl trešajiem – nekas pat nav sācies.

Jau kuro gadu pēc kārtas pienāk brīdis, 
kad Ventspils aktīvā jauniešu daļa uzdod 
jautājumu: kad beidzot mums būs iekštel-
pu skeitparks? Gluži pamatots jautājums 
tādai pilsētai kā Ventspils, kas sevi līdz 
šim ir pozicionējusi kā sportisku, jaunām 
idejām atvērtu pilsētu. Pienāk vasara 
un mums ir “Ghetto Games”. Apmeklēts 
pasākums. Jauniešu gaidīts. Bet kur lai 
mūsu jaunie ventspilnieki sagatavojas 
skeitbordam? Sakiet, kur?

Kad Ventspilī būs iekštelpu skeitparks?
Krīzē atklājas, kā esam saimniekojuši

BK “Ventspils” sezonu beidz kā trešie. 
Hokejisti vēl neziņā

G  
ala lēmumu par turnīru noslēg-
šanu pieņēmusi Latvijas 
Basketbola savienība saistībā ar 
vīriešu un sieviešu čempionātu 
norisi un galīgo vietu sadalīju-

mu. Lēmums liecina, ka par valsts čempio-
niem atzītas “VEF Rīga” (vīriešiem) un “TTT 
Rīga” (dāmām) komandas.

Koronavīrusa izraisītās slimības “Covid-
19” pandēmijas dēļ Latvijas valdības izslu-
dinātā ārkārtas situācija un “force majeure” 
apstākļi padarījuši neiespējamu basketbola 

komandu normālu funkcionēšanu un turnī-
ru norisi, tāpēc LBS valde 14. martā nolē-
ma atcelt aprīlī un maijā paredzētos Latvijas 
vīriešu un sieviešu čempionātu izslēgšanas 
turnīrus.

Valde nolēma veikt Latvijas vīriešu čem-
pionāta dalībnieku klasifikāciju saskaņā ar 
komandu ieņemtajām vietām Latvijas – 
Igaunijas līgas čempionātā uz tā pārtrauk-
šanas brīdi 13. martā. Līdz ar to vīriešu kon-
kurencē tituls tika “VEF Rīga” komandai, 
sudrabs – BK “Ogre”, kamēr BK “Ventspils” 

ierindojās trešajā vietā. Tas nozīmē, ka 
“vefiņam” arī nākamgad būs iespēja pārstā-
vēt Latviju FIBA Čempionu līgā. Grūti prog-
nozēt, vai kvalifikācijā varēs piedalīties arī 
ventspilnieki, katrā ziņā šādai cerībai šobrīd 
īsta pamata nav. Turklāt šis jautājums pagai-
dām nemaz nav dienas kārtībā. Klubā sezo-
na faktiski ir beigusies, bet par to, kas notiks 
tālāk, nav nekādas skaidrības. Aktuāls būs 
arī jautājums par finansējumu, jo klubam 
jūnija beigās beigsies līgums ar Ventspils 
Brīvostas pārvaldi. Ņemot vērā faktu, ka 
sezona beigusies jau marta beigās, nevis, 
kā plānots – maijā, nav skaidrības arī par 
esošā līguma ietvaros paredzētā finansēju-
ma nākotni.

Hokeja čempionātā vienīgie jaunumi 
pagaidām ir tādi, ka Latvijas virslīgas čem-
pionāta uzvarētāju kauss tiks pasniegts 
“Olimp” komandai. Pamatojoties uz ārkārtas 
situācijas stāvokļa ieviešanu valstī un saka-
rā ar LHF 13. marta valdes lēmumu neiz-
spēlēt izslēgšanas spēles, Latvijas čempio-
na tituls netiek piešķirts un medaļas netiek 
pasniegtas. Visdrīzāk, ka tas attieksies arī uz 
Junioru attīstības hokeja līgu, kurā regulārais 
čempionāts nemaz nav pabeigts. Tam bija 
jābeidzas tikai aprīļa sākumā, pēc kura tiktu 
aizvadītas spēles par medaļām. Pašreizējā 
situācijā līderi ir “DLSS” no Daugavpils, bet 
Ventspils hokeja klubs “VENTA 2002” ir otra-
jā pozīcijā. 

nav ne basketbols, ne futbols vai hokejs, 
kuram, starp citu, arī ir problēma ar atsaucī-
bu no pašvaldības.

Vēl pagājušā gada pavasarī ar ievērības 
cienīgu reklāmu – kā jau Ventspilī ierasts – 
tika nodota ekspluatācijā ziemas BMX treni-
ņu halle. Varētu domāt, ka kaut kādā mērā 
jautājums tiek risināts. Kā varējām uzzināt 
no informācijas presē, šī celtne pie 2. vidus-
skolas izmaksājusi gandrīz 800 000 eiro. Tā 
ir ievērojama summa pilsētai, ņemot vērā, 
ka šī sporta veida piekritēji, salīdzinot ar 
citiem, ir skaitliski maz. Bet, ja nu halle ir 
uzcelta, vajadzētu būt, ka tā ir noslogota 
un sportiski apdzīvota, un tādējādi celtnie-
cībā ieguldītie līdzekļi ir attaisnojuši mērķi. 
Diemžēl nekas tāds nav novērojams. Tieši 
otrādi. Halle darba dienās gan pulksten 15, 
gan pulksten 17 ir slēgta, caur stiklotajām 
durvīm nebija saskatāms neviens sportists 
(un tas bija vēl pirms “Covid-19” ietekmē-
tajām izmaiņām). Nav norādes ne uz darba 
laiku, ne uz to, kam šī sporta bāze pieder. 
Varbūt šāda situācija izveidojusies, jo projek-
tētāji nebija pievērsuši nepieciešamo uzma-

nību celtniecības standartiem, ko paredz 
prasības šajā sporta veidā? No sporta skolas 
“Spars” mājaslapas uzzinām, ka ziemas BMX 
halle ir šīs skolas pārziņā, kā arī to, ka četri 
treneri vada nodarbības, un šīs nodarbības 
notiek gan Ganību ielā 156 un 158, Ventspilī, 
tātad Piedzīvojumu parkā, gan BMX hallē. 
Tātad, ja kāds interesents vēlētos kā amatie-
ris padarboties jaunajā ēkā, viņš BMX hallē 
iekļūt nevar.

Arī blakus esošā atklātā skeitparka terito-
rija atstāj novārtā pamesta objekta iespaidu. 
Lai arī  pēcpusdiena saulaina, nevienu skei-
teri neredzēt. Teritorijā mētājas atkritumi, ko 
kārtējās vēja brāzmas turpija dzenāt, starp 
rampām sakrājušās milzu peļķes, kopaina uz 
sportošanu nevedina.

Bet paskatīsimies, kā šis jautājums ar labu 
gribu un salīdzinoši maziem līdzekļiem ir atri-
sināts Kurzemes mazpilsētā Saldū. Neliels, 
bet kompakts, ātrs, bet kreatīvs, tehnisks 
un tāds, kā nekur citur. Būvēts no sirds. Šādi 
varētu raksturot Saldus iekštelpu skeitpar-
ku. Perfekti piemērots skeitbordam. Ir gan 
“bowl”, gan “street” sadaļa, kā arī pāris pār-

vietojamas konstrukcijas kā kikers un kastes.
Vairāk par Saldus skeitparku un tā tapša-

nu stāsta Ansis Riters no apvienības “Saldus 
Saldie”: “Materiālus parka būvniecībai dabū-
jām no vecajiem skeitparkiem, kuri tika 
nojaukti – VEF-s, Kuldīgas un Saldus “out-
doors” un daudzi citi. 90 procenti no visiem 
izmantotajiem materiāliem ir otrreiz lietotie. 
Visādi atgriezumi, pārpalikumi un pat skrū-
ves. Izejmateriāls jau piedzīvojis ļoti daudz 
notikumu un emociju, bet šeit tam sākās otrā 
elpa. Pirms sākām būvēt, skeitparkam nebija 
plānu vai skiču. Bija ideja par “ledžu”, “stei-
riem” un “eiro gepu”, tapēc sākām ar “palē-
tēm” – izveidojot paaugstinājuma platformu 
vienā stūri, ar minētājiem “spotiem”. Pārējos 
“spotus” veidojām pēc sajūtām, turot rokā 
instrumentus. Citādi sanāk, ka ideju ģene-
rēāna ir, bet realizācija – nē. Un pret to arī 
pārsvarā atduramies. Līdz  skeitparka pabeig-
šanai nebija skaidra plāna, kā tas viss izska-
tīsies un kā tas varētu izskatīties. Viss bija 
atkarīgs no cilvēkiem, kas visu realizē. Tagad 
parks ir pieejams jebkuram, un visi vienmēr 
ir laipni gaidīti.”

Vai tiešām jau pienācis tas brīdis, kad 
paliekam aiz Saldus? Tā izskatās. Atliek vien 
godīgi to atzīt. 

A  
tbilde ir vienkārša – tādas vietas 
Ventspilī nav. Visi, kas seko līdzi 
sporta dzīvei pilsētā, vēl atce-
ras, ka t.s. “Baku” tirdzniecības 
centra tuvumā bija mums slēg-

tais skeitparks. Nomāja Olimpiskais centrs 
“Ventspils” no tā īpašnieka Sultanova kunga 
telpas un viss notika. Bet tas nu ir tālā pagāt-
nē. Tātad, ja bija vēlēšanās un motivācija, 
gan telpas, gan naudu šī sporta veida attīs-
tīšanai visa gada garumā varēja nodrošināt 
– ziemā tas notika minētajās telpās, vasa-
rā – Olimpiskā centra “Ventspils” Vasaras 
skeitparkā. Ziemas skeitparkā strādāja ins-
truktors vai uzraugs, faktiski tas bija šī spor-
ta veida entuziasts, kurš gan pats sportoja, 
gan prata ieteikt un pamācīt jaunos entuzi-
astus – savādāk šos puišus nenosaukt.

Kas ir noticis šobrīd? Vai tiešām pilsētā, 
kurā līdz šim lielas naudas summas ir atvēlē-
tas dažādiem sporta veidiem, nav atradušies 
līdzekļi slēgta skeitparka izveidei? Kādu atbil-
di šajā jautājumā mēs varam iegūt no atbil-
dīgās iestādes – Olimpiskā centra”Ventspils”?

Lūk, atbilde, kas uz minēto jautājumu 
sniegta portālā ventasbalss.lv: “Jauna skeit-
parka būvniecība ir finansiāli apjomīgs pro-
jekts, kam būtu nepieciešama rūpīga iegul-
dījumu un lietderības izvērtēšana. Kā pie-
mērotākais risinājums iekštelpu skeitparka 
izveidošanai būtu izmantot jau kādas esošas 
ēkas atbilstoša izmēra telpas. Jautājums par 
atbilstošu telpu pieejamību joprojām ir aktu-
āls, tāpēc labprāt uzklausīsim arī ekstrēmo 
sporta veidu pārstāvju un iedzīvotāju priekš-
likumus par ēkām, kurās varētu ierīkot zie-
mas skeitparku.”

Ja jau jautājums joprojām – jau cik gadus – 
ir aktuāls, tad kādēļ tas netiek risināts? Kādēļ 
tad nenotiek “rūpīga ieguldījumu un liet-
derības izvērtēšana”? Vienā teikumā, lūdzu 
– kādēļ? Kādreiz varēja, bet tagad nevar, 
vai tomēr pietrūkst vēlēšanās, jo konkrētais 
sportotgribētāju kontingents nav tik liels, lai 
tas atpelnītu materiālos ieguldījumus. Tas 
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Acu gaišumam, gara stiprumam
kalu mīļi dēvē ventspilnieki, ir daudz lielāka. Dienā izgatavojot 
no desmit līdz divdesmit briļļu, meistars vismaz pusei pilsētas 
iedzīvotāju ir kļuvis par “savu cilvēku”, uz kuru var paļauties. 

NO TĒVA MANTOTS OPTIMISMS
Uzrunāts “Covid-19” pandēmijas trauksmainajās dienās, 

Āris stāsta par dīvaino “dežavū” (“deja vu” - no franču valo-
das: “jau redzēts”) sajūtu, kas viņu tagad pārsteidzošā kārtā 
brīžiem piemeklē. Šāda situācija kādreiz jau ir piedzīvo-
ta. Vīzijā Ārim gan netopot skaidrs, kad un kā tā beigsies, 
bet līdzi nākot apjausma, ka izturēsim. Un pēc tam kļūsim 
stiprāki.

“Varbūt tas man gēnos no tēva Arvīda? Viņš Otrā pasau-
les kara gados bijis leģionā, un, kaut arī uz fronti nav sūtīts, 
tūlīt pēc kara aizdzīts uz tā saucamo filtrācijas nometni PSRS 
ziemeļos. Pēc atgriešanās tēvs stāstīja, ka, bada izvārdzināts, 
reizēm redzējis ar ēdienu saistītus sapņus, kas parasti arī pie-
pildījušies. Bet kāds no zīmīgajiem sapņiem atmiņā palicis 
citādā ziņā – lēģera fonā bijis redzams gada skaitlis 198..., 
kur pēdējā cipara vietā plīvojis sarkanbaltsarkanais karogs. 
Likteņa biedriem un pēc atgriešanās arī mums, ģimenei – 
pirms sešdesmit gadiem! – viņš to tulkoja kā zīmi, ka 80. 
gados Latvija atkal būs brīva valsts... Un viņš to arī piedzīvo-
ja,” Āris apgalvo, ka, līdzīgi tēvam, nav ne mistiķis, ne pare-
ģis, bet īsteni kristīgs cilvēks, kuru liktenis dzīves izšķirīgajos 
brīžos mudina domās nedaudz pacelt nākotnes plīvuru. 

 “VAI TU PROTI MĪLĒT...”
“Savulaik, pirms nu jau daudziem gadiem, man bija samē-

rā smagas veselības problēmas, tās uz trim mēnešiem nove-
da Stradiņa slimnīcā. Sāpes un neziņa par nākotni man, tāpat 
kā daudziem citiem līdzīgos apstākļos, lika aizdomāties par 
mūžīgajām vērtībām. Rīgā radās iespēja apmeklēt netālo 
baptistu dievnamu (jo šai konfesijai Anškeni ir piederīgi vai-
rākās paaudzēs), iepazīt draudzi un tikt pie klavierēm, jo arī 
muzicēšana ir mūsu dzimtas tradīcija. Kaut kāda saprašana 
man ir arī par komponēšanu, un tā pie manis šai grūtajā laikā 
atnāca vārdi un melodija dziesmai “Es tev gribēju pajautāt 
jau sen”. Jautājumi ir vienkārši un adresēti gan kādam, gan 
sev: vai tu proti mīlēt? Vai tu mīli savu māti, savu bērnu, savu 
meiteni? Vai tu mīli savu zemi, savu tautu, to vienkāršo cil-
vēku, kuram nav īpašu nopelnu, bet kurš ir tev blakus?” Āris 
atzīst, ka šiem vaicājumiem toreiz bijis samērā abstrakts kon-
teksts. Dziesma ierakstīta albumā un daudzkārt izpildīta garī-
gās mūzikas koncertos, tanī skaitā kopā var bērniem Joannu 
Dārtu un Valtu.

“Nepretendējot uz dziesmas vārdos paustās domas biblisku 
dziļumu, pavisam citādāk to lasu tagad, kad pasaule nokļuvu-
si koronavirusa ēnā un aiziešana nebūtībā teorētiski var pie-
nākt jebkurā brīdī katram no mums. Līdz šim vairumā gadīju-
mu esam pieraduši demonstrēt dāsnumu, labestību un dros-
mi laikā, kad pašiem visa papilnam un tuvumā nav nekādu 
reālu draudu paša dzīvībai un veselībai. Tagad ir pienācis laiks 
pierādīt, ka spējam nezaudēt cilvēcību arī ekstrēmos apstāk-
ļos, ka esam gatavi mīlēt un atbalstīt citus arī tad, kad pašiem 
ir grūti un ir bail. Ka neesam slinki piezvanīt tuviem un vien-
kārši pazīstamiem cilvēkiem, lai pateiktu labu vārdu, uzmun-
drinātu un piedāvātu palīdzību, ja tāda ir vajadzīga,” Āris tā 
kā sakautrējas par pārlieku emocionalitāti, viņam skarbā laikā 
labāk patīk runāt taisnu valodu: cilvēk, esi Cilvēks!

LAIKS ATBILDĒT SEV
“Katras paaudzes dzīvē pienāk laiks, kad nākas rīkoties 

atbilstoši mūžīgo vērtību skalai, kuru izsenis atzīst arī kristī-
gā ticība. Vai arī šīs vērtības noliegt. Un tieši tagad katram no 
mums situācija pieprasa atbildēt – vai tev ir svarīgi, lai izdzī-
votu un būtu vesela visa tauta un strādāt šim mērķim, vai 
arī – jebkuriem līdzekļiem glābties tikai pašam,” Āris atzīst, 
ka tik krasi un melnbalti atbildēt kurzemniekiem vēl varbūt 
tikai nāksies, jo slimība novadu pagaidām lielākoties saudzē. 
Ziņu kanālu vēstītais un aculiecinieku stāstītais, viņaprāt, lie-
cina, ka līdz šim briesmu priekšā cilvēki Latvijā atkal cenšas 
būt tikpat vienoti, kā Atmodas gados. Ārim tas vieš cerības, 
ka tautas gara spēks nav noslīcis nabadzībā, izšķiests politis-
kajās cīņās vai sadrupināts, triecoties pēc izpriecām un  mate-
riālajiem labumiem.

GLĀBĀMIES TICĪBĀ UN MŪZIKĀ
Ārim senčos no tēva puses ir ticīgi cilvēki Ances un Popes 

pagastos, mātei Selgai dzimtas saknes Zlēkās, bet kopīgam 
dzīves ceļam abus satuvinājusi mūzika, spēlējot toreizējās 
Tabora draudzes orķestrī Ventspilī.

Bērnība un jaunība Anškenu jaunajai paaudzei padevusies 
padomiski netipiska, bez stāšanās pionieros un komjaunie-
šos. Kopā ar vecāko brāli Jāni un jaunāko māsu Ildzi tā pār-
svarā aizritējusi Gāliņciemā, vecāku celtajā mājā. Ar vien-
audžiem interesanti bijis tikties baptistu draudzes rīkotajos 
pasākumos un vasaras nometnēs, kur ap to laiku no ticības 
brāļiem Rietumos sākušas pienākt jaunākās mūzikas vēsmas 
un ieviesties aizraujošas brīvā laika pavadīšanas tradīcijas. 
Pēc mācībām Pļavas pamatskolā Āris apguvis autoatslēdznie-
ka specialitāti pilsētas arodskolā, pēc kuras sacerējies tikt pie 
“baltāka” darba, kāds varētu būt, beidzot kordiriģentu klasi 
Ventspils Mūzikas vidusskolā. 

ARMIJAS ORĶESTRIS, KALNI UN TUKSNESIS
“Par laimi, jau pēc gada sapratu, ka tas nav domāts man, 

un pieteicos armijā, kur nokļuvu īpaši slepenā sakarnieku 
apakšvienībā, kas, cik sapratu, veica NATO augstākās vadī-
bas izspiegošanu. Dienests, kā kādreiz teica, nebija grūts, 
bet atbildīgs. Savācāmies bariņš muzikālu latviešu puišu un 
kopā ar tādiem pat lietuviešiem noorganizējām pūtēju orķes-
tri, spēlējām apakšvienības svinību reizēs un sporta pasāku-
mos. Varējām dabūt armijas spirtu instrumentu tīrīšanai un 
pasargāšanai no aizsalšanas ziemā, taču tas vairāk interesēja 
lietuviešus,” nosmej Āris, un ir gandarīts, ka dienests pagā-
jis Rīgā, kaut gan nekādu civilajā dzīvē derīgu specialitāti tur 
nav ieguvis: “Pēc armijas kādu laiku strādāju celtniecībā, tad 
“Ūdekā”, šoferēju lauku mehanizācijas uzņēmumā. Esmu 
vadījis pat labdarības veikaliņu “Samarietis”, jo iepriekš sma-
gos darbos biju sabeidzis veselību.”

No tā laika spilgtākajām un patīkamākajām atmiņām ir 
aizraušanās ar kalnu tūrismu, kad tika izkāpelēti ne vien 
Kaukāza un Pamira kalni, bet izbristas arī Karakuma tuksne-
ša smiltis. Biju sertificēts grupas vadītājs un iesaistīju tajā no 
draudžu nometnēm pazīstamo liepājnieci Aldu, kas vēlāk 
kļuva man par sievu un ir dāvājusi trīs dēlus un meitu. Joanna 
Dārta ir izvēlējusies ceļu mūzikā un aplaimojusi mūs ar pirmo 
mazdēlu Filipu, Valts studē Sporta akadēmijā, Emīlam darbs 
saistīts ar jauniešu izglītošanu, bet Kristapam – ar reklāmas 
biznesu,” Āris pasmaida, ka ģimenes svētkiem muzikanti no 
malas nav jāmeklē.

VEIKSME AR DIEVA ZIŅU
“Pieļauju un nenosodīšu, ja viņi savu izvēli vēl mainīs, jo 

arī pats īsto nodarbošanos atradu tikai brieduma gados, un 
tā ir mana tagadējā specialitāte,” Āris uzskata, ka šī veiksme 
pie viņa atnākusi it kā nejauši, bet patiesībā saziņā ar Dieva 
gribu. Jo šajā darbā viņam saskarsmē ar klientiem netie-
šā veidā ir iespēja izpausties arī kā kristietim, demonstrējot 
dabas un vecāku doto godīgumu, iejūtību un labestību.

“Darbs ar modernu aparatūru nodrošinātajā firmā “Vision 
Express”, kura tiek apgādāta ar mūsdienīgiem, pasaules 
zīmolu briļļu rāmjiem, lēcām un palīgmateriāliem, no malas 
šķiet vienkāršs, bet īstenībā tajā nedrīkst pieļaut ne mazāko 

kļūdu,” Āris skaidro, ka vajadzība pēc brillēm ir gan jauniem, 
gan veciem cilvēkiem un bērniem. Taču pie acu ārsta un briļļu 
veikalā cilvēki ierodas reizi vairākos gados, steigā un uztrau-
kumā varbūt nesaprotot, kā pareizi atbildēt uz optometrista  
jautājumiem, vai izvēloties ietvaru mirkļa emociju iespaidā, 
nevis racionālu apsvērumu vadīti.

“Kad atbilstoši receptei un klienta izvēlētajam ietvaram 
visu esmu salicis kopā, var gadīties, ka pasūtītāju kaut kas 
vairs neapmierina. Klienta vēlmi saņemt kvalitatīvu pakal-
pojumu var saprast, jo briļļu iegāde nav lēts prieks. Par 
laimi, man ir iekrājusies liela pieredze darbā ar visdažādā-
kā veida un nozīmes brillēm un to valkātājiem, tāpēc nesa-
prašanās gadās visai reti, un pieņemams risinājums vien-
mēr tiek atrasts. Gandrīz vienmēr šķiramies ar smaidu un 
uz atkal redzēšanos,” meistars gandarīts, ka pēc saspringtas 
darba nedēļas viņam ir spēks un patikšana aiziet uz baznīcu 
un satikt draudzes locekļus, kuri veido tādu kā paplašinātu 
ģimeni, turklāt piedāvājot iespēju izpausties mūzikā kā rado-
šai personībai. Viņš nedaudz saskumst, ka sakarā ar pandē-
miju tādas tikšanās tagad ierobežotas,  bet nezaudē ticību to 
piedzīvot atkal tuvākajā  nākotnē.

Āris nav skaitījis, cik dziesmām viņš uzrakstījis tekstus un 
mūziku, cik reizes ar tām uzstājies garīga rakstura koncertos 
gan savā pilsētā, gan Rīgā un citviet. Mūziķim šķiet svarīgi, ka 
šos skaņdarbus pieņem un novērtē arī jaunā paaudze, aicinot 
viņu tos izpildīt kopā ar kori vai ansambli, kas baptistu drau-
dzē tradicionāli ir ļoti labā līmenī.

“Darbā strādāju acu gaišumam, bet mūziku cenšos rakstīt 
gara stiprumam un cilvēku vienošanai uz Dievam tīkamu rīcī-
bu. Jo tikai tā varam tikt pāri bēdām, bailēm un slimībām. Vēl 
gribu aicināt neaizmirst pateikties Visaugstākajam par Latvijai 
dāvāto brīvību, kuru mums pienākums sargāt gan baltās, gan 
– it īpaši! – nebaltās dienās. Iegādāties jaunas un labas brilles, 
lai caur tām lūkotos uz pasauli, ir lieliski. Bet Dievu var redzēt 
tikai ar sirdi,” tik īsi un kodolīgi Āris izsaka savu profesionālā 
darba un dvēseles pieredzi.

Optiķis Āris Anškens briļļu izgatavošana laboratorijā.

Anškenu ģimene, laivojot Abavā.
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T 
āds būs šīs nedēļas nogales brīv-
dienu rubrikas motīvs. Galvenais 
nosacījums ir viens: izpausties 
radoši! Interneta aktivitātes te 
nederēs, un lielīšanās citiem 

ar to, ka martā būsi patērējis rekordlie-
lu gigabaitu skaitu, neies cauri, turklāt, 
maigi izsakoties, tas izklausās ne visai 
radoši... Tā vietā, lai zvilnētu dīvānā, bez-
mērķīgi sērfotu internetā vai pa televī-
zijas kanāliem, labāk piecelties un sākt 
rīkoties.

Mazāk radošiem cilvēkiem iesakām ķer-
ties pie īstas pavasara tīrīšanas talkas. Sāc ar 
pašu mazumiņu, sastādi sarakstu un sabīdi 
prioritātes. Un ķeries klāt! Parādi visiem, ko 
un kā dari, kas ir Tavi palīgi! Bieži vien ģene-
rāltīrīšanu laikā izdodas atrast vērtīgus atra-
dumus, pārvērst māju līdz nepazīšanai vai... 
nu, tas lai paliek katra paša ziņā.

Tiem, kuri var doties laukā, pastāstiet 
mums par saviem pārgājieniem, dārza pik-
niku ģimenes lokā, izbraucienu ar velosipē-
du, skriešanu... Varbūt kāds jau ir laivojis vai 
izdomājis citu aktīvu piedzīvojumu. Varbūt 
ko radošu esat izdomājuši un realizējuši 
kopā ar bērniem, kāds varbūt jau pa dārzu 
rosās, cits – tecina bērza sulas? Ja ir stingra 
pašizolācija uz divām nedēļām, padalieties 
ar padomiem, kā iedvesmojoši īsināt laiku 
mājās.

Stāstus apkoposim un pastāstīsim pārē-
jiem lasītājiem! Rakstiet un sūtiet mums tos 
kopā ar bildēm vai video uz redakcija.vents-
pilnieks@gmail.com! Gaidīsim! 

Piedalies un 
pastāsti par savu 
radošo pašizolāciju!

Aktuāli  /  7

Ventspils rakstnieku acīm III

Kartupeļu dumpja pilsēta

4 piestātnes

27 rezervuāri ar kopējo tilpumu 355 000 m3

7 miljoni tonnu jauda gadā

AS Ventbunkers – viens no vadošajiem 
naftas produktu pārkraušanas termināļiem 

gaišo un tumšo naftas produktu 
pārkraušanai Ventspils brīvostā!

Dzintaru iela 92,
Ventspils, 

LV-3602, Latvija
Tālrunis: 

+371 636 02501
Fakss: 

+371 636 02504
e-pasts: 

ventbunkers@ventbunkers.lv

AS “Ventbunkers” 2018. gadā Ventspils pašvaldības budžetā Iedzīvotāju ienākumu nodoklī  
samaksājusi 441 279  eiro. Nekustamā īpašuma nodoklī – 355 288 eiro. 

2018. gadā uzņēmumā bija nodarbināti 250 darbinieki.

L a i k r a k s t a  n u m u r s  t a p i s  s a d a r b ī b ā  a r  b i e d r ī b u   " B a l t i j a s  a s o c i ā c i j a  -  T r a n s p o r t s  u n  l o ģ i s t i k a "  ( B AT L )

Atkal klāt jauna nedēļas nogale, bet 
pašreizējais ārkārtas stāvoklis rada 
divējādu sajūtu – no vienas puses 
daudziem ir tā kā jāstrādā, bet no otras 
puses nepārtraukti ir sajūta, ka esam 
pusbrīvdienu režīmā. Vieniem jāpaliek 
mājās un darbs jāveic attālināti, citiem 
vispār nav jāiet darbā, bet sabiedrī-
bā uzturēties arī nav labi... Ko darīt? 
“Ventspilnieks.lv” aicina Tevi, lasītāj, 
piedalīties radošās aktivitātēs un par 
tām pastāstīt citiem ventspilniekiem!

Turpinot ciklu “Ventspils rakstnieku 
acīm”, šoreiz skatīsim mūsu pilsētu 19. 
gs. pēdējos gados un 20. gs. sākumā, 
kādu to aprakstījis Herberts Dorbe. Viņu 
uzskata par īstu ventspilnieku, kaut arī 
rakstnieks dzimis Zlēku pagasta “Zušos” 
(māju vairs nav, teritorija iekļauta Ugā-
les pagastā) un daļu bērnības pavadījis 
Zūrās. Ventspilī Dorbes ģimene ienāca 
1905. gadā, kad nākamajam rakstnie-
kam bija 11 gadi. Viņa ieraudzītā Vents-
pils lielā mērā atšķīrās no romantiskās 
un patriarhāli klusās pilsētiņas, kāda tā 
palikusi Annas Brigaderes atmiņu stāstā 
par Lūciju Dunker.

T 
omēr, pirms pievēršamies Herberta 
Dorbes reālistiskajiem tēlojumiem, 
gribētos nolīdzināt mazu parādu 
mūsu lasītājiem, proti, laikraksta 
iepriekšējā numurā, stāstot par 

Ventspils “promenādēm”, pieminēta arī 
Vecā kāpa – ar piezīmi, ka laika gaitā tā, 
domājams, norakta vai vēju nopūsta... Taču 
tad, kad avīzes numurs jau bija iespieša-
nā, autoru piemeklēja atskārta – Vecā kāpa, 
turklāt ar lielu ticamības pakāpi, joprojām 
pastāv! Tā varētu būt tā pati garenā, prie-
dēm apaugusī kāpa, kuras malā pagājušā 
gadsimta 40. gadu beigās uzbūvēja Dziesmu 
svētku estrādi (tagad pašvaldībai piederošā 
Ventspils kempinga “piedēklis”). Daļa kāpas 
iesniedzas Brīvdabas muzeja teritorijā un 
nobeidzas pie mazbānīša stacijas. Salīdzinot 
ar Brigaderes rakstīto, atbilst viss – gan 
augstums, gan atrašanās vieta dienvidos no 
pilsētas, gan skats lejā uz purvu (jādomā, 
tolaik tas nebija aizaudzis ar alkšņiem), kam 
seko mazo kāpu josla un jūra.

Nu, kad šis jautājums noskaidrots, varam 
pāriet pie Herberta Dorbes stāstiem: pil-
sēta visplašāk aprakstīta atmiņu tēlojumā 
“Bērnība, es sveicu tevi” un stāstā “Pie 
Ventas grīvas”. Hronoloģiski pareizāk sākt ar 
otro, jo “Pie Ventas grīvas” rakstnieks tēlo t. 
sauc. pirmā “kartupeļu dumpja” 1891. gadā 
notikumus. Tie gan nav vēroti paša acīm, 
jo Dorbe dzimis vien 1894. gadā. Taču 14 
gados, kuri šķir “kartupeļu dumpi” no Dorbes 
ģimenes pārcelšanās uz Ventspili, pārmaiņas 
pilsētā nevarētu būt lielas. Lūk, autors stās-
ta par 1891. gada Ventspili: “Neliela apriņķa 
pilsēta ar aptuveni desmittūkstoš iedzīvotā-
jiem (..). Darbojās daži ne visai plaši rūpnie-
cības uzņēmumi – kokzāģētavas, ķieģeļnī-
cas, dažāda veida darbnīcas, kur nodarbināja 
dažus simtus strādnieku. Līdzās šiem uzņē-
mumiem iedzīvotāju otra darba nozare bija 
zvejniecība. Zvejnieku vidū populāra bija trīs-
gadīgā jūrskola (..). Darbojās dažas biedrības: 

sadraudzīgā, lasīšanas, brīvprātīgo ugunsdzē-
sēju biedrība, bēru kases. Plašāk Ventspils 
bija pazīstama ar savu dabisko ostu pretsta-
tā mākslīgi ierīkotajai Liepājas ostai, ja toreiz 
Liepājas tirdzniecības osta bija kā rūpīgi vei-
dota papīra puķe, Ventspils ostu varēja apzī-
mēt par vēl neplaukušu zieda pumpuru, kura 
straujā uzziedēšana notika vēlāk.”

Atšķirībā no Brigaderes Dorbe kā rakstnieks 
turējies pie paskarba reālisma vai, saucot lie-
tas īstajos vārdos, – pie tā sauktā “sociālis-
tiskā reālisma”, kas padomju varas gados 
bija “vienīgais pareizais”. Aprakstot pagāt-
nes notikumus, literārā darba pamatā obli-
gāti bija jābūt šķiru cīņai, un Herberts Dorbe 
šo noteikumu strikti ievēroja. Taču blakus 
šķiriskajiem konfliktiem ir pietiekami daudz 
spilgtu tālaika Ventspils gleznu, kas varētu 
būt interesantas mūsu lasītājiem. Tie, kuri 
lasījuši stāstu “Pie Ventas grīvas”, sižetu var-
būt atceras, pārējiem – īsa anotācija: 1891. 
gada oktobrī divi turīgi ventspilnieki – vācietis 
Mālers un ebrejs Zeba – ieplānoja izvest no 
Ventspils ostas kuģa kravu kartupeļu, kas bija 
iepirkti no zemniekiem, apejot tālaika tirdz-
niecības noteikumus, kas aizliedza iepirkt 
lauksaimniecības produkciju “ārpus pilsētas 
vārtiem”. Tā kā kartupeļi bija viens no lētāka-
jiem produktiem un atradās trūcīgāko iedzī-
votāju uztura pamatā, izcēlās plaši protesti, 
kuros piedalījās apmēram 700 ventspilnieku. 
Lai arī dažus aktīvākos apcietināja, varas ies-
tādes kartupeļu izvešanu tomēr aizliedza kā 
nelikumīgu. Uz šī fona Dorbes stāstā darbojas 
strādnieki un zemnieki, tirgoņi un policisti, kā 
arī mīlētāju pāris – Pēteris un Trūde. Lai būtu 
arī personiski dramatisks fināls, Trūde iet bojā 
– pūļa spiesta, iekrīt Ventā un noslīkst. No 
mūsdienu viedokļa – stāstā daudz banalitā-
šu, šķiriskie pretstati teju smieklīgi (strādnie-
ka dēls – čakls, godīgs, zinātkārs, bagātnie-

ka dēls – vieglprātīgs 
žūpa). Tāpēc pievēr-
sīsimies tikai tālaika 
pilsētai raksturīgām 
ainavām un norisēm.

Spilgti un izteiks-
mīgi aprakstīta 
kāda sīkpilsoniska 
Pārventas dzīvoklīša 
(tas pieder šuvējai) 
galvenā istaba: “Šai 
telpā ne vien strā-
dāja, bet arī dzīvoja. 
Pie logam pretējās 
sienas dižojās gulta, 
kuras abos galos bija 
spilveni, skaitā trīs 
vai četri cits uz cita, 

pie kam vismazākais pašā augšā kā perē-
tājs balodis. Viss te bija balts, mežģiņots un 
stērķelēts. Otra lieta, kas saistīja vērību, bija 
kumode: vidū neliels spogulis ar divām virpo-
tām sānu staklēm un mazu atvilktnīti apakšā. 
Spoguļa priekšā krājkasīte – ģipša dogs, kam 
galvas virsā ietaisīta sprauga monētu ieme-
šanai. Dogam apkārt visādas kastītes, spil-
ventiņi, pudelītes, rāmīši ar sunīšu un kaķīšu 
nobildējumiem, visādi sīkumi un krikumi.”

Un te – pazīstama patricieša īpašums 
Plosta ielā: “Spoži apgaismots nams ielas 
labajā pusē (..), pieripoja lepni pajūgi, iegrie-
zās iebraucē zem kuplām kastaņām, kur no 
ratiem izkāpa uzposušies kungi un dāmas un 
nozuda plaši atvērtajās durvīs (..). Tur atra-
dās vasaras dārzs ar izturētā stilā celtu pavil-
jonu, kur starp divi posmiem atradās atklātas 
vītņu kāpnes, kas veda uz vaļējām galeri-
jām augšstāvā. Paviljons atradās savdabī-
gi veidotā nelielā dārzā, arī ar mākslīgiem 
džungļiem, kuros uzturējās stirnu pāris.” Diez 
vai iespējams noteikt, tieši kurā Plosta ielas 
vietā atradies spoži apgaismotais nams ar 
mākslīgo džungļu dārzu. Divstāvu paviljons 
atgādina 1857. gada pilsētas plānā iezīmēto 
grāfa Lambsdorfa “belvederu” (skatu torni), 
kas tiešām atradies Plosta (tobrīd vēl Prāmja) 
ielas malā. Attiecībā uz dārzu, iespējams, 
rakstnieks apzināti vai neapzināti pieļāvis 
kļūdu, jo 19. gs. beigās Plosta ielas daudzdzī-
vokļu namos mitinājās ne visai bagāti ļaudis.

Dorbe aprakstījis arī kādu pilsētai svarīgu 
iestādi – slimnīcu. “Atbrauca pilsētas ātrās 
palīdzības kariete, kā sauca divjūga furgonu, 
un slimnieci nogādāja pilsētas slimnīcas lipī-
go slimību nodaļā, kas atradās vienā no pil-
sētas vecākajām ielām – Užavas ielas sāku-
mā. Tā bija diezgan atbaidoša izskata viens-
tāva ķieģeļu celtne, kas atgādināja kādu sen-
dienās pamestu noliktavu, sānos nobrukusi, 
ar augstu dakstiņu jumtu, kas, likās, tūlīt šo 
neizskatīgo būvi iemaus jo dziļāk zemē.”

Šī pilsētai piederošā slimnīca bija celta 
1831. gadā, kad Eiropā plosījās holera (mūsu 
pilsētu tā neskāra). Sešdesmit gadu laikā tā 
tiešām varēja būt nonākusi ļoti sliktā stāvok-
lī, taču tur strādājošie ārsti savu darbu prata, 
ja reiz spēja “izcelt” gados vecu izsitumu tīfa 
slimnieci (tas – pēc Dorbes stāsta). Te der 
atcerēties, ka pilsētā tolaik bija arī privātas 
klīnikas ar gultas vietām, taču tur par uztu-
rēšanos bija jāmaksā nebūt ne maza nauda. 
Savukārt pilsētas slimnīcā ārstēšanās bija vai 
nu par nelielu samaksu, vai vispār bez tās.

Ļoti uzskatāmi rakstnieks stāsta par ielu 
apgaismošanas īpatnībām: “Pilsētas laternu 
aizdedzinātājs, saukts – gaismas nesējs, ar 
pagarām kāpnēm plecos apstaigāja galve-
nās ielas, aizdedzinādams petrolejas lampas 
laternu stabos. Pie katra staba ielas malā viņš 
pieslēja savas kāpnes un, vienu aizdedzinā-
jis, devās pie nākamās. Laternas atradās labā 
atstatumā viena no otras, un tik vien no tām 
bija gaismas, cik no tālienes varēja saska-
tīt kā kaķa aci mirgojošu uguntiņu.” Tas – 

no daudz vēlāku gadu skatupunkta. Dabiski, 
par izcilu Ventspils ielu apgaismošanu neno-
saukt, taču pirms gandrīz 130 gadiem vāji 
degošās petrolejas lampas, salīdzinājumā ar 
iepriekšējo gadsimtu ellišķo tumsību ielās, 
bija vērā liekams labiekārtojums.

Raksta sākumā pieminēta brīvprātīgo 
ugunsdzēsēju biedrība, kas Ventspilī dibi-
nāta ap 1870. gadu, taču ugunsdzēsēji kā 
tādi pilsētā darbojās jau 18. gadsimtā. Tolaik 
ugunsgrēku izziņoja pilsētas algots bundzi-
nieks, taču 19. gadsimta beigās bija cita kār-
tība: “Policists, kas tais laikos dežurēja ielās, 
bija bruņots ne tikai ar zobenu un revol-
veri, bet arī ar īpašu tauri, kas izdeva grie-
zīgas, tālu sadzirdamas skaņas. Taure bija 
jāpūš ugunsnelaimes izcelšanās gadījumā, ja 
viņš, atrazdamies postenī, to bija novērojis, 
dodot vispirms vienu vai divus īsus signālus 
– pilsēta bija iedalīta divos kvartālos –, pēc 
tam nepārtrauktu garāku, kas aicināja ļaudis 
doties uz nelaimes vietu sniegt cietušajiem 
palīdzību. Šoreiz signāls vēstīja par uguns-
nelaimi 1. kvartālā, kur ietilpa arī Ostgals 
(šeit rakstnieks kļūdījies: Ostgals nebija pil-
sētas daļa, bet gan ārpilsētas ciems – aut.).” 
Ugunsdzēsēju darbam gan veltītas visai iro-
niskas rindas: “No degošās mājas līdz Ventas 
krastam bija tikai daži desmiti asu, taču šļū-
tenes to nesniedza, ugunsdzēsēju ūdens 
mucas vēl nebija piebraukušas, tādēļ ūdeni 
nācās ņemt no tuvējām akām, bet tās visas 
bija seklas un nabagas ar ūdeni. Iekams visas 
dzēšanas ierīces laida darbā, nams jau bija 
pilnās liesmās…”

Sarkanmuižas iela 20. gs. sākumā. Attēla vidū – laternas stabs ar 
petrolejas lampu.
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AUNS
Mazliet tā kā nogurums, tā kā ikdienības apnikums. Tā mēdz būt 
ap dzimšanas dienas laiku – vismaz tā apgalvo ezotēriķi. Taču ir 

īstais laiks apdomāt nākotnes plānus un rakstīt lietišķus projektus nākot-
nei. Kādā brīdī dzīve atgriezīsies ierastās sliedēs. Naudas lietās iespējamas 
neskaidrības, labāk ietaupīt, nevis tērēt.

VĒRSIS
Nemierīgs periods un daudz stresa. Kā mēdz teikt: “Nesatraucies 
par lietām, ko nevari ietekmēt.” Šobrīd galvenais saglabāt mieru 

un domāt par savu dvēseles komfortu, kā arī par turpmākiem plāniem, jo 
var rasties labas idejas, kā pavairot ienākumus nākotnē. Grūtos brīžos – drau-
gu atbalsts.

DVĪŅI
Mīlestības planēta Venera ir labvēlīga, un tavā sirdī var ienākt siltas 
jūtas – gan atkal uzplaukt attiecības ar otro pusīti, ja tāda ir, gan 

rasties no jauna, ja patlaban esi sirdī brīvs. Labs laiks mācībām un redzesloka 
paplašināšanai. Neraugoties uz to, ka šobrīd ir dažādi ierobežojumi, internetā 
iespējams apgūt interesējošo. 

VĒZIS
Pirmajā vietā finanšu tēma - var nākties diezgan daudz izdot par 
ikdienas un mājas saimniecības vajadzībām. Tāpēc rūpīgi plāno 

izdevumus un iekārto “rēķinu grāmatiņu”. Taču nevajag pārlieku satrauk-
ties, jo var rasties iespējas ienākumus papildināt. Noderīgas idejas piespēlēs 
draugi vai biznesa partneri.

LAUVA
Daudz emociju. Nepatiks apkārtējo attieksme un viedokļi. Mieru, 
tikai mieru! Viss jau nav tik slikti, kā sākotnēji liekas. Varbūt šis 

neaktīvi trauksmainais laiks paver jaunas iespējas. Esi atvērts sadarbības pie-
dāvājumiem. Kontakti, kas izveidosies šobrīd, nesīs labumu vēlāk.

JAUNAVA
Aktuāla darba tēma. Var rasties iespējas atrast jaunus sadarbī-
bas partnerus vai parādīt savas spējas un talantus un gūt atzinī-

bu. Daudz pienākumu, un ar visu jātiek galā vienlaikus. Galvenais, raugies, 
lai tavs veikums tiek novērtēts naudas izteiksmē. Arī šajā sarežģītajā laikā ir 
iespējas nopelnīt vairāk.

SVARI
Privātajā dzīvē emocijas, kuras nevajag glabāt sevī. Ja kaut kas nav 
pa prātam, pasaki to mīļotajam cilvēkam. Atklāta saruna attiecības 

padarīs ciešākas un mīļākas, tikai nestāsti par privāto dzīvi citiem. Piemērots 
brīdis, lai kaut ko mācītos un paplašinātu redzesloku, tas vēlāk noderēs ienā-
kumu palielināšanai.

SKORPIONS
Interesantas un noderīgas idejas. Cilvēki ieklausīsies tavā vie-
doklī un respektēs to. Esi atvērts sadarbībai un jauniem plāniem. 

Enerģiski rosīsies arī mājās. Var ieplānot lielo pavasara ģenerāltīrīšanu. 
Piemērots laiks, lai liktu stabilus pamatus attiecībām vai dotos laulības ostā.

STRĒLNIEKS
Būsi ieinteresēts dažādās dzīves norisēs un ātri uztversi jaunas 
zināšanas. Iegūto informāciju rūpīgi izvērtē, lai nošķirtu grau-

dus no pelavām. Darbā nāksies uzņemties atbildīgus pienākumus. Kurš gan 
cits, ja ne tu, vissekmīgāk spēs komunicēt un vadīt procesus krīzes brīžos! 
Privātajā dzīvē pavasara romantika.

MEŽĀZIS
Pārdomu un pārvērtēšanas periods. Atrodi laiku sev vienam, lai 
apdomātu svarīgāko un pieņemtu lēmumus. Būtiska nozīme arī 

privātajai dzīvei. Ja esi attiecību sākumposmā, raugies uz tām nopietni, 
ar skatu nākotnē. Pāriem vajadzētu izdomāt kopīgas nodarbes, kas vairāk 
satuvina.

ŪDENSVĪRS
Iespējamas pārmaiņas profesionālajā jomā. Tavas idejas un rado-
šā pieeja tiks augstu novērtēta. Pavasarīga mīlestība sildīs sirdi, 

un tu labprāt pavadīsi laiku kopā ar savu otro pusīti. Saistošas un aizraujo-
šas sarunas. Ģimenes cilvēkiem risināmi pedagoģiskie jautājumi, ieklausies 
savās atvasītēs.

ZIVIS
Svarīga finanšu tēma un iespējami veiksmīgi darījumi. Izrēķini 
izdevīgumu, tomēr nebīsties mazliet riskēt. Lielāki ienākumi, ja 

strādāsi radoši, turklāt auglīgāki būs pasākumi, kuros iesaistīti vairāki part-
neri. Šobrīd, protams, attālināti. Un – turies tālāk no intrigām, kā arī asām 
diskusijām sociālajos tīklos.
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Guna 
Kārkliņa, 
sertificēta 
astroloģe
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Anekdotes
Spriežot pēc internetā izla-
sāmo anekdošu daudzuma 
par “Covid-19”, tik uzjautri-
nošu pandēmiju pasaule vēl 
nekad nav piedzīvojusi.

- Ārsts atļāva man izdzert 
vienu glāzīti dienā!
- Un kā ar izpildi?
- Dzelžaini! Pašlaik man 
ir jau 2035. gads!

Ja automašīnai, kas apzīmēta ar 
trijstūrīti un burtu “M”, ieslēdzas 

logu tīrītāji, tad tas nozīmē, ka tā 
tūlīt veiks pagriešanās manevru.

To, ka tuvojas vecums, saproti 
tad, kad ārstu skaits tavā paziņu 
lokā pārsniedz bārmeņu skaitu.

Iznāku no bāra, pēkšņi man 
kāds – bāc! – iesit pa pakau-
si! Pagriežos. Izrādās, asfalts!

Esmu pieaudzis vīrietis un pats 
protu pieņemt lēmumus! Ja pēc 
seksa esmu nolēmis skatīties 

multfilmas, tad tā tam būs būt!

Sarkangalvīte:
- Es negribu nest pīrā-
dziņus vecmāmiņai!
Māte:
- Bet jauku nekustamo īpašu-
mu mežā, pusstundas gājie-
nā no ciema, tu taču gribēsi?

- Dakter, ko lai es daru? Kopš 
mani pameta sieva, esmu pieņē-
mies svarā par 30 kilogramiem!
- Elementāri! Beidziet svinēt!

NO INTERNETA “MELNĀ HUMORA” APCIRKŅIEM:

Man ir pilnīgi skaidrs, kā taps vakcīna pret “Covid-19”. Ja ilgi vēl turpināsies bērnu “attālinātā mācīšanās” un 
vecāku “pašizolācija” vai “darbs no mājām” šajā ģimeniskajā vidē, tad vakcīnu pavisam ātri izgudros nevis 
kaut kādi tur infektologi vai zinātnieki – ģēniji, bet gan ierindas vecāki. Un pavisam drīz.

(Marts Reinhards, triju pamatskolas vecuma bērnu tēvs, ieraksts “Facebook” tīklā)

REDAKCIJAS PIEBILDE:

Kā saka, arī krīzes situācijās jāprot pasmaidīt par apkārt notiekošo. Un, šķiet, Martam Reinhardam tas ir izde-
vies pilnībā. Aicinām arī citus vienkārši pasmaidīt, un tad, nenoliedzami, krīzes laiks paies daudz vieglāk un, 
cerams, arī ātrāk. Piemēram, kāds cits interneta jokdaris, komentējot ziņu par visu pārējo Saeimas deputātu 
negatīvajām analīzēm uz “Covid-19” vīrusu, bija piebildis: un kāpēc jums šķiet, ka pēc Saeimas balsojuma par 
mediķu krīzes laika algām mediķi deputātiem teica taisnību?

L a i k r a k s t a  n u m u r s  t a p i s  s a d a r b ī b ā  a r  b i e d r ī b u   " B a l t i j a s  a s o c i ā c i j a  -  T r a n s p o r t s  u n  l o ģ i s t i k a "  ( B AT L )

Lai arī šķiet, ka atrašanās mājās nes līdzi vienu vienīgu garlaicību, tā nav. Mēs varam internetā noska-
tīties filmas, kuras sen esam vēlējušies redzēt, varam izdomāt neskaitāmas radošas nodarbes vai arī 
izlasīt kādu interesantu grāmatu.

Konkurss
Padalies ar pieredzes stāstu un saņem balvā grāmatu!

Miermīlis Steiga 
“Noslēpumāinās dāmas vizīte”
Miermīļa Steigas jaunais romāns 
“Noslēpumainās dāmas vizīte” ar 
fantastikas elementiem intriģējo-
ši stāsta par izveicīgā detektīva 
Edvīna Granta un viņa mīļās citpla-
nētas sievietes Kleopatras veiksmī-
go un bīstamo cīņu pret bandītiem 
un neģēlīgiem pelēkzaļiem punduriem, kuri lolo mūsu 
civilizāciju iznīcināt… 
Maija Stepēna 
“Kad visi grib būt karaļi”
Rūķīši nu ir atpakaļ, bet nebūs laika 
viņiem ilgi snaust, jo tālu tālu, lie-
lākajā karaļvalstī, briest kas nelāgs. 
Kas notiek, kad visi grib būt kara-
ļi?Vai zini, cik daudziem mežs ir 
mājas? Un kā pasaku māmiņai gāja uz citas planētas? 
Atkal jauni piedzīvojumi, neparastas satikšanās un brī-

numaini stāsti, taču pāri visam staro labestība, iejūtība 
un vēlme palīdzēt.
Pēteris Strubergs 
“Papua Jaungvineja tuvplānā. 
Bijušo cilvēkēdāju zeme”
Kārtējā sērijas “Aiz apvāršņa” 
grāmata aicina doties piedzī-
vojumiem bagātā ceļojumā uz 
otrā pasaules malā esošo Papua-
Jaungvineju. Mūsdienās bijušo cil-
vēkēdāju zeme ir slavena ne vien 
ar savu eksotiku, bet arī ar ceļoša-
nai bīstamiem apstākļiem. Lasītājus gaida ciemošanās 
pie unikālām ciltīm, būs iespēja iepazīt papuasu savda-
bīgo kultūru, dzīvesveidu un no senčiem pārmantotās 
tradīcijas. Pie viena arī uzzināsiet, ka šajā zemē laiku 
pa laikam vēl joprojām kāds tiek apēsts, un kas jādara, 
lai bezbailīgi ceļotāji nenokļūtu laupītāju nagos.

Konkurss organizēts sadarbībā ar apgādu “Jumava”.

“Ventspilnieks.lv” aicina padalīties ar padomiem, kā iedvesmojoši īsināt laiku mājās. Savus stāstus sūtiet uz e-pas-
tu: redakcija.ventspilnieks@gmail.com! Radošāko un interesantāko ideju autori balvās saņems apgāda “Jumava” 
izdotās grāmatas “Latvijas leģendas” 9.sējumu, Miermīļa Steigas romānu “Noslēpumainās dāmas vizīte” vai Maijas 
Stepēnas brīnišķīgo grāmatu “Kad visi grib būt karaļi”. Balvas izvēle ir uzvarētāja paša ziņā.



ОВЕН
Вы ощутите усталость, надоест ежедневная рутина. Возможно, 
такое случится в день вашего рождения – так прогнозируют эзо-
терики. Но сейчас подходящее время продумать планы на буду-

щее или написать деловые проекты. В денежных делах возможны затруд-
нения, лучше копить, нежели тратить.

ТЕЛЕЦ
Неспокойный период и много стресса. Не переживайте о 
вещах, на которые не можете повлиять. В данный момент 

главное – сохранять спокойствие и думать о душевном комфорте и о 
дальнейших планах, потому что могут появиться хорошие идеи о том, как 
увеличить доходы в будущем. В трудные моменты – поддержка от друзей.

БЛИЗНЕЦЫ
Планета любви Венера доброжелательна, ваше сердце могут 
наполнить теплые чувства: или ваши отношения снова расцве-
тут, если они есть, или сложатся новые, если в данный момент 

ваше сердце свободно. Хорошее время для учебы и расширения круго-
зора. Несмотря на то что сейчас существуют различные ограничения, в 
интернете можно найти то, что вас интересует. 

РАК 
На первом месте – финансовая тема, возможно, сможете 
закончить наконец все домашние дела. Тщательно планируй-
те свои расходы, но не стоит слишком волноваться, потому 

что появится возможность повысить доходы. Полезные идеи вам предло-
жат друзья или партнеры по бизнесу.

ЛЕВ
Много эмоций. Вам будет не по нраву отношение окружающих, 
возможно, будет задевать чья-то точка зрения. Спокойствие, 
только спокойствие! Не все так плохо, как может показаться на 

первый взгляд. Возможно, это стремительное время принесет новые воз-
можности. Будьте открыты для рабочих предложений. Контакты, которые 
в данный момент появились, позже принесут что-то хорошее.

ДЕВА
Актуальна тема работы. Могут появиться возможности завести 
новых партнеров по работе или показать свои навыки, таланты 

и получить награду. Много обязанностей, и со всем нужно разобраться 
одновременно. Главное, чтобы ваш труд был оценен финансово. Также в 
это сложное время есть возможность заработать побольше. 

ВЕСЫ
В личной жизни будут эмоции, которые не стоит хранить в 
себе. Если что-то идет не так, то скажите об этом любимому 

человеку. Открытое общение только сделает ваши отношения крепче и 
лучше, но не рассказывайте о своей личной жизни посторонним людям. 
Подходящий момент, чтобы начать чему-то учиться или расширять круго-
зор, впоследствии понадобятся знания, чтобы повысить доход.

СКОРПИОН
Интересные и полезные идеи, люди будут прислушивать-
ся к вашему мнению и проявлять к вам уважение. Вы откры-

ты для работы и новых планов. Будут спориться домашние дела. 
Подходящее время, чтобы заложить стабильные основы отношений, воз-
можна помолвка.

СТРЕЛЕЦ
Вы будете заинтересованы в решении различных жизнен-
ных задач, быстро приобретете новые знания. Полученную 

информацию хорошенько изучите, чтобы суметь отделить зерна от пле-
вел. На работе придется брать на себя много важных поручений. Кто, 
если не вы, сможет удачно вести переговоры и руководить процессом в 
критической ситуации. В личной жизни – весенняя романтика.

КОЗЕРОГ
Период раздумий и переоценки. Найдите время для 
себя, чтобы обдумать самое важное и принять решения. 

Существенное значение имеет личная жизнь. Если вы на начальной ста-
дии отношений, относитесь к ним серьезно, это скажется на будущем. 
Парам следует придумать общие занятия, которые сблизят.

ВОДОЛЕЙ
Возможны перемены в профессиональной сфере. Ваши 
идеи и творческий подход будут высоко оценены. Весенняя 
любовь будет греть сердце, проводите время со своей вто-

рой половинкой. Откровенные и захватывающие разговоры. Семейным 
людям придется решать педагогические вопросы, послушайте своих 
детишек.

РЫБЫ
Важна финансовая тема, вероятны удачные сделки. 
Посчитайте выгоду, не бойтесь немножко рискнуть. Возможны 

сделки с большим числом партнеров. В данный момент, конечно, они 
будут проводиться удаленно. Держитесь подальше от интриг, так же, как 
и от острых дискуссий в социальных сетях.
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Гуна Карклиня, 
сертифицированный 
астролог 
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- Хорош друг, нечего сказать! Такого труса я в жизни не 
видал. 
- Почему же это я трус? 
- А кто убежал, когда я дрался? 
- Просто я не мог спокойно смотреть, 
как бьют моего лучшего друга.

Одесский дворик. Мама инструктирует дочку перед 
свадьбой: 
- Бэллочка, пускай Абрамчик потратит побольше денег 
на вашу свадьбу! 
- Но таки зачем, мам? 
- Шоб потом ему было жалко с тобой разводиться!

Идет мужик по улице, широко расставив ноги. 

Навстречу ему идет другой мужик: 
- Что с тобой? 
- Да, вот доктор сказал, много холестерина в крови. 
- Hу и? 
- Сказал, чтоб к яйцам даже не прикасался.

Журналист берет интервью у богатой пожилой француженки: 
- Мадам, говорят, вы составили себе капитал только пото-
му, что обладаете даром любви... 
- Я? Даром? Никогда!

- Понимаете, Абрам, если вам налили чай доверху, то 
это не от щедрости..., нет... 
- А от чего? 
- А чтобы вы не смогли положить туда сахар...

АНЕКДОТЫ

ИЗ ЗАКРОМОВ «ЧЁРНОГО ЮМОРА» ИНТЕРНЕТА:
Мне совершенно ясно, что будет создана вакцина против “Covid-19”. Если ещё долго продолжится «удалённое обу-
чение» детей и «самоизоляция» родителей или «работа из дома» в этой семейной среде, то вакцина совсем скоро 
будет изобретена не какими-то там инфектологами или учеными – гениями, а рядовыми родителями. И очень скоро.  

(Мартс Рейнхардс, отец троих детей – учащихся основной школы, пост в сети “Facebook”)

ПРИМЕЧАНИЕ РЕДАКЦИИ:
Как говорится, и в кризисной ситуации нужно уметь посмеяться над происходящим вокруг. И, кажется, Марту 
Рейнхардсу это полностью удалось. Призываем и других просто улыбнуться, и тогда, безусловно, время кризиса 
пройдёт намного легче и, надеемся, быстрее. Например, ещё один шутник в интернете, комментируя сообщение о 
негативных анализах депутатов Сейма на наличие вируса “Covid-19”, заметил: и почему вы думаете, что после голо-
сования Сейма по поводу зарплат медиков медики сказали депутатам правду? 

Газетный номер был подготовлен в сотрудничестве с обществом "Балтийская ассоциация - Транспорт и логистика" (БАТЛ) 

Миермилис Стейга 
«Визит таинственной дамы» 
Новый роман Миермилиса Стейги «Визит 
таинственной дамы» с элементами фанта-
стики интригующе рассказывает об успешной 
и опасной борьбе расторопного детектива 
Эдвина Гранта и его любимой инопланетянки 
Клеопатры с бандитами и серо-зелеными кар-
ликами, которые стремятся уничтожить нашу 
цивилизацию… 

Майя Степена «Когда все хотят быть 
королями» 
Гномики вернулись, но долго спать им не при-
дется, ведь далеко-далеко, в самом большом 
королевстве кто-то задумал нечто недоброе. 
Что случается, когда все хотят быть короля-
ми? Знаешь ли ты, как много тех, для кого лес 
– дом родной? А как мама-сказочница побы-
вала на другой планете?  Новые приключения, необыкновенные 
встречи и чудесные рассказы – о доброте, взаимопонимании и 
желании помочь. 

Конкурс

Поделись опытом и получи в награду книгу!
Кажется, что все время находиться дома – скучно, но это не так. Мы можем посмотреть в интернете фильмы, 
которые давно хотели, или придумать бесконечное множество творческих занятий, или прочитать какую-ни-
будь интересную книгу. 

«Ventspilnieks.lv» призывает поделиться советами, как наиболее интересно скоротать время дома. Свои истории присылай-
те на электронную почту redakcija.ventspilnieks@gmail.com! Авторы самых творческих и интересных идей в награду получат 
книги, выпущенные издательством «Jumava», – 9-й том «Легенды Латвии» (“Latvijas leģendas”), роман Миермилиса Стейги 
«Визит таинственной дамы» (“Noslēpumainās dāmas vizīte”) или чудесную книгу Майи Степены «Когда все хотят быть коро-
лями» (“Kad visi grib būt karaļi”). Победитель сам сможет выбрать для себя приз. 

Петерис Струбергс «Папуа 
– Новая Гвинея крупным 
планом. Бывшая земля 
людоедов» 
Очередная книга серии «За гори-
зонтом» (“Aiz apvāršņa”) пригла-
шает в увлекательное путеше-
ствие на другой конец света – в 
Папуа – Новую Гвинею. В наши 
дни бывшая земля людоедов 
известна не только своей экзотикой, но и опасными 
для путешествия условиями. Читатель вместе с авто-
ром побывает в гостях у уникальных племен, сможет 
поближе познакомиться со своеобразной культурой 
папуасов, их образом жизни и унаследованными от 
предков традициями. Заодно узнаете, что здесь время 
от времени все еще кого-то едят и что нужно делать, 
чтобы бесстрашные путешественники не попали в 
лапы грабителей. 

Конкурс организован в сотрудничестве  
с издательством «Jumava».
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гораздо больше. Изготавливая в течение дня от десяти до 20 
очков, мастер по меньшей мере для половины жителей стал 
«своим человеком», на которого можно положиться.  

УНАСЛЕДОВАННЫЙ ОТ ОТЦА ОПТИМИЗМ 
Проинтервьюированный в тревожные дни пандемии Covid-

19, Арис рассказывает о странном чувстве дежавю (déjà vu,” 
– с французского – «уже виденное»), которое он сейчас, к 
собственному удивлению, иногда испытывает – что с этой 
ситуацией он когда-то уже сталкивался. Хотя ему пока неяс-
но, когда и как это закончится, но вместе с тем приходит ощу-
щение, что мы выдержим. И потом станем сильнее.   

«Возможно, у меня это в генах от отца Арвида? Он во время 
Второй мировой войны был в легионе, и, хотя и не был послан 
на фронт, сразу же после войны был отправлен в так называ-
емый фильтрационный лагерь на севере СССР.  После воз-
вращения отец рассказывал, что истощённый голодом иногда 
видел связанные с едой сны, которые обычно исполнялись. Но 
один из них запомнился по другому поводу –  на фоне лагеря 
было видно число 198..., где вместо последней цифры разве-
вался красно-бело-красный флаг. Своим товарищам по судь-
бе, а также после возвращения нам, своей семье – шестьдесят 
лет назад! – он рассказывал и истолковывал это как знак, что в 
80-е годы Латвия снова будет свободным государством, что он 
также пережил», – Арис утверждает, что подобно отцу не явля-
ется ни мистиком, ни предсказателем, но истинным христиани-
ном, которого судьба в решающие моменты жизни побуждает 
немного приподнять завесу будущего.  

 «УМЕЕШЬ ЛИ ТЫ ЛЮБИТЬ…» 
«Уже много лет назад у меня были относительно серьёзные 

проблемы со здоровьем, они привели меня на три месяца в 
больницу Страдыня. Боли и неуверенность в будущем, как и 
у многих других в подобных обстоятельствах, заставили меня 
задуматься о вечных ценностях. В Риге появилась возмож-
ность посетить расположенную недалеко баптистскую цер-
ковь (так как к этой конфессии принадлежало много поколений 
Аншкенсов), познакомиться с общиной и поиграть на пиани-
но, так как и музицирование также было в традициях нашей 
семьи. Что-то понимал я и в сочинительстве, и так ко мне в 
этот трудный период пришли слова и мелодия песни “Es tev 
gribēju pajautāt jau sen” («Я уже давно хотел тебя спросить»). 
Вопросы очень простые и адресованы и кому-то, и себе: уме-
ешь ли ты любить? Любишь ли ты свою мать, своего ребён-
ка, свою девушку? Любишь ли ты свою землю, свой народ, 
этого простого человека, у которого нет особых заслуг, но он 
с тобой рядом?», – Арис признаёт, что тогда у этих вопросов 
был довольно абстрактный контекст.  Песня была записана в 
альбом и много раз исполнялась на концертах духовной музы-
ки, в том числе и вместе с детьми Йоанной Дартой и Валтсом.  

«Не претендуя на библейскую глубину мыслей, выражен-
ных в словах песни, совсем иначе читаю их сейчас, когда 
мир оказался в тени коронавируса и теоретически уход в веч-
ность может коснуться в любое время каждого из нас. До сих 
пор в большинстве случаев мы привыкли демонстрировать 
щедрость, доброту и смелость в то время, когда у самих всего 
много и нет никакой реальной угрозы твоей жизни или здоро-
вью. Сейчас пришло время доказать, что можем не потерять 
человечность и в экстремальных условиях, что готовы любить 
и поддержать других и тогда, когда самим тяжело и страш-
но. Что мы не ленимся позвонить близким и просто знакомым 
людям, чтобы сказать доброе слово, подбодрить и предложить 
помощь, если она нужна», – Арис как бы немного застеснялся 
за излишнюю эмоциональность, ему в суровые времена боль-
ше нравится говорить прямо: человек, будь Человеком! 

ВРЕМЯ ОТВЕТИТЬ СЕБЕ
«В жизни каждого поколения наступает время, когда прихо-

дится действовать в соответствии со шкалой вечных ценно-
стей, которая издавна, как известно, признана и христианской 
верой. Или и их отрицать? И именно сейчас от каждого из нас 
ситуация требует ответить – важно ли для тебя, чтобы выжил 
и был здоров весь наш народ, и работать для достижения этой 
цели, или же – любыми средствами спасаться только само-
му», – Арис признаёт, что так чётко и в чёрно-белых тонах кур-
земцам ответить ещё только предстоит, так как болезнь край 
пока бережёт. Информация на новостных каналах и свиде-
тельства очевидцев, с его точки зрения, свидетельствуют, что 
до сих пор перед опасностью люди в Латвии снова стараются 
быть столь же едины, как в годы Атмоды. В Ариса это вселя-
ет надежду, что сила духа народа не утонула в бедности, не 
потрачена впустую в политической борьбе и не иссякла в пого-
не за развлечениями и материальными благами.  

СПАСАЕМСЯ В ВЕРЕ И МУЗЫКЕ
У предков Ариса со стороны отца были верующие люди в 

Анцеской и Попеской волостях, у матери Селги родовые корни 
нужно искать в Злекской волости, но на общем жизненном пути 
из сблизила музыка, когда он играли в оркестре тогдашней 
Таборской общины в Вентспилсе. 

Для лучезарности глаз и силы духа 

Детство и юность молодого поколения Аншкенсов были 
нетипичными для советского времени, без вступления в пионе-
ры и в комсомол. Вместе со старшим братом Янисом и млад-
шей сестрой Илдзей они в основном прошли в Галиньциемсе, 
в построенном родителями доме.  Со сверстниками было инте-
ресно встречаться на мероприятиях и лагерях, которые органи-
зовывала баптистская община, и куда примерно в то время от 
братьев по вере с Запада начали приходить новейшие музы-
кальные веяния и вводились традиции проведения свободного 
времени.  После учёбы в основной школе Плявас Арис освоил 
профессию автослесаря в профтехучилище, после окончания 
которого мечтал получить более «престижную» работу, какая 
только может быть после окончания Вентспилсской музыкаль-
ной школы по классу хорового дирижирования.   

АРМЕЙСКИЙ ОРКЕСТР, ГОРЫ И ПУСТЫНЯ 
«К счастью, уже через год понял, что это не для меня и запи-

сался в армию, где попал в особо секретное подразделение 
связистов, которое, как я понял шпионило за высшим руко-
водством НАТО. Служба, можно сказать, не была тяжелой, но 
ответственной.  Собралась группа музыкальных латышских 
парней и вместе с такими же литовцами организовали духо-
вой оркестр, играли на торжественных и спортивных меропри-
ятиях подразделения. Для чистки инструментов и защиты их 
от замерзания зимой могли достать армейский спирт, но это 
больше интересовало литовцев», – Арис удовлетворен тем, 
что служба прошла в Риге, хотя никакой полезной для жизни 
на гражданке он там не получил.  

«После армии какое-то время я работал на строительстве, 
затем в “Ūdeka”, работал шофёром на предприятии механиза-
ции сельского хозяйства. Даже был заведующим благотвори-
тельным магазином «Самаритянин», так как на прежних тяже-
лых работах подорвал здоровье. 

Самые яркие и приятные воспоминания того времени –  это 
увлечение горным туризмом, когда были излажены не толь-
ко горы Кавказа и Памир, но удалось пройтись и по пескам 
Каракумской пустыни. Был сертифицированным руководите-
лем группы и привлёк в неё знакомую по лагерям общины лие-
пайчанку Алду, которая позднее стала моей женой и подарила 
мне трёх сыновей и дочь. Йоанна Дарта выбрала путь в музы-
ке и осчастливила меня первым внуком Филипом, Валтс учит-
ся в спортивной академии, работа Эмилса связана с молодёж-
ным образованием, а у Кристапса – с рекламным бизнесом», 
– Арис улыбается и добавляет, что для семейных праздников 
искать музыкантов со стороны не приходится.   

УДАЧА ПО ВОЛЕ БОЖЬЕЙ 
«Допускаю и не буду осуждать, если они изменят свой 

выбор, потому что и сам я нашёл для себя своё настоящее 
занятие только в зрелом возрасте, и это то, чем я сейчас зани-
маюсь», – Арис считает, что эта удача пришла к нему как бы 
случайно, а в действительности – по воле Божьей. Так как на 
этой работе у него есть возможность косвенно выразить себя 
как христианина в своих отношениях с клиентами, демонстри-
руя данные природой и унаследованные от родителей чест-
ность, чуткость и доброту.    

«Работа на обеспеченной современной аппаратурой фирме 
“Vision Express”, которая оснащена самыми современными 

оправами для очков, очковыми линзами и вспомогательными 
материалами, со стороны может показаться лёгкой, но в дей-
ствительности в ней нельзя допустить ни малейшей ошибки”, 
– Арис пояснил, что в очках нуждаются и молодые, и пожилые 
люди, а также дети. Однако к глазному врачу и в магазин очков 
люди заходят один раз в несколько лет, в спешке и волнении, 
возможно, не понимают, как правильно ответить на вопросы 
оптометриста или выбрать оправу не под влиянием сиюминут-
ных эмоций, а руководствуясь рациональным подходом. 

«Когда согласно рецепту и выбранной клиентом оправе всё 
собираю вместе, может случиться, что заказчика теперь что-то 
не устраивает. Желание клиента получить качественную услу-
гу можно понять, так как приобретение очков – удовольствие 
не из дешёвых. К счастью, у меня накопился большой опыт 
работы с очками самых разных типов и назначения и с теми, 
кто их носит, поэтому недоразумения случаются редко и всег-
да можно найти приемлемое решение; прощаемся с улыбкой и 
говорим друг другу «до свидания», – мастер удовлетворен тем, 
что после напряжённой трудовой недели у него хватает сил и 
желания пойти в церковь и встретить членов общины, которые 
как бы образуют большую семью, к тому же  предлагают воз-
можность выразить себя как творческую личность в музыке. Он 
немного грустит по поводу того, что в связи с пандемией такие 
встречи теперь ограничены, но не теряет веру, что в ближай-
шем будущем они возобновятся.  

Арис не считал, для скольких песен он написал тексты и 
музыку, сколько раз выступал с ними на концертах духовного 
характера в своём городе, в Риге и в других местах. Музыканту 
кажется важным, что эти музыкальные произведения прини-
маются и ценятся молодым поколением, предлагая ему испол-
нить их вместе с хором или ансамблем, которые у баптистской 
общины традиционные и на очень хорошем уровне.  

«На работе я работаю для лучезарности глаз, а писать музы-
ку стараюсь для духовных сил и единения людей для бого-
угодных дел. Потому что только так мы можем справиться с 
бедами, страхом и болезнями. Ещё хочу призвать поблагода-
рить Всевышнего за подаренную Латвии свободу, которую мы 
должны защищать и в будни, и в праздники, и в радости, и – 
особенно! – в горе. Приобрести новые и хорошие очки, чтобы 
через них смотреть на мир, – это замечательно. Но увидеть 
Бога можно только через сердце», – так кратко и ясно выска-
зался Арис о своём профессиональном и духовном опыте. 

Оптик Арис Аншкенс в лаборатории по изготовлению очков. 

Семья Аншкенсов во время катания на лодках по Абаве. 
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АО “Ventspils Tirdzniecības osta” в 2018 году в бюджет Вентспилсского самоуправления в виде подоходного 
налога с населения заплатило 56 016,75 евро. В виде налога на недвижимую собственность – 158 146,18 евро.

Участвуйте и 
расскажите о 
своей творческой 
самоизоляции! 

Т аким и будет лейтмотив выход-
ных дней в конце этой неде-
ли. Главное условие: проя-
вить себя творчески! Интернет-
активность здесь не подходит, 

и не стоит хвастаться тем, что в марте 
потратил рекордно большое число гига-
байтов, к тому же, мягко говоря, это зву-
чит довольно глупо… Вместо того чтобы 
валяться на диване и бесцельно серфить 
в Интернете или по телевизионным кана-
лам, лучше встать и начать действовать.

Менее креативным людям совету-
ем взяться за по-настоящему весен-
нюю уборку. Начните с самого малого, 
составьте список, обозначьте приоритеты 
и беритесь за дело! Покажите всем, что 
и как вы делаете и кто ваши помощники! 
Часто во время генеральной уборки уда-
ётся найти ценные вещи, преобразить 
дом до неузнаваемости или… это пусть 
остаётся выбором каждого из вас. 

Тем, кто выходит на улицу – расскажи-
те нам о своих походах, пикнике на даче 
в кругу семьи, о поездке на велосипедах, 
пробежках, возможно, кто-то уже плавал 
на лодке, что интересного вы придумали 
и реализовали вместе с детьми, а кто-то, 
возможно, уже работает в саду и в огоро-
де или собирает берёзовый сок? Если у 
вас строгая самоизоляция на две недели, 
поделитесь советом, как решили скоро-
тать время дома?  

Ваши истории обобщим и расскажем 
остальным читателям! Пишите и присы-
лайте нам с фотографиями или видео - 
redakcija.ventspilnieks@gmail.com! Будем 
ждать! 

И снова впереди конец очередной неде-
ли, впереди выходные дни, но нынеш-
нее положение вызывает двоякое чув-
ство – с одной стороны, многим прихо-
дится работать, а с другой – постоянно 
возникает ощущение, что мы в режиме 
полувыходных. Одни должны оставать-
ся дома и работать в удаленном режи-
ме, другим вообще не нужно ходить на 
работу, но находиться в общество тоже 
нехорошо… Что делать? «Ventspilnieks.
lv» приглашает вас, читатели, принять 
участие в творческих мероприятиях и 
рассказать о них другим вентспилчанам!  

Вентспилс глазами писателей III

Город картофельного бунта 

Газетный номер был подготовлен в сотрудничестве с обществом "Балтийская ассоциация - Транспорт и логистика" (БАТЛ) 

Продолжая цикл «Вентспилс глаза-
ми писателей», поговорим о том, каким 
был наш город в последние годы XIX 
века и в начале ХХ века, каким его видел 
Гербертс Дорбе. Его считают истинным 
вентспилчанином, хотя родился писатель 
в «Зуши» Злекской волости (домов боль-
ше нет, территория включена в Угальскую 
волость) и часть детства провел в Зурас; 
в Вентспилс семья Дорбе перебралась в 
1905 году, когда будущему писателю было 
11 лет. Увиденный им Вентспилс в значи-
тельной мере отличается от романтичного 
и патриархально тихого городка, каким он 
запечатлен Анной Бригадере в рассказе о 
Луции Дункер. 

Н о, прежде чем мы обратимся к 
реалистичным очеркам Герберта 
Дорбе, хотелось бы вернуть 
небольшой долг нашим читате-
лям: в предыдущем номере газе-

ты, рассказывая о вентспилсских «проме-
надах», мы упоминали и о Старой дюне – с 
примечанием, что с течением времени она, 
вероятно, исчезла под влиянием ветра… 
Однако, когда номер был уже в печати, авто-
ра вдруг посетила мысль, что Старая дюна, 
с большой долей вероятности, существу-
ет до сих пор! Это могла бы быть та протя-
женная, заросшая соснами дюна, на краю 
которой в конце 40-х годов минувшего сто-
летия построили эстраду для Праздника 
песни (ныне «придаток» принадлежащего 
самоуправлению вентспилсского кемпинга). 
Часть дюны заходит на территорию Музея 
под открытым небом и заканчивается возле 
станции мазбанитиса. Если сравнивать с 
описанием Бригадере, то совпадает все – и 
высота, и расположение на юге от города, и 
вид вниз на болото (надо полагать, тогда оно 
еще не заросло ольхой), за которым следует 
полоса маленьких дюн и море. 

Теперь, выяснив этот вопрос, можем пере-
йти к рассказам Герберта Дорбе; город наи-
более подробно описан в очерке воспомина-
ний «Детство, я приветствую тебя» и в рас-
сказе «Возле устья Венты». Хронологически 
правильнее было бы начать со второго, так 
как в рассказе «Возле устья Венты» писа-
тель описывает события так называемого 
картофельного бунта 1891 года. Правда, 
он не наблюдал их собственными глаза-
ми, так как Дорбе родился в 1894 году. Но 
за 14 лет, которые отделяют картофельный 
бунт от времени переселения семьи Дорбе 
в Вентспилс, большие перемены в городе 
произойти не могли. Вот как автор рассказы-
вает о Вентспилсе 1891 года: «Небольшой 
уездный город с приблизительно десятью 
тысячами жителей (…). Действовали не осо-
бенно крупные промышленные предприятия 
– пилорамы, кирпичные заводики, различ-
ные мастерские, где были заняты несколь-
ко сотен рабочих; наряду с этими предпри-
ятиями жители занимались рыболовством. 
Среди рыбаков была популярна трехлет-
няя морская школа (…). Действовали раз-
личные общества: братское, чтения, обще-
ство добровольных пожарных, похорон-
ные кассы. Более широко был известен 
Вентспилс своим природным портом в про-

тивопоставление искусственно созданному 
Лиепайскому порту; если тогда Лиепайский 
торговый порт был как тщательно сделанный 
бумажный цветок, то Вентспилсский порт 
можно было охарактеризовать как еще не 
распустившийся бутон, который стремитель-
но раскрылся позднее». 

В отличие от Бригадере, Дорбе как писа-
тель придерживался довольно сурового реа-
лизма или, называя вещи своими имена-
ми, – так называемого «социалистического 
реализма», который в советские годы был 
«единственно верным». Рассматривая собы-
тия прошлого, в основу литературного про-
изведения обязательно нужно было вклю-
чать классовую борьбу, и Гербертс Дорбе 
это правило строго соблюдал. Однако рядом 
с классовыми конфликтами достаточно 
много ярких картин Вентспилса того време-
ни, которые могут быть интересны нашим 
читателям. Те, кто читал рассказ «Возле 
устья Венты», возможно, помнят сюжет, для 
остальных – краткая аннотация: в октябре 
1891 года два зажиточных вентспилчани-
на – немец Малер и еврей Зеба – задума-
ли вывезти из Вентспилсского порта судно 
с грузом картофеля, который был куплен у 
крестьян в обход торговых правил того вре-
мени, которые запрещали закупать сельско-
хозяйственную продукцию «за городскими 
воротами». Так как картофель был одним из 
самых дешевых продуктов и являлся осно-
вой питания бедняков, начались широкие 
протесты, в которых участвовали около 700 
вентспилчан. Несмотря на то что многих 
активистов посадили под стражу, власти все 
же запретили вывозить картофель, признав 
это незаконным. На этом фоне в рассказе 
Дорбе действуют рабочие и крестьяне, тор-
говцы и полицейские, а также пара влюблен-
ных – Петерис и Труде. Для придания фина-
лу большей драматичности Труде гибнет 
– оказывается в давке, падает в Венту, где 
тонет. С современной точки зрения, в расска-
зе много банальностей, классовые противо-
речия вызывают улыбку (сын рабочего – тру-
долюбивый, честный, любознательный, сын 
богача – легкомысленный пьяница). Поэтому 
обратим внимание лишь на описание город-
ского пейзажа и жизни в городе. 

Ярко и выразительно описана некая 
м е щ а н с к а я 
квартирка в 
Парвенте (она 
принадлежит 
швее): «В этом 
помещении не 
только работа-
ли, но и жили. 
У стены напро-
тив окна кра-
совалась кро-
вать, по краям 
которой были 
подушки, три 
или четыре, 
одна на другой, 
самая малень-
кая – на самом 
верху, словно 

наседка. Все здесь 
было белым, кру-
жевным и накрах-
маленным. Второй 
вещью, приковы-
вающей внимание, 
был комод: посере-
дине небольшое зер-
кало с двумя выто-
ченными пазиками 
и маленьким ящич-
ком внизу; перед 
зеркалом копилоч-
ка – гипсовая соба-
ка, с отверстием в 
голое, чтобы можно 
было опустить моне-
тки. Вокруг собаки 
– всякие коробочки, 
подушечки, бутылоч-

ки, рамочки с изображениями собачек и коти-
ков, различные мелочи и безделушки». 

А вот – владения известного патриция 
на улице Плоста: «Ярко освещенный дом 
на правой стороне улицы (…) Подъехали 
роскошные повозки, завернули под раски-
дистые каштаны, где из них вышли наряд-
ные господа и дамы и скрылись за широко 
открытыми дверями (…). Там располагался 
летний сад с павильоном, построенным в 
выдержанном стиле, где находилась витая 
лестница, которая вела к открытым галере-
ям на верхнем этаже. Павильон находил-
ся в своеобразном небольшом саду, также 
с искусственными джунглями, где обита-
ла пара косуль». Вряд ли возможно опре-
делить, в каком именно месте на улице 
Плоста располагался ярко освещенный дом 
с садом, в котором были искусственные 
джунгли. Двухэтажный павильон напомина-
ет обозначенный в городском плане 1857 
года «бельведер» (смотровую башню) графа 
Ламбсдорфа, которая действительно нахо-
дилась в конце улицы Плоста (тогда еще 
Прамья). Что касается сада, возможно, писа-
тель сознательно или неосознанно допустил 
ошибку, так как в конце XIX года в многоквар-
тирных домах на улице Плоста жили не осо-
бенно богатые люди. 

Дорбе описал и важное для города 
учреждение – больницу. «Приехала город-
ская карета «скорой помощи», как назы-
вали двуконный фургон, и больную доста-
вили в отделение больницы для заразных 
пациентов, которое находилось на одной из 
самых старых улиц города – в начале улицы 
Ужавас. Это было довольно пугающего вида 
одноэтажное строение, которое напоминало 
какой-то заброшенный склад, частично раз-
рушенный, с высокой черепичной крышей, 
которая, казалось, сейчас вгонит это некази-
стое строение еще глубже в землю». 

Эта принадлежащая городу больница 
была построена в 1831 году, когда в Европе 
свирепствовала холера (наш город она не 
затронула). За шестьдесят лет она дей-
ствительно могла оказаться в очень плохом 
состоянии, но врачи, работавшие там, свое 
дело знали, раз уж смогли «поднять» уже 
немолодую больную тифом (это – по расска-
зу Дорбе). Здесь стоит вспомнить, что в горо-
де тогда были и частные клиники с койко-ме-
стами, но за содержание там нужно было 
платить немалые деньги. В свою очередь, 
в городской больнице лечение было или за 
небольшую плату, или бесплатно. 

Очень наглядно писатель рассказывает об 
особенностях освещения улиц: «Городской 
фонарщик, с длинной лестницей на плечах, 
обходил главные улицы, зажигая кероси-
новые лампы на фонарных столбах. Возле 
каждого столба на краю дороги он поднимал 
свою лестницу и, закончив зажигать один 
фонарь, направлялся к другому. Фонари 
находились на довольно большом расстоя-
нии друг от друга, и света они давали столь-
ко же, сколько мерцающий огонек кошачьих 
глаз». Это – с точки зрения значительно 
более позднего периода. Естественно, пре-
красным освещение вентспилсских улиц не 

назовешь, но слабые керосиновые лампы 
130 лет назад, по сравнению с адской тем-
нотой на улицах в прежние столетия, были 
явным признаком благоустроенности. 

В начале статьи упоминалось общество 
добровольных пожарных, которое было 
основано в Вентспилсе около 1870 года, но 
пожарные как таковые в городе действова-
ли уже в XVIII веке. Тогда о пожаре в городе 
возвещал городской барабанщик, получав-
ший за это вознаграждение, но в конце XIX 
века был иной порядок: «Полицейский, кото-
рый в те времена дежурил на улицах, был 
вооружен не только саблей и револьвером, 
но и имел при себе особый горн, который 
издавал громкие звуки, которые далеко было 
слышно. В горн нужно было трубить в случае 
пожара, дав сначала один или два коротких 
сигнала – город был разделен на два квар-
тала, – а затем непрерывный длинный сиг-
нал, который призывал людей отправить-
ся на место происшествия, чтобы помочь 
пострадавшим. На сей раз сигнал оповещал 
о пожаре в первом квартале, куда входил и 
Остгалс (здесь писатель ошибся: Остгалс 
не был частью города, он был поселком за 
его пределами). Работе пожарных посвяще-
ны весьма ироничные строки: «От горящего 
дома до берега Венты было всего несколь-
ко десятков саженей, но шланга не хвата-
ло, бочки с водой еще не подъехали, поэто-
му воду приходилось брать из ближайших 
колодцев, в которых было мало воды. Пока 
начали работать все пожарные устройства, 
дом уже был охвачен огнем…» 

Улица Сарканмуйжас в начале ХХ столетия. В центре  
изображения – фонарный столб с керосиновой лампой.
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«ЛДз» останавливает 
проект по электрификации 
С учетом ухудшения результатов дея-
тельности «Латвияс Дзелзцельш» и 
уменьшения грузовых перевозок совет 
«ЛДз» решил остановить проект элек-
трификации железной дороги стоимо-
стью 441 млн евро. Предприятие не 
может в 2020 году обеспечить финан-
совое равновесие без дополнительно-
го финансирования из государственно-
го бюджета. 

Витенбергс на шаг ближе 
к должности 
В совете по сотрудничеству формирую-
щих правительство партий планируется 
рассмотреть вопрос о назначении депу-
тата Сейма Яниса Витенбергса на долж-
ность министра экономики. Однозначной 
поддержки еще нет: большинство коа-
лиции высказывается за кандидатуру 
Витенбергса, тогда как «Новая консерва-
тивная партия» поддержки не обещает. 

Умер И. Волкинштейн – 
одна из ключевых фигур 
в деле о взятках 
Умер один из главных подозреваемых 
по делу о взятках в процессе заку-
пок «Ригас сатиксме» на сумму свыше 
62 млн евро – Игорь Волкинштейн. 
Параллельно он с сыном и невесткой 
обвинялся в мошенничестве с топли-
вом «Ригас сатиксме» в особо крупных 
размерах. 

Стродса сменил Каинс 
На должность члена правления ГАО 
«Латвияс валстс цели» назначен дирек-
тор Управления развития ЛВЦ Гундарс 
Каинс. Он сменит на посту Эдгарса 
Стродса, который ранее был задержан 
в связи с использованием служебного 
положения в корыстных целях и лега-
лизацией средств, полученных преступ-
ным путем, в особо крупных размерах. 

Лукашенко в Латвию не 
поедет 
Президент Латвийского государства 
Эгилс Левитс в телефонном разговоре 
с президентом Беларуси Александром 
Лукашенко договорились, что, как толь-
ко ситуация с распространением коро-
навируса стабилизируется, состоится 
встреча обеих сторон. Пока намеченная 
в апреле встреча отменена. 

Латвийские банки 
заработали 118,2 млн евро 
Латвийский банковский сектор в про-
шлом году заработал 118,2 млн евро, 
что в 2,4 раза меньше, чем в 2018 году. 
Общий объем активов банковского сек-
тора составил 22,5 млрд евро. 

НОВОСТИ ЛАТВИИ

AS “BALTIC COAL TERMINAL”

Dzintaru iela 39b, Ventspils

+371 63634000

info@balt iccoal.com

AS “BALTIC COAL TERMINAL” 
Vienīgais specializētais slēgtā tipa 
ogļu pārkraušanas termināls Eiropā

Vismodernākās videi draudzīgas 
ogļu pārkraušanas tehnoloģijas

Pilna spektra ogļu 
pārkaušanas pakalpojumi

АО “Baltic Coal Terminal” в 2018 году в бюджет Вентспилсского самоуправления в виде подоходного налога  
с населения заплатило 211 936 евро. В виде налога на недвижимую собственность – 124 388 евро. 

Газетный номер был подготовлен в сотрудничестве с обществом "Балтийская ассоциация - Транспорт и логистика" (БАТЛ) 

Несмотря на то что чрезвычайное положение в связи с ограничением распространения Covid-19 объявлено уже 14 марта, многие до 
сих пор задаются вопросом: что можно и что нельзя делать, чтобы не нарушать установленных требований? 

два месяца этого года – 30%, как и ожи-
далось. Он, дескать, это прогнозировал. В 
то же время он конкретизирует, что имен-
но правительство Борданса – Кариньша 
– Линкайтса привело к краху транзит. В 
этом году цифры будут еще печальнее. 

Интересно, что в контексте этого 
вывода нелегитимный председатель 
Вентспилсской думы ни полслова не ска-
зал о том, каковы были его аргументы в 
период Национального плана развития 
2014–2020 гг. Насколько известно, пра-
вительство Кришьяниса Кариньша тогда 
никто не прогнозировал. Однако уже 
тогда было хорошо известно об измене-
ниях в российской экспортной политике, 
о все возрастающем влиянии новых рос-
сийских портов. Также Лембергс ни слова 
не говорит о проблематике глобального 
потепления, не рассматривает тенден-
цию в Европе отказываться от фоссиль-
ного топлива, использования каменно-
го угля, что ранее было основой оборо-
та Вентспилсского свободного порта, при-
чем, он был менее востребован по причи-
не теплой зимы. Не было оценено также 
влияние примененных к Лембергсу санк-
ций Управления по контролю за иностран-
ными активами США. Только подчеркнуто, 
что падение грузооборота в Вентспилсском 
порту никак не связано с Covid-19. 

И все же непросто согласиться, что выше-
упомянутые аспекты не влияют на оборот 
Вентспилсского свободного порта. Все они 
суммируются, их тяжесть Вентспилсский сво-
бодный порт особенно сильно ощутил зимой 
этого года, теперь и в марте. Лембергсу 
это хорошо известно, и все же он не рас-
крывает причины проблем. Он хорошо 
знает, что они разрослись не только в 
течение пары месяцев с того момен-
та, когда к нему были применены санк-
ции США и пришлось покинуть правле-
ние Вентспилсского свободного порта. 
На самом деле, выдавая себя за ясно-
видящего в контексте выполнения 
Национального плана развития 2014–
2020 гг., Лембергс сам демонстрирует, 
что и причины падения грузооборота в 
Вентспилсском свободном порту значи-
тельно глубже. В этот раз он избегает 
говорить об этом. Иначе было бы труд-
но собственные неудачи в Свободном 
порту списать на так называемое «пра-
вительство Кариньша – Борданса – 
Линкайтса» (высказывание Лембергса, 
которое практически стало фолькло-
ром). Одним словом, рижане, такой 
результат был ожидаем, с плохо скры-
ваемой радостью указывает на «вино-

Время предсказателей. Пытается и Лембергс

Covid-19. Требования в период чрезвычайного положения

САМОИЗОЛЯЦИЯ 
ПОСЛЕ ВОЗВРАЩЕНИЯ 

Каждому, кто вернулся домой из зарубеж-
ных стран, обязательно соблюдать 14-днев-
ный карантин. Если во время карантина 
появляются симптомы заболеваний дыха-
тельных путей или повышенная температу-
ра, необходимо незамедлительно звонить 
по телефону 113 или 8303. В период каран-
тина запрещено принимать гостей, наносить 
частные визиты и любым другим способом 
устанавливать непосредственный контакт с 
окружающими. Товары первой необходимо-
сти и продукты нужно приобретать с достав-
кой на дом, оговаривая, что покупки будут 
оставлены у дверей. Если нет других реше-
ний, магазин нужно посещать в те часы, 
когда там меньше людей, надевать маску 
для лица и соблюдать дистанцию в 2 метра 
с окружающими. 

КУЛЬТУРНЫЕ МЕРОПРИЯТИЯ
До 14.04. закрыты все театры, концертные 

организации и музеи. Согласно информации 
на домашней странице Кабинета министров, 
обратиться с просьбой о возмещении упла-
ченной за билеты суммы можно будет по 
окончании чрезвычайного положения. 

ОБЩЕСТВЕННЫЕ МЕРОПРИЯТИЯ
Отменены и запрещены, независимо от 

числа посетителей, все публично доступные 
праздники, памятные, культурные, спортив-
ные, развлекательные мероприятия (в том 
числе, в ночных клубах и на дискотеках), 
собрания, шествия и пикеты. Не разрешает-
ся также проводить богослужения. 

НЕОРГАНИЗОВАННОЕ 
СКОПЛЕНИЕ ЛЮДЕЙ 

Ограничена возможность неорганизован-
ного сбора в местах, связанных с культурны-
ми, развлекательными, спортивными и рели-
гиозными событиями, а также связанными с 
проведением досуга – до 50 человек одно-
временно. Прервана работа кинотеатров. 

Время работы культурных, развлекательных, 
спортивных и проч. мест досуга – до 23.00. 

СПОРТИВНЫЕ КЛУБЫ
Занятия в спортивных клубах могут прово-

диться, если одновременно в учреждении нахо-
дится не более 50 человек, включая сотрудников. 

АЗАРТНЫЕ ИГРЫ
Большинство Сейма поддержало как 

закрытие залов азартных игр, так и прекра-
щение азартных игр в интерактивной среде 
на период распространения Covid-19. 

СВАДЬБЫ И ПОХОРОНЫ
Во время чрезвычайного положения, если 

возможно, желательно отказаться от органи-
зации частных мероприятий. Если это невоз-
можно и мероприятие или его часть прово-
дятся в публичном помещении, вводится 
ограничение – не более 50 человек. 

ДЕТСКИЕ ПЛОЩАДКИ
Несмотря на то что медики рекоменду-

ют воздержаться от посещения детских и 

спортивных площадок, поскольку там трудно 
обеспечить мероприятия по защите от виру-
са; закрытие игровых площадок не являет-
ся обязательным требованием и находит-
ся в ведении самоуправления. Например, 
в Риге закрыты детские площадки возле 
учебных заведений, другие площадки огра-
ничены, возле них размещены предупре-
ждающие знаки. Даугавпилсская дума ввела 
запрет на посещение детских площадок, в 
Лиепае также закрыты общественные дет-
ские игровые площадки. В свою очередь, в 
Вентспилсе игровые площадки закрываться 
не будут, родители должны сами оценить, 
посещать ли их и когда это делать. 

ЗА НАРУШЕНИЯ БУДУТ ШТРАФОВАТЬ
За общественными местами, где могли 

бы собираться люди, будет следить 
Государственная полиция в сотрудничестве 
с муниципальной полицией. Также поли-
ция будет оценивать и реагировать, полу-
чая от жителей информацию о несоблюде-
нии ограничений. За несоблюдение введен-
ных во время объявленного правительством 
чрезвычайного положения ограничений или 
запретов может быть применен денежный 
штраф до 350 евро. 

вных» Лембергс. 
И все же как обстоят дела с собствен-

ной ответственностью?! На такие вопросы 
Лембергс отвечать не привык. Тогда потре-
бовалось бы признать, что Министерством 
сообщения, Латвийской железной дорогой, 
процессом ее электрификации руководили 
под влиянием Лембергса Эдвинс Берзиньш 
и Айварс Стракшас. Следовало бы при-
знать, что они тщательно выполняли зада-
чи, определенные «Латвийской ассоциаци-
ей транзитного бизнеса» под руководством 
Лембергса? Стоило бы признать, что долгие 
годы правительством руководил СЗК, кото-
рый длительное время являлся одной из 

карманных партий Лембергса. И тогда 
пришлось бы признать, что при разра-
ботке Национального плана развития 
2014–2020 гг. его осознанно сфальси-
фицировали, что, вероятнее всего, про-
изошло не без участия Лембергса, про-
гнозировали объемы груза на 2020 год, 
по поводу которых уже тогда было ясно, 
что они никогда и близко не будут достиг-
нуты! К тому же, это делалось осознан-
но, чтобы одурачить администраторов 
фондов Европейского Союза, чтобы они 
поверили, что деньги европейских нало-
гоплательщиков идут на поддержку цве-
тущей латвийской транзитной отрасли, 
Вентспилсского порта с особо блестящим 
будущим! 

Упомянутые факты совсем не означа-
ют, что следовало бы отказаться выслу-
шивать астрологов, ясновидящих и про-
видцев. Это, безусловно, интересно и 
волнующе. Их способностями можно вос-
хищаться, получать положительные эмо-
ции, если что-то хорошее из предсказан-
ного ими сбывается. К тому же, их нельзя 
обвинить в искажении действительности 

или замалчивании фактов, если что-то прои-
зошло не в соответствии с тем, что показы-
вали карты или хрустальный шар. Думается, 
что Лембергса к этим провидцам причислить 
все же невозможно. История прогнозиро-
вания показателей в Национальном плане 
развития Латвии 2014–2020 гг. и анализ 
причин нынешнего падения грузооборота в 
Вентспилсском порту, согласно вкусам само-
го Лембергса, гасит любые иллюзии в отно-
шении этого жуликоватого визионера.  

Гиртс Валдис Кристовскис, 
оппозиционный депутат 

Вентспилсской городской думы
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lv предлагает:
• Разместить объявления и рекла-
му в газете “Ventspilnieks.lv”
• Разработать дизайн рекла-
мы по желанию клиента
• Подготовить и публиковать 
рекламные и информационные 
листы в газете “Ventspilnieks.lv”
• Распространять реклам-
ные вкладыши вместе с газе-
той Ventspilnieks.lv”
• Разместить рекламный бан-
нер на портале “Ventspilnieks.lv”
• По вопросам о расценках 
на рекламу и объявления, об 
изготовлении и размещении 
рекламы в газете и на порта-
ле “Ventspilnieks.lv” просим свя-
зываться с редакцией газеты. 
э-почта:  
redakcija.ventspilnieks@gmail.com

Газетный номер был подготовлен в сотрудничестве с обществом "Балтийская ассоциация - Транспорт и логистика" (БАТЛ) 

До сих пор продолжается нестандартная ситуация, к которой никто не был готов. Хаос и 
неизвестность продолжаются во многих областях, так же, как и в латвийском спорте. У 
одних сезон закончился раньше, чем планировалось, у других работа не завершена, а у 
третьих ещё ничего и не начиналось. 

БК «Вентспилс» закончил сезон третьи; 
хоккеисты в неведении

Л атвийский баскетбольный союз 
принял окончательное решение 
относительно проведения чем-
пионатов страны среди мужских 
и женских команд и финального 

распределения мест в турнирных таблицах. 
Согласно решению, чемпионами стали БК 
«ВЭФ Рига» и БК «ТТТ Рига».

В результате пандемии, вызванной виру-
сом Covid–19, правительство Латвии объяви-
ло о чрезвычайной ситуации, и форс-мажор-
ные обстоятельства сделали невозможным 
дальнейшее нормальное функционирование 
команд и проведение турнира. Поэтому 14 
марта правление ЛБС решило отменить игры 
плей-офф чемпионатов Латвии среди муж-
ских и женских команд, которые должны были 

пройти в апреле и мае.  
Правление постановило провести распре-

деление мест в турнирной таблице чемпио-
ната Латвии среди мужских команд в соот-
ветствии с местами, занятыми команда-
ми в Латвийско-эстонской лиге на 13 марта. 
Согласно этому решению чемпионами стали 
«ВЭФ Рига», серебро досталось БК «Огре», 
бронза у БК «Вентспилс». Это означает, что 
у «вэфовцев» и в следующем году будет воз-
можность представлять Латвию в Лиге чемпи-
онов ФИБА. Выступление вентспилчан в ква-
лификации этого турнира выглядит маловеро-
ятным, к тому же, этот вопрос на повестку дня 
в данный момент и не выносился. Клуб сезон 
практически уже завершил, что будет даль-
ше, невозможно прогнозировать. В скором 

будущем актуальным станет вопрос о финан-
сировании клуба, так как в конце июня закон-
чится договор с Управлением Вентспилсского 
свободного порта. Принимая во внимание тот 
факт, что сезон фактически был завершён уже 
в марте, а не в мае, как это планировалось, 
неизвестна судьба финансирования команды, 
оговоренного в имеющемся договоре. 

Единственные новости хоккейного чемпио-
ната в том, что кубок победителя регулярного 
чемпионата Латвийской высшей лиги по хок-
кею будет вручён команде «Олимп». В связи с 
введением чрезвычайного положения в стра-
не и решением правления ЛФХ от 13 марта 
не проводить игры плей-офф титул чемпиона 
Латвии не будет присуждён, и медали не будут 
вручены. Скорее всего, аналогичные решения 
будут приняты в отношении Лиги развития 
юниорского хоккея (ЛРЮХ), чемпионат кото-
рой ещё не окончен. Он должен был завер-
шиться в начале апреля, после чего начались 
бы игры за медали. В данный момент лиде-
ром является команда «DLSS», а ХК «Вента–
2002» занимает второе место. 

О твет прост: такого места в 
Вентспилсе нет. Все, кто сле-
дит за спортивной жизнью в 
городе, еще помнят, что вбли-
зи так называемого торгового 

центра «Баку» был у нас крытый скейт-парк. 
Олимпийский центр «Вентспилс» арендо-
вал помещение у владельца – господина Р. 
Султанова, и все действовало. Но теперь это 
в далеком прошлом. Значит, при желании и 
мотивации и помещение, и деньги для раз-
вития этого вида спорта на протяжении всего 
года можно было найти – зимой это проис-
ходило в упомянутом помещении, летом – 
в летнем скейт-парке олимпийского центра 
«Вентспилс». В зимнем скейт-парке работал 
инструктор или наблюдатель, фактически это 
был энтузиаст данного вида спорта, который 
и сам занимался, и мог дать совет и научить 
новых энтузиастов – иначе этих парней не 
назвать. 

Что произошло сейчас? На самом деле в 
городе, в котором до сих пор большие суммы 
денег выделялись различным видам спорта, 
не нашлось средств для создания крытого 
скейт-парка? 

Какой ответ на вопрос мы можем прочи-
тать от ответственного учреждения – олим-
пийского центра «Вентспилс»? Вот ответ, 
который был дан на вопрос на портале www.
ventasbalss.lv:

«Строительство нового скейт-парка явля-
ется финансово объемным проектом, для 
которого необходимо тщательно оценить 
целесообразность и вложения. Наиболее 
подходящим решением для создания крыто-
го скейт-парка стало бы использование уже 
имеющегося помещения соответствующе-
го размера. Вопрос о доступности соответ-
ствующего помещения остается актуальным, 
поэтому мы с удовольствием выслушаем 
предложения представителей экстремально-
го вида спорта и жителей по поводу зданий, в 
которых можно было бы обустроить зимний 
скейт-парк». 

Если уж вопрос все еще – уже сколь-
ко лет – актуален, то почему он не реша-
ется? Почему же не происходит «тщатель-

Когда в Вентспилсе будет крытый скейт-парк? 
Во время кризиса обнаружилось, как мы хозяйничали 
Уже который год подряд наступает момент, 
когда активная часть вентспилсской моло-
дежи задает вопрос: когда, наконец, у нас 
в городе появится крытый скейт-парк? 
Весьма обоснованный вопрос в таком 
городе, как Вентспилс, который позици-
онировал себя до сих пор как спортив-
ный город, открытый для новых идей. 
Наступает лето – и у нас проходят «Ghetto 
Games». Посещаемое мероприятие, кото-
рое молодежь ждет с нетерпением. Но где 
юным вентспилчанам заниматься на скей-
тборде? Где, скажите? 

ная оценка целесообразности и вложений»? 
Одним предложением, пожалуйста, – поче-
му? Когда-то можно было, теперь нельзя, 
или все-таки нет желания, так как конкретный 
контингент любителей спорта не такой боль-
шой, чтобы окупились материальные затра-
ты? Это не баскетбол, не футбол или хоккей. 

Еще весной прошлого года, как принято 
в Вентспилсе, сопровождая широкой рекла-
мой, был сдан в эксплуатацию крытый холл 
для тренировок по ВMX. Можно было бы 
подумать, что в какой-то степени вопрос 
решается. Как стало известно из прессы, это 
сооружение возле 2-й средней школы обо-
шлось почти в 800 000 евро – значительная 
сумма для города, учитывая, что любите-
лей этого вида спорта, по сравнению с дру-
гими, меньше. Но раз уж холл построен, он 
должен быть достаточно загружен, чтобы 
вложенные средства оправдывали цель. К 
сожалению, ничего подобного не наблюдает-
ся. Совсем наоборот. В рабочие дни холл и 
в 15.00, и в 17.00 закрыт, через стеклянные 
двери не было видно ни одного спортсме-
на. Нет указания ни на рабочее время, ни 
на то, кому эта спортивная база принадле-
жит. Может быть, такая ситуация возникла, 
так как проектировщики не обратили необхо-

димое внимание на строительные стандар-
ты, на то, каковы требования в данном виде 
спорта? На домашней странице спортивной 
школы «Спарс» можно найти информацию о 
том, что зимний холл BMX – в ведении этой 
школы, а также, что занятия ведут 4 тренера, 
и они проходят как на улице Ганибу, 156, и 
158, в Вентспилсе, значит, в Парке приключе-
ний, так и в холле BMX. Значит, если бы кто-
то, заинтересовавшись, хотел, как любитель, 
позаниматься в новом здании, он в холл ВMX 
попасть не может. 

Территория расположенного неподалеку 
открытого скейт-парка также производит впе-
чатление заброшенного объекта. Несмотря 
на солнечный день, в парке нет ни одного 
скейтера. На территории валяется мусор, 
стоят огромные лужи, что никак не стимули-
рует к занятиям спортом. 

Но посмотрим, как этот вопрос, благода-
ря доброй воле и при помощи сравнительно 
небольших средств решен в небольшом кур-
земском городке Салдусе. 

Небольшой, но компактный, креативный, 
технически выверенный, такой, которого нет 
нигде. Построен с душой. Так можно было бы 
охарактеризовать салдусский крытый скейт-
парк. Идеально подходит для скейтборда. 

Есть и пул, и элементы для уличного скей-
тбординга, а также несколько передвижных 
конструкций, такие, как кикер и боксы. 

О салдусском скейт-парке и его создании 
рассказывает Ансис Ритерс из объединения 
«Saldus Saldie». «Материалы для строитель-
ства парка у нас из старых скейт-парков, 
которые были разобраны: «ВЭФ», «Kuldīgas 
outdoors», «Saldus outdoor» и многих других. 
90% всех материалов используются повтор-
но. Различные обрезки, излишки и даже 
шурупы. Исходный материал уже пережил 
очень много событий и эмоций, и здесь у 
него началась вторая жизнь. Прежде чем мы 
начали строить, не было планов или эскизов 
скейт-парка. Была идея о леджах, ступенях и 
еврогепе, поэтому начали с паллет – сделав 
трамплин в одном углу, с упомянутыми спота-
ми. Остальные споты делали по ощущениям, 
держа в руках инструменты, потому что зача-
стую лишь появляются идеи, а до реализации 
не доходит, на этом все и заканчивается. До 
окончания работ в скейт-парке мы не пред-
ставляли, как он будет выглядеть и как мог бы 
выглядеть. Все зависело от людей, которые 
это реализовали. Теперь он доступен любому 
желающему, всех ждем с нетерпением».  

Действительно, наступил момент, когда 
мы остались позади Салдуса? Создается 
такое впечатление. Остается только при-
знать это. 
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НОВОСТИ ВЕНТСПИЛСА

Уже давно доказано, что истинное лицо человека, группы людей и всего общество можно увидеть в кризисных ситуациях. Именно 
в этих ситуациях мы можем прямо и косвенно оценить и широко используемый термин «солидарность общества», и способность 
к личной и коллективной эмпатии, а также нашу готовность совместно пережить трудные времена.  Или, говоря совсем простым 
языком, мы наглядно видим, в какой момент и кто из наших друзей, коллег или земляков, который в «мирное время» призывал к 
единству, пониманию, и высоким целям, в условиях кризиса превратился в… «а теперь каждый за себя»…   

Что будет «потом»?

мики не будет таким гладким, оно потребует годы, и число безра-
ботных увеличится в геометрической прогрессии (неужели вы дей-
ствительно думаете, что уволенных так сразу возьмут обратно?), 
как и возвращение предприятий на «нормальный» рынок. 

Вторая область ещё сложнее. Так как она означает не толь-
ко страх вернуться, проще говоря, на улицу и в общество, пото-
му что неизвестно, как вирус будет вести себя дальше. Это страх 
от находящихся рядом людей (не инфицированы ли они), страх 
перед теми, кто заболел (но поправился) и членами их семей, 
перед всеми теми, кто был с ними в контакте. И здесь не поможет 
не «справка от врача», не заверения медиков, что с этими людьми 
всё в порядке. По сути это будет невидимый «знак Каина», кото-
рый выжжен на лбу этих людей, стигматизация большой части 
общества. 

Уже в настоящий момент это по сути неосознанный страх перед 
так называемыми репатриантами – оставайтесь там, куда вы пое-
хали, нечего по всему миру болтаться. Да, мы можем по-разному 
относиться к работающим за рубежом, которых вдруг «потянуло на 
родину» (в действительности в тех странах они никому не нужны, 
так как там прежде всего позаботятся о своих), и к тем, кто дей-
ствительно легкомысленно решил отправиться кататься на лыжах, 
потому что ведь «уплачено» …  Но ведь они наши… И здесь появ-
ляется двойная мораль времени кризиса – в «мирное время» мы 
все кидаемся защищать Кристине Мисане, которая ведь сама по 
своей вине (невнимательности? недооценке действий?) оказалась 
там, где оказалась.  Потому что она же «наша». А сейчас, когда 
«наши» в прямом смысле могут быть опасны фактически для каж-
дого из нас? Сидите там, откуда хотите вернуться. 

И, конечно, настоящая лакмусовая бумажка коллективного стра-
ха общества «каждый за себя» - это требование любой ценой 
узнать имена всех заболевших и их местожительство. Спросите, 
почему? Не потому ли, чтобы с зажженными факелами идти и спа-
лить их дома и устроить суд Линча? Если заболевший соблюдает 
карантин, то конкретный человек не более опасен для общества, 
чем любой другой человек, заболевший гриппом.  Даже наоборот. 
Так как в то время, когда он сидит дома, он не может никого зараз-
ить. К тому же он поправится. Опасность заключается в распро-
странении болезни, а не в конкретном человеке. Опасность в том, 
что человек неосознанно (так как вообще не знает, что он инфици-
рован) или из-за несоблюдения правил заражает других. 

Страх и неуверенность в будущем – как в плане работы, так и 
в плане здоровья. Это на данный момент самое важное. И здесь 
можно только призвать: давайте беречь себя и других, будем осмо-
трительными. И одновременно хоть немного подумаем об общей 
солидарности, о том, что будем делать «потом».   

Искренне ваша, “Ventspilnieks.lv”

Посетили детский сад 
Работники Комбината по благоустрой-

ству побывали в детском саду «Bitīte». 
Воспитанникам старших групп рассказали о 
сортировке отходов, с ними обсудили вопро-
сы, связанные с управлением отходами. 

Собрания отменяются
ООО «Ventspils nekustamie īpašumi» в пери-

од чрезвычайного положения, объявленного 
в стране, отменяет запланированные ранее 
собрания жильцов многоквартирных домов. 

Появятся новые контейнеры
В этом году появятся новые, частично 

встроенные подземные контейнеры для отхо-
дов. Они будут размещены между домами на 
ул. Лидотаю, 13, 15, и 17. 

Выделено финансирование
Городская дума выделит софинансиро-

вание для подготовки карты подтвержде-
ния фасада здания – дома на ул. Пилс, 59. 
Поддержка со стороны самоуправления для 
владельцев квартир в этом здании –172,56 
евро. 

Гостей принимать не будут
Центр социального ухода «Селга» на время 

отменяет посещение клиентов. Нельзя будет 
также передавать продукты. 

Удаленный музей
Вентспилсский музей в период кризи-

са новости и интересные материалы будет 
публиковать на своей домашней странице, 
а также в социальных сетях. Посетить музей 
очно возможности не будет. 

Предлагают самоизолироваться
Несколько предприятий, предлагающих 

услуги ночлега, предлагают разместить людей, 
которым необходимо соблюдать самоизоля-
цию. Более подробную информацию можно 
получить в Центре туристической информации. 

Дежурные детские сады работают 
На каждом берегу Венты работает по одно-

му дежурному детскому саду. Это «Eglīte» и 
«Varavīksne». 

Книги будут выдавать
Главная библиотека и Парвентская библи-

отека вновь будут выдавать читателям книги. 
Однако их можно будет получить лишь по 
предварительной записи и в определенной 
очередности. 

Обед с доставкой
В период чрезвычайного положения мно-

гие городские предприятия общественного 
питания предлагают продукты на вынос или с 
доставкой на дом. Список предприятий обоб-
щил Центр туристической информации. 

Первые цветы
Начали сажать весенние цветы. В этом году 

планируется посадить 6557 весенних цве-
тов – на клумбах, возле Цветочных часов и 
в цветочных горшках. Будет посажено и 6268 
луковичных цветов. 191 190 луковичных было 
посажено уже прошлой осенью, скоро можно 
ожидать всходов. 

Приближается Пасха
В ожидании первого весеннего праздни-

ка в городе будут установлены соответству-
ющие декорации. Будут использоваться как 
уже выставлявшиеся объекты окружающей 
среды, так и новые. 

Только через одну дверь 
В период чрезвычайного положения паци-

енты могут войти в поликлинику только через 
дверь со стороны двора и только по предва-
рительной записи. Посетителей просят при-
ходить в назначенное время, чтобы в поме-
щении не собиралось слишком много людей. 

К онечно, в условиях чрезвычайной ситуации действия 
со стороны государства и граждан должны быть также 
чрезвычайными. Обычные «стандарты жизни» больше 
не работают. И это только правильно. Поэтому, безус-
ловно, все предупредительные мероприятия, все реко-

мендованные медиками, инфектологами и другими профессиона-
лами необходимо выполнять, нельзя недооценивать возможность 
«поймать» вирус даже в самых обыденных ситуациях. И в равной 
степени понятно, что никакие рекомендованные правительством, 
медиками, полицейскими или другими профессионалами модели 
действий не будут работать, если мы сами не будем соблюдать пра-
вила.  И никто со стороны в этом виноват не будет, только мы сами.  
Но это действия в кризисной ситуации… А что будет «потом»? 

Кризис когда-нибудь закончится. Лучше или хуже, дольше или 
не столь долго, но наступит момент, когда нам придется вернуться 
к жизни «мирного времени». И в настоящее время, к сожалению, 
ничто не свидетельствует, что это возвращение будет простым.  
Почти так, как просто нажать на электрический выключатель: толь-
ко что было темно, но – клик – и в комнате зажегся свет.  В этом 
смысле есть как минимум две области, в которых уже никогда не 
будет так, как прежде.   Первая – это социально-экономическая 
жизнь. Вторая – страх. Как индивидуальный, так и коллективный. 

Говоря о первой области, всё достаточно рационально. 
Правительство пытается что-то делать, предлагая предпринима-
телям и работникам хоть какие-то программы поддержки, хоть 
какие-то механизмы, как смягчить экономический удар по пред-
приятиям, который неизбежно вызывает и социальные послед-
ствия.  Однако помощь эта кратковременная, только на период 
кризиса.  Конечно, ресурсы государства не безграничные, они 
так или иначе истощаются. И деньги на дереве не растут. Однако 
вопросы остаются, и на них необходимо искать ответы. Например, 
ведь никто даже в ситуации кризиса не отменял ни жилищные кре-
диты, ни лизинги, ни коммунальные платежи.  Да, банки предлага-
ют «благотворительность» - в отдельных случаях «отложить пла-
тежи по основной сумме» и платить только ежемесячные процен-
ты. Но здесь необходимо обратить внимание на слово «отложить» 
…  Через несколько месяцев всё начнётся снова. И салоны будут 
наводнены дешёвыми сданными в лизинг автомобилями (и здесь 
речь не идёт о каких-то транспортных средствах класса люкс), поя-
вятся «отданны» квартиры или выставленное на аукцион жильё, 
где не уплачены коммунальные платежи. Да, правительство пред-
лагает «налоговые каникулы». После этих выходных последуют 
горькие открытия, что заплатить надо сразу не только очередной 
налоговый платеж “после налоговых каникул», но и, например, 
«скопившийся» за два года платёж за 24 месяца. Так как кризис в 
области здравоохранения закончится, но восстановление эконо-

Газетный номер был подготовлен в сотрудничестве с обществом "Балтийская ассоциация - Транспорт и логистика" (БАТЛ) 

В чрезвычайной ситуации непрерывность грузооборота имеет особенно важное значение, поэтому и в Вентспилсском порту, несмо-
тря на закрытие границ для пассажирского сообщения, продолжится движение паромов. Паромный оператор «Stena Line» призывают 
обратить усиленное внимание на меры безопасности, чтобы предотвратить стремительное распространение Covid-19. 

Грузоперевозки на паромах продолжатся  
с соблюдением строгих мер безопасности

У правление Вентспилсского сво-
бодного порта обратилось к 
паромному оператору «Stena 
Line» с призывом продолжить 
измерять температуру водите-

лям грузовых автомобилей перед тем, как 
они заезжают на паром, и когда покидают его; 
в случае обнаружения повышенной темпе-
ратуры или других симптомов Covid-19 авто-
водителя на паром не допускать. Если у 
кого-то из автоводителей или членов экипа-
жа констатированы характерные для вируса 
симптомы, об этом необходимо незамедли-
тельно проинформировать Службу движения 
судов Управления Вентспилсского свободно-
го порта, которая свяжется со Службой неот-
ложной помощи. 

Уже с момента объявления чрезвычайного 
положения в Вентспилсском порту приняты 
строгие меры безопасности для предотвра-
щения риска инфицирования. Управление 
Вентспилсского свободного порта информи-
рует капитанов всех входящих судов о чрез-
вычайном положении в Латвии, призывая 
членов экипажей не сходить на берег, пока 
судно находится в Вентспилсском порту. 
Поручено делать все возможное, чтобы 
максимально сократить непосредствен-
ное общение между работниками термина-

лов и обслуживающих служб с судовыми 
экипажами. 

Единственные, кто в силу специфи-
ки работы не может избежать встречи с 
членами судовых экипажей, – лоцманы 
Вентспилсского свободного порта, поэтому 
они обеспечены средствами индивидуаль-
ной защиты – перчатками и средствами 
дезинфекции. 

Средства дезинфекции размещены во 
всех общественных зданиях Управления 
Вентспилсского свободного порта – паром-
ном пассажирском терминале и администра-
тивном здании Управления Вентспилсского 
свободного порта. 

Мы уже рассказывали о том, что на про-
шлой неделе на пароме из Швеции домой 
прибыли 59 пассажиров. В паромном тер-
минале была обеспечена возможность кон-
сультироваться с медиками и в случае необ-
ходимости сдать анализ на Covid-19, однако, 
поскольку ни у одного из пассажиров не было 
ни симптомов заболевания, ни плохого само-
чувствия, никому тесты делать не потребова-
лось. Всем пассажирам были даны строгие 
инструкции о необходимости находиться на 
карантине и ответственности за невыполне-
ние правил. В данный момент не ожидается 
прибытие в Вентспилсский порт репатриаци-

онных паромов. 
В свою очередь, грузоперевозчикам (к гру-

зоперевозчикам ограничения, направленные 
на предотвращение стремительного рас-
пространения Covid-19, не относятся), кото-
рые на пароме прибывают в Вентспилсский 
порт, Управление Вентспилсского свободно-
го порта рекомендует с парома на автомоби-
ле направляться сразу к конечной цели, не 
останавливаясь ни в одном общественном 
месте, чтобы избежать контакта с другими 
людьми. Для осуществления процедур лич-
ной гигиены в случае необходимости авто-
водители круглые сутки могут использовать 
грузовой паромный терминал в Вентспилсе, 
на Сарканмуйжас дамбис, 35 с, где доступ-
ны души, туалеты и автомат с горячими 
напитками. 

Настоятельно рекомендуется для заправ-
ки машины использовать только станции 
бесконтактной автозаправки или станции за 
пределами Вентспилса, где меньше скопле-
ние людей. 

Вместе с тем Управлением Вентспилсского 
свободного порта призывает вентспилчан не 
распространять ложную информацию о ситу-
ации в порту и учитывать, насколько важно 
не остаться без возможности получать и 
доставлять грузы. 
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Прерван очный прием 
Краевое самоуправление прекращает 
очный прием посетителей (за исключе-
нием отдела ЗАГСа). Клиентам предлага-
ют воспользоваться электронными услу-
гами, обращаться по телефону, а также 
использовать почтовый ящик возле зда-
ния на ул. Сколас, 4, который опусто-
шается дважды в день. В свою очередь, 
отдел ЗАГСа будет принимать посетите-
лей только в указанное для приема посе-
тителей время. 

Отменены авторейсы 
С уменьшением числа пассажиров в 
автобусах, следующих по региональным 
маршрутам, уменьшено число рейсов. До 
запланированной поездки рекомендует-
ся убедиться, что конкретный рейс не 
отменен. 

Tолько по записи 
Жителей призывают не ходить к семей-
ному врачу без предварительной записи. 
Если врач во время телефонного разгово-
ра примет решение, что пациенту необхо-
димо прийти лично, то запишет его на кон-
кретное время. 

Изолировавшимся помогут 
Работники Социальной службы просят 
людей, оказавшихся в кризисной ситуа-
ции и находящихся в самоизоляции по 
месту жительства, у которых нет возмож-
ности обеспечить себя товарами пер-
вой необходимости и продуктами, свя-
заться со специалистом по социальной 
работе в своем волостном управлении. 
Специалисты по социальной работе оце-
нят каждый случай, и, если будет необхо-
димо, помогут жителям Вентспилсского 
края и доставят товары первой необхо-
димости и продукты. Однако клиенту при-
дется рассчитываться за доставленный 
товар, поэтому дома должны быть налич-
ные средства. 

Аисты уже прилетели 
Несмотря на то что границы закрыты, в 
Угале прилетели первые аисты. Они, как 
известно, карантин соблюдать не должны. 

Будут работать удаленно 
В Пилтенской средней школе в период 
чрезвычайного положения учебный про-
цесс будет проходить удаленно. На это 
время расписание уроков изменено. 

Подарили игры 
Деревообрабатывающее предприятие 
«OliRiki» из волости Варвес дарит семьям, 
которым, возможно, не хватает средств 
для приобретения игр, развивающую игру. 
Всего будет доставлено 50 комплектов. 

Для безопасности детей
Сиротский суд Вентспилсского краевого 
самоуправления просит образователь-
ные учреждения самоуправления, семей-
ных врачей, а также каждого жителя края 
незамедлительно сообщать в Сиротский 
суд, если имеется информация о ребенке, 
который остался без законных предста-
вителей (родителей, опекунов), или лице, 
находящемся под опекой, у которого опе-
кун находится за пределами Латвии. 

Поддерживают инвестиции
С 3 июня до 3 августа будет осущест-
вляться прием проектов в рамках меро-
приятия «Поддержка для начала предпри-
нимательской деятельности путем разви-
тия малых хозяйств на селе». Прием про-
ектных заявок проходит в рамках програм-
мы Европейского Союза – Европейского 
сельскохозяйственного фонда для разви-
тия села и программы Развития села. 

Ждут фотографий 
Факультет географии и наук о земле 
Латвийского университета и Латвийский 
фонд природы предлагают жителям при-
слать фотографии, на которых запечат-
лены сезонные изменения в природе. Это 
можно сделать как в электронном форма-
те, так и используя традиционные почто-
вые услуги. 

В ВЕНТСПИЛССКОМ КРАЕ

Газетный номер был подготовлен в сотрудничестве с обществом "Балтийская ассоциация - Транспорт и логистика" (БАТЛ) 

С момента появления вируса Covid-19 мы живем в интересное, даже захватывающее дух и тревожное время! Каждый день мы узна-
ем что-то новое, в том числе, и о курьезах. Сейчас, в период пандемии и взрыва экономического кризиса, в топе медиа появляются 
и те, кто много лет назад смогли предвидеть, что события будут развиваться именно так и никак иначе!.. Интересно, что среди этих 
дальновидных, наделенных богатым воображением или фантазией людей свои позиции, как обычно, удерживает и нелегитимный 
вентспилсский мэр Айварс Лембергс. 

Поддержка предприятиям в «вопросе банков» – 
это также поддержка латвийской экономики

лицом. В результате финансовые учрежде-
ния избегают принятия решений, существен-
ных для деятельности и развития этих пред-
приятий, задерживают или даже останавли-
вают каждую так важную для этих предприя-
тий Вентспилсского свободного порта финан-
совую трансакции, что значительно затруд-
няют работу, снижает общую конкурентоспо-
собность всего Вентспилсского свободного 
порта, направляет грузы в другие порты», 
- указали в заявлении депутаты оппозиции 
Вентспилсской городской думы.  

По мнению депутатов, ситуация, когда госу-
дарство с 2007 года не смогло в разумные 
сроки завершить так называемое уголовное 
дело А. Лембергса, считается ненормальной. 
Под влиянием этого фактора многие частные 
предприятия, работающие в Вентспилсском 
свободном порту, уже годами являются 

заложниками «процесса А. Лембергса, его как 
председателя Вентспилсской городской думы 
(до 9 декабря 2019 года также председателя 
правления Вентспилсского свободного порта) 
длительного беззакония, противоправных 
интересов и, к сожалению, злонамеренных 
действий. Репутация этих предприятий силь-
но пострадала против воли их работников».

В настоящее время создалась абсурд-
ная ситуация, когда попытки финансовых 
учреждений, старающихся обеспечить безо-
говорочное выполнение санкций OFAC США, 
привели к обратному результату.  Гораздо 
больше, чем сам А. Лембергс, в настоящее 
время испытывают воздействие и подвер-
гнуты санкциям предприятия Вентспилсского 
свободного порта. Однако они историче-
ски формируют значительную часть пред-
принимательской деятельности города 
Вентспилса, основы экономики и благосо-
стояния и обеспечивают более 1 000 рабо-

чих мест. К тому же от деятельности этих 
предприятий зависит и существование мно-
гих других опосредованно связанных с ними 
предприятий, на которых заняты более 4000 
вентспилчан и жителей края.  

«Государству и финансовым учреждени-
ям необходимо срочно решить проблемы 
Вентспилсского свободного порта и транзит-
ных предприятий с такой же целенаправ-
ленностью и скоростью, как это делается 
для ограничения распространения инфекции 
Covid-19 и с целью поддержки предпринима-
тельской деятельности», - говорится в заяв-
лении депутатов оппозиции.  Будем надеется, 
что высшие должностные лица поймут – под-
держка работающих в Вентспилсском свобод-
ном порту предприятий в отношении «бан-
ковского кризиса» означает также поддержку 
латвийской экономики, которая в настоящее 
время переживает отнюдь не те лучшие вре-
мена. 

В условиях чрезвычайного положения в Вентспилсе также необходима быстрая, эффективная и рентабельная система принятия 
решений. Для создания такой системы оппозиция Вентспилсской городской думы предлагает созвать внеочередное заседание думы, 
на повестке дня которого был бы вопрос о мерах по предотвращению распространения инфекции Covid-19 в самой думе. 

Необходима быстрая, эффективная и 
недорогая система принятия решений 

Д епутат Айвис Ландманис проин-
формировал, что депутатов думы 
призывают принять решение, кото-
рым была бы остановлена работа 
комиссий и советов Вентспилсской 

городской думы, а их функции переданы 
комитетам и думе, как это следует из Закона 
о самоуправлениях.   

Подписавшие заявление депутаты Гиртс 
Валдис Кристовскис, Айвис Ландманис, 
Иварс Ландманис и Даце Корна убежде-
ны, что такая мера жизненно важна, чтобы 
уменьшить риски распространения Covid-19, 
а также время принятия решений. К тому же 
к принятию решений были бы подключены 

все депутаты, избранные в Вентспилсскую 
городскую думу. Проводить заседания и при-
нимать решения можно и дистанционно, 
если можно было бы обеспечить всех депу-
татов необходимыми средствами ИКТ.  

Однако до 24 марта внеочередное засе-
дание думы созвано не было, также неясно, 
хочет или не хочет руководство думы в усло-
виях чрезвычайной ситуации эффективизи-
ровать и сделать рентабельней работу думы. 
Согласно информации, имеющейся в рас-
поряжении Ventspilnieks.lv, Вентспилсскому 
дигитальному центру дано распоряжение 
обеспечить работу комитетов в удаленном 
режиме, однако работа Финансового коми-

тета будет осуществляться в обычном режи-
ме, при личном присутствии. Неизвестно, по 
какой причине возможность дистанционной 
работы не обеспечена во всех сферах.  

Депутат Айвис Ландманис указал, что сэко-
номленные средства в результате такого типа 
эффективизации работы думы можно было 
бы направить на предотвращение послед-
ствий Covid-19, в том числе на зарплату вра-
чей и помощь людям, находящимся в груп-
пах риска. Депутат также обратил внимание 
на то, что в настоящее время у дигитального 
центра есть гораздо более важные функции. 
Например, обеспечение работы школ в усло-
виях дистанционного обучения. 

Время предсказателей. Пытается и Лембергс

Н е может быть! Так могли 
бы думать те, кто знает, что 
Лембергс уже годами, сидя в 
суде на скамье подсудимых за 
тяжкие преступления, так и не 

смог опровергнуть обвинения и доказать, что 
руководитель городского самоуправления 
может честно заработать хотя бы полмилли-
арда евро, происхождение которого – пред-
приятия Вентспилса и Свободного порта. И 
все же заставил ждать. 

Гляньте, Лембергс, как обычно, во время 
своих еженедельных конференций в марте 
не раз оценивал причины падения объе-
мов переваленных грузов в портах Латвии 
и Вентспилса. С нескрываемой гордостью 
он заявил, что отставание объема перева-
ленных грузов от запланированного очень 
радикально, что демонстрирует утопичность 
Национального плана развития 2014–2020 гг. 
На это руководимая им «Латвийская ассоци-
ация транзитного бизнеса», дескать, указы-
вала уже в период разработки плана. Значит, 
еще задолго до 2014 года. «Нас тогда никто 
не услышал. Все сказали, что будет на ура!» 
– вспоминает теперь Лембергс. 

Как бы то ни было с исполнением прогно-
зов, сегодняшний результат таков, что труд-
но не только Свободному порту. Также и 
Лембергсу, так как он получил статус лица, 
в отношении которого объявлены санкции 
Управления по контролю за иностранными 
активами США. И «Латвийская ассоциация 
транзитного бизнеса» под его руководством 
подвержена санкциям, к тому же, ее члены 

быстро покинули тонущий, десятки лет кон-
тролировавший латвийский транзитный биз-
нес флагман. 

И все-таки курьезным образом оказыва-
ется, что, помимо Лембергса, есть и дру-
гие, кто ранее предупреждал о пробле-
мах, которые сейчас охватывают весь мир. 
Доморощенный астролог Кристапс Банькис 
практически вторит Лембергсу: «Я предупре-
ждал, никто ко мне не прислушался, меня 
даже высмеивали». Он, дескать, предвидел, 
что в 2020 году весь мир ожидает тяжелый 
кризис, который полностью изменит прежнее 
течение жизни. 

В свою очередь, американская ясновидя-
щая Сильвия Браун уже в 2008 году выпусти-
ла книгу «Конец дней: предсказания и проро-
чества о конце света», в которой говорится, 
что именно в 2020 году в мире произойдет 
эпидемия пневмонии. Ее книга сейчас стала 
бестселлером в США. И известный в Латвии 
российский астролог Павел Глоба, хотя и не 
указывал на пандемию, еще в 2008 году про-
гнозировал экономический кризис, который 
уже наступил. Сейчас раскрывается, что о 
происходящем предупреждала и болгарская 
ясновидящая Ванга, что 40 лет назад амери-
канский писатель Дин Кунц в новелле «Глаза 
Тьмы» рассказывал о распространении фик-
тивного вируса… 

Однако вернемся к измышлениям 
Лембергса о падении грузооборота, о кото-
ром он в свое время предупреждал. Делал 
ли он свои предсказания при помощи хру-
стального шара, неизвестно, но речь, как 

тогда, так и сейчас, – о тенденциях в пере-
валке транзитных и портовых грузов, кото-
рые уже хорошо известны лет двадцать, то 
есть с начала 2000-х годов. Тогда, реали-
зуя геополитические интересы, Россия одно-
значно заявила, что полностью переориенти-
рует грузы из Балтийских стран в свои порты 
в течение пары десятилетий. 

Tеперь это время пришло. Россия свои 
порты в Балтийском море построила и про-
должает их расширять. В последние годы о 
своих достижениях, которые позволят при 
экспорте своих товаров около 2020–2022 гг. 
полностью отказаться от использования бал-
тийских портов, почти ежедневно информи-
руют российские эксперты и медиа. Это уже 
десятки лет было известно специалистам в 
сфере транзита, поэтому падение грузообо-
рота в латвийских портах никого особенно не 
удивляет и не радует. 

Однако, как и у Лембергса, здесь к 
месту будет вопрос: почему создате-
ли Национального плана развития Латвии 
2014–2020 гг. десять лет назад планиро-
вали, что через латвийские порты в 2020 
году будет перевалено 116 млн тонн груза? 
Реальность от прогнозов отличается зна-
чительно, так как в латвийских портах, ско-
рее всего, в этом году будет перевалено не 
более 40–50 млн тонн?! 

Лембергс объяснение искал недолго. На 
пресс-конференции несколько дней назад он 
пояснил, что уменьшение транзита в первые 
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Для лучезарности 
глаз и силы духа 

К ак специалист 
по реконструк-
ции поме-
щений он 
был свидете-

лем того, как в 1994 году в 
Вентспилс пришла фирма 
“Vision Express”, какое-то 
время был руководителем 
структурного подразделе-
ния этой сети, а в последние 
более десяти лет работает в 
лаборатории по изготовле-
нию очков, на практике реа-
лизует советы и рекоменда-
ции офтальмолога и опто-
метриста для улучшения и 
сохранения зрения клиен-
тов. По самым скромным 
подсчётам, он за это время 

изготовил по меньшей мере 
75 000 очков. Если можно 
верить исследованиям про-
изводителей очковых линз, 
очки в наше время носит 
почти две трети населе-
ния, из чего можно сделать 
вывод, что в Вентспилсе 
Арис за это время каждого из 
них обслужил почти четыре 
раза. На практике круг кли-
ентов “Vision Express” может 
быть немного уже, так как 
очки в городе изготавливают 
и некоторые другие фирмы; 
но в таком случае интенсив-
ность посещения клиентами  
магазина “Vision Express” 

Пандемия Covid-19 внесла свои коррективы в работу бесчисленного числа предприятий по всему 
миру.  Какова нынешняя ситуация и какую поддержку предприниматели ожидают от правительства? 

В то же самое время нынешние инвестиционные планы не 
изменились, так как запланированные в ближайшее время инве-
стиции являются результатом решений, принятых в предыду-
щие периоды, в свою очередь новые существенные инвестиции 
до разрешения существующей ситуации в настоящее время не 
планируются. Предприниматели также отметили, что сокраще-
ние числа работников в связи с кризисом Covid-19 в настоящее 
время не планируется, однако, если продолжится снижение объ-
ёма портовых грузов, то, возможно, вопрос занятости придётся 
пересмотреть. Согласно текущим прогнозам, в случае углубле-
ния кризиса потерять работу могут от 9 – 13% работающих. 

В свою очередь из предлагаемых государством меропри-
ятий поддержки предприниматели, в случае необходимости, 
планируют использовать налоговые каникулы, а также, в слу-
чае возможного простоя, обещанную государством компенса-
цию зарплаты работающих в размере 75%. Также предприни-

Льготы в кризисный период

ДЛЯ ПРЕДПРИНИМАТЕЛЕЙ
Налогоплательщики, рабо-

тающие в отраслях, кото-
рые затронул кризис, могут 
подать заявку на продле-
ние срока оплаты налога. 
Если предприятие вынуж-
денно простаивает, государ-
ство компенсирует зарпла-
ту работнику до 75%, но не 
более 700 евро за календар-
ный месяц. Пособие в связи 
с вынужденным простоем 
не будет облагаться подо-
ходным налогом, с него не 
будут взиматься обязатель-
ные взносы государственно-
го социального страхования. 
Государство и самоуправле-
ния на время смогут освобо-
дить коммерсантов, отрасли 
которых затронул кризис, от 
арендной платы или умень-
шить ее. Также можно будет 
не применять пенни и штра-
фы в случае задержки плате-
жей, за исключением платы 
за электроэнергию, теплоэ-
нергию, водоснабжение и 
другие услуги, связанные с 
содержанием собственности. 

НЕОПЛАЧИВАЕМЫЙ 
ОТПУСК

Отпуск без сохранения 
оплаты труда работодатель 
может присваивать толь-
ко по требованию работника. 
Работодатель не имеет права 
принуждать работника отправ-
ляться в неоплачиваемый 
отпуск, однако стороны могут 
договориться об использова-
нии такого отпуска. 

НАЛОГОВЫЕ ЛЬГОТЫ
Плательщики подоходно-

го налога с населения за 2020 
год могут не вносить установ-
ленных авансовых платежей по 
ПНН. В свою очередь, перепла-

ченную сумму НДС СГД выпла-
тит в более короткий срок, чем 
это установлено законом. Также 
до 31 июля продлен срок пода-
чи годовых отчетов. 

НАЛОГ НА НЕДВИЖИМУЮ  
СОБСТВЕННОСТЬ

Самоуправления имеют 
право устанавливать отлич-
ный от определенного в зако-
не о налоге на недвижимую 
собственность срок оплаты 
ННС, перенеся его на более 
позднее время в рамках 2020 
года. Самоуправление может 
как принять решение отно-
сительно всех плательщи-
ков ННС, так и установить 
определенные категории 
налогоплательщиков. 

ЭЛЕКТРИЧЕСТВО 
ОТКЛЮЧАТЬ НЕ БУДУТ

До конца чрезвычайно-
го положения клиентам 
бренда AО «Латвэнерго» – 
«Elektrum» будет обеспечена 
подача электроэнергии и не 
будет осуществляться отклю-
чение в случае задержки пла-
тежей. «Latvenergо» продол-
жит обеспечивать все услуги 
«Elektrum», решение любых 
вопросов будет возможно при 
помощи удаленных способов 
связи. 

ВЕРИФИКАЦИЯ ВОДЯНЫХ  
СЧЕТЧИКОВ 

Министерство экономики 
готовит изменения, которыми 
будет установлено, что вери-
фикацию, обследование и др. 
действия со счетчиками потре-
бления воды не нужно совер-
шать в период объявленно-
го в государстве чрезвычай-
ного положения, то есть с 13 
марта, и в течение трех меся-
цев после его завершения. 

Правительство с помощью особых механизмов под-
держки старается помочь как предпринимателям, так и 
работодателям «перезимовать» тяжелый период кри-
зиса Covid-19. В то же время государство не проявля-
ет особой активности для разрешения обострившейся 
ситуации между банковским сектором и теми предпри-
ятиями транзитной сферы, которые оказались в труд-
ном положении только потому, что банки по-прежнему 
связывают их с именем включенного в санкционный 
список Айвара Лембергса.   

Об э т о й 
а б с у р д -
ной ситу-
а ц и и 
в ы с ш и е 

должностные лица госу-
дарства информированы 
неоднократно, но резуль-
тата пока нет. В настоя-
щее время депутаты оппо-
зиции Вентспилсской 
городской думы Гиртс 
Валдис Кристовскис, 
Айвис Ландманис, Иварс 
Ландманис и Даце Корна 
обратились с заявлением к 
председателю Совета наци-
ональной безопасности 
Эгилсу Левитсу с просьбой 
– на самом высоком уров-
не оценить факты и доказа-
тельства, что позволит ком-
петентным должностным 
лицам быстро устранить 
причины, из-за которых 
санкции негативно влияют 
на предпринимательскую 
среду в Вентспилсском сво-
бодном порту, а также на 
репутацию самоуправле-
ния города Вентспилса. 

В своём заявлении депу-
таты указали, что непонят-
но, почему применённые к 
А. Лембергсу санкции OFAC 
США по-прежнему, более 
трёх месяцев после их при-
менения, прямо или косвен-
но относятся и к ряду пред-
приятий города Вентспилса 
и Вентспилсского свободно-

го порта.  По сути их един-
ственная «вина» в том, что 
в процессе приватизации в 
90-е годы эти предприятия 
подчинил своему влиянию 
тогдашний председатель 
Вентспилсской городской 
думы А. Лембергс и заодно 
противозаконно присвоили 
часть акций этих предпри-
ятий. После 2007 года воз-
можности А. Лембергса быть 
истинным получателем благ 
большей части предприятий 
Вентспилсского свободного 
порта прерваны, части соб-
ственностей арестованы и 
переданы под управление 
назначенному Генеральной 
прокуратурой управляю-
щему, и не Лембергс, ни 
члены его семьи никем в 
этих предприятиях больше 
не являются. Эта история 
в Латвии известна каждо-
му, но, как оказалось, этого 
недостаточно кредитным 
учреждениям.   

«К сожалению, кредит-
ные учреждения продолжа-
ют сомневаться и снова и 
снова требовать от пред-
приятий Вентспилсского 
свободного порта доказа-
тельств, что они, их пар-
тнёры по сотрудничеству и 
клиенты не имеют ни пря-
мых, ни косвенных связей 
с подвергнутым санкциям 

Когда в Вентспилсе 
будет крытый 
скейт-парк?

Что можно и чего нельзя 
во время чрезвычайной 
ситуации?

Время 
ясновидящих 
и визионер 
Лембергс

Для того чтобы помочь жителям справиться с трудно-
стями, возникшими в результате кризиса, правительство 
установило ряд льгот, которые касаются как предприни-
мателей, так и жителей. 
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П очти все работающие в Вентспилсском порту 
предприятия в настоящее время переживают спад 
доходов, признают представители предприятий, 
входящих в общество «Балтийская ассоциация – 
Транспорт и логистика». На это влияет как прекра-

щение пассажирских перевозок, так и снижение объёма рабо-
ты в других отраслях.  Правда, предприниматели признают, 
что на фоне общих доходов этот спад не будет драматичным, 
но ощутимым.  Объёмы экспортных грузов пока не меняются, 
но ожидаемое падение доходов в ближайшем будущем пока 
определить невозможно. 

Из-за кризиса Covid-19 переносятся различные проекты, не 
происходит запланированных встреч с возможными партнёра-
ми по сотрудничеству из других стран, возможно также сни-
жение грузопотоков. Всё это заставляет смотреть в будущее с 
осторожностью. 
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В притихшем на 
время объявленной 
государством чрез-
вычайной ситуации 
Вентспилсе, кото-
рый приспосабли-
вается к условиям 
кризиса, на улице 
Андрея продолжает 
работать один из 
многих магази-
нов в Латвии сети 
розничной торговли 
“Vision Express”. 
Работающий там 
уже четверть 
века оптик Арис 
Аншкенс, которого 
клиенты обычно называют «мастером по очкам», 
считает, что в условиях удаленной работы или 
вынужденного простоя, визуальный дискомфорт в 
смысле здоровья глаз, при частом использовании 
сетевых ресурсов, интеллектуальных устройств и 
приложений к смартфонам, может быть особенно 
неприятным, поэтому нужно помочь людям его 
уменьшить. Понимая ситуацию «Vision Express» на 
время кризиса предлагает очень хорошие скидки.

Поддержка предприятиям в 
«вопросе банков» – это также 
поддержка латвийской экономики

Грузоперевозки на 
паромах с соблюдением 
строгих правил. Для 
беспокойства причин нет

матели считают, что был бы необходим полный аудит отрасли, 
ясное определение проблемной ситуации и разработка плана 
действий для транзитной отрасли. 

Работающие в Вентспилсском порту предприниматели также 
указали на то, что в дополнение к Covid-19 работу предприя-
тий очень осложняет отношение коммерческих банков, которые, 
не углубляясь ни в хозяйственную деятельность соответствую-
щих предприятий, ни в общую ситуацию, а только ссылаясь на 
международные требования, не аргументированно закрывают 
счета предприятий, таким образом препятствуя обеспечению их 
повседневной деятельности. Предприниматели отметили, что 
такой подход в будущем может привести даже к прекращению 
работы предприятия или к его перемещению в другую страну. 

Кризис Covid-19. Работающие в Вентспилсском порту 
предприятия смотрят в будущее с осторожностью
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Арис Аншкенс в лаборатории  
по изготовлению очков.


